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“Banka je zaslužila 
največ”

Krško - Na okrožnem sodišču seje začelo sojenje Jožetu Dušaku, 
uslužbencu Nove ljubljanske banke d.d. Krško, v kateri je bil zaposlen 
23 let, nazadnje kot vodja ekspoziture. In prav tam je prišel navzkriž z 
zakonom. S posameznih računov komitentov je dvigoval sredstva ter 
jih polagal na druge račune in tako poskušal prikriti 30 milijonv globo-

Je res adaptacija sodišča kriva za finančno luknjo?

ko finančno luknjo. Ta je nastala po tem, kot pravi obdolženec, ko je 
preko banke poplačal upnike, ki so posodili denar za poplačilo izvajal
cev, ki so obnavljali sodno stavbo v Krškem. Dušak, član LDS, je - kot 
pravi - s kritično situacijo, v kateri se je znašel, redno seznanjal vrh 
LDS. Tako je leta ’97 s problematiko pomanjkanja denarja za poplačilo 
upnikov seznanil Gregorja Golobiča in nekatere takratne poslance.

Ko gaje banka zaradi nezakonitih finančnih transakcij odslovila, 
čeprav Dušak meni, daje banka pri teh transakcijah zaslužila naj
več, sta šla z Robertom Kerinom v Ljubljano k sekretarju LDS in 
ga seznanila z manjkom vsote, sprejel pa ju je tudi Tone Anderlič. 
Kot pravi Dušak, so mu vsi obljubljali pomoč.

...na strani 3

16. TRADICIONALNI 
KONCERT

“Z LOJTRCO POD OKENCE”
V PETEK, 9. MAJA 2003 

V KULTURNEM DOMU KRŠKO

KONCERTA BOSTA OB 17. in 20. URI

NASTOPAJOČI:

Ans. Unikat, Ans.Pogum, Ans. Roberta Goličnika, 
Dvojčici z Janezom, Jasmin, Ans. Sicer, 

Bohpomagej, Ans. Storžič 
in Modrijani (najvalček 2003).

HUMORISTKA: MAMA MANKA

VSTOPNICE SO V PREDPRODAJI NA 
‘ RADIU BREŽICE, RADIU SEVNICA,

V HOTELU SREMIČ V KRŠKEM 
IN V KULTURNEM DOMU KRŠKO.

“Slovo prevaranih” v dobovski Beti
Dobova - Konfekcijski obrat 

Beti je v petek zaprl vrata. “Na 
cesti” je 130 ljudi, ki kljub svojim 
pravicam na uradu za delo v ve
čini ne vidijo možnosti za nadalj
njo zaposlitev. S solzami v očeh 
so pripovedovali, da je kar nekaj 
takih, ko sta brez osnovnih živ
ljenjskih dohodkov ostala oba 
partnerja.

Zadnji dan so zaposleni sim
bolično izobesili črne zastave in 
položili žalne aranžmaje s sve
čami. Transparent “slovo prevara
nih” po njihovih pričanjih pona
zarja neuresničene obljube, da 
odpuščanj delavcev ne bo. Matič
na družba v Metliki je zmanjšanje 
zaposlenih predvidela že v pos
lovnem načrtu za letošnje leto.
Sindikatu se je uspelo dogovoriti 
za poplačilo nadur in neizkoriš
čenega dopusta.

Vodstvo podjetja je bilo ne
dosegljivo. Direktorica dobov- 
skega obrata je bila zadnji dan de
la na dopustu, na službeni poti pa 
je bil tudi generalni direktor Beti 
Metlika.

...na strani 3 Zadnji delovni dan v obratu zaposleni in “tudi prevarani” z žalnim aranžmajem in svečami

Ob l maju - prazniku dela
Prvi maj, mednarodni praznik dela Idelavstval je obeležje, 
ki nas spominja na nenehen boj za uveljavljanje 
delavčevih pravic, ki izhajajo iz deta in delovnega 
razmerja. Te pravice so zapisane v konvencijah 
mednarodne organizacije dela, v ustavi in zakonih RS ter v 
kolektivnih pogodbah. To so zavezujoči akti za vse - tako 
delodajalce kot delojemalce. Žal pa vedno znova 
ugotavljamo, da smo še daleč od spoštovanja in 
upoštevanja teh temeljnih načel odnosov med delodajalci 
in delavci. In 1. maj je priložnost, da pokažemo 
pripravljenost na zahteven boj za naše pravice.
Naj bodo Lisca, Bohor in Gorjanci - to prečudovito 
posavsko hribovje, v teh dneh polno delavstva.
Naj zagorijo kresovi! Njihov plamen pa naj pokaže, 
da smo tu, da vemo, kaj hočemoi

Vsem delavkam in delavcem želimo prijetno praznovanje 
in jim čestitamo ob 1. maju, mednarodnem prazniku dela.

Zveza svobodnih sindikatov Slovenije,
Območna organizacija sindikatov Posavja, 
sekretar Marjan Urbanč

Sanacijske luknje rudnika 
Senovo

Senovo - To, kar so čivkali že vrabci na strehah, je potrdil 
drugostopenjski senat Računskega sodišča RS; program zapiranja Rud
nika ijavega premoga Senovo se izvaja nepravilno in negospodarno.

Rudnik Senovo je dobil negativno mnenje, ker je pri izvajanju nalog 
iz programa zapiranja nenamensko črpal dolgoročni kredit, oddal grad
bena dela brez javnega razpisa, v poslovnih knjigah izkazal odhodke 
na podlagi neverodostojnih listin za neizvedena dela, najemal posoji
la brez soglasja ustanovitelja, sklenil pogodbo za opravljanje del direk
torja z zasebno družbo in ne z imenovanim direktorjem, pri izvajanju 
kadrovskega programa pa ravnal negospodarno.

...na strani 8

ISKRENE ČESTITKE 
OB PRAZNIKU DELA

Uredništvo Radia Brežice, Radia Sevnica 
in časopisa SavaGlas

Spoštovane občanke in 
občani občine Sevnica!

Ob 1. maju, mednarodnem prazniku dela, 
vam čestitam z željo, da bi si s strpnostjo 
in medsebojnim spoštovanjem vsak na 
svojem mestu prizadevali za skupno 
blaginjo in kakovostno življenje.

Na tradicionalnih srečanjih vam želim prijetno počutje v 
družbi prijateljev in znancev in se zahvaljujem vsem, ki 
ste poskrbeli za svečano obeležitev prazničnih dni.

Kristijan JANC, župan občine Sevnica

Vsem našim 
občankam in občanom

OBČINA
Brežice

čestitamo 
ob prazniku dela

župan mag. Andrej Vizjak 
s sodelavci

...če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokličite 07/4991 250
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POSAVSKE HVSICE ob obletnici...

Z vami smo že tri leta
Turistični vsakdan

Če je še sredi aprila bilo vse 
v znamenju kulture in vrhunskih 
kulturnih dogodkov, so zadnji 
dnevi bili polni pomladi in pri

Stopinškov vlakec
hajajoče turistične sezone. V 
Termah Čatež so odprli zunanje 
bazene, brežiški Zavod za turi
zem je pripravil novinarsko po
potovanje po občini in Občinska 
turistična zveza Brežice je ime
la svoj letni občni zbor.

Vse lepo in prav, toda levica 
spet ni vedela, kaj dela desnica. 
Mlada ekipa Zavoda za turizem 
je pod vodstvom Mojce Tršelič 
pripravila bogat izletniški spo
red, a za domače novinarje je bi
lo v njem premalo novega, saj 
sta bila med vsega šesterico ko-

jevici pa so vse bolj hvaležni 
Ladu Smrekarju. S svojim 
vztrajnim delom je uspel tudi v 
“svinčenih časih” obnoviti cister
cijanski samostan in pritegniti 
umetnike. Nedavno predstavlje

ni bogati zbornik Vekov tek bi bil 
brez Smrekarjevega veka ne
dvomno za polovico tanjši!

Začenja se 
podžupanski boj

Do državnozborskih volitev je 
sicer Še poldrugo leto, a seje treba 
pripraviti, zato postajajo vse ak
tivnejši poslanci in župani, veli
ko je govoric o posavski enotnosti 
ter zavzemanju za skupno pokraji
no, zastavljenih je celo nekaj skup
nih projektov. Se pa v posamez
nih občinah vedno bolj ukvarjajo 
tudi z lastnimi problemi. V Bre
žicah se je okrog proračuna raz
klala koalicija župana Vizjaka, 
vse stranke “nove koalicije”, ki 
zna županu še kdaj zakuhati, pa 
so polne besed o tem, da ravnajo 
po svoje izključno zato, da bi lah
ko izpolnile predvolilne obljube. 
Seveda pa lahko tako trdijo tudi 
pri ZLSD in NSi, ki sta ostali ob 
županovi strani. Medtem je 
namreč svoj pravi obraz pokaza
la tudi ljudska stranka s predsed
nikom Tonetom Cerjakom. Taje

Vladislav Derzič

legov le dva. Dobro zamišljen 
program so morali zaradi časov
ne stiske skrajšati in izpustiti iz 
njega Terme Čatež, zato pa so 
prisotnost novinarjev dodobra 
izkoristili Deržičevi v svojem 
dvorcu na Dvorcah. Tudi zaradi 
tega večera novinarjev ni bilo 
na zborovanje Občinske turis
tične zveze, ki ji bo še naprej 
predsedoval Tone Jesenko. V 
izvršni odbor so izvolili tudi 
Vladislava Deržiča, da bo lah
ko popravil vse tiste grehe, ki 
jih je kot župan zakrivil na po
dročju turizma. Ljubiteljski tu
ristični delavci so opozorili tudi 
na mnogo tistega, kar kazi do
mače okolje, med drugim so 
izrazili protest zaradi posegov v 
rečno strugo Krke, do katerih 
prihaja med gradnjo mostu. 'Ar
tistični direktor Toni Horžen pa 
je napovedal, da je v pripravi 
skupen prospekt, za kar pa naj 
bi vsi tisti, ki od turizma tržijo, 
kaj prispevali zanj. TUdi Anton 
Stopinšek, ki s turističnim vlak
cem prevaža goste v Terme in 
iz njih. Hudomušneži upajo, da 
bo v novem prospektu kot zna
menitost označen tudi Vovkov 
prepolovljeni “sadovnjak” ob 
avtocesti oziroma tisto, kar je 
ostalo od njega; od sadovnjaka, 
namreč.

V Krškem in Sevnici se gre
do turizem po svoje. Krčani so 
denimo pridobili nove objekte 
v obliki Kraljevstvene dvorane 
Jehovih prič in Kristalne dvo
rane v holetu Pacifik, v Kostan-

podžupanovanju. Zato se znova 
pojavlja Andrej Božič, Jože Sliv- 
šek pa je nedvomno najbolj čvrst 
Bogovičev kandidat. Menda bi 
župan rad videl ob sebi tudi Pe
tra Žiganteja, a ta ponudbe naj 
ne bi sprejel. Resno seje namreč 
lotil dela v AMD, kar je bilo 
opazno ob zadnjih dirkah, ko so 
v loži za goste dobili prostor tudi 
novinarji in še za malico je poskr
bel.

Zelo dobro pa so za svoje do
hodke poskrbeli krški svetniki. Za 
sedenje na eni seji menda lahko 
prejmejo tudi do 63.000 SIT, 
medtem ko so si v Sevnici izborili 
35.000 za eno zasedanje. V pri-

Vojko Sotošek

merjavi z obojimi so občinski 
svetniki v Brežicah pravi revčki, 
njihova zadnja sejnina je bila 
15.200 SIT neto.

Mož za vse namene
Nikakršen revček pa nedvom

no ni Damjan Lah iz Krškega, 
na začasnem delu v prestolnem 
mestu. Mož, ki je v Posavju že 
vodil obrambne zadeve in bil še 
prvi človek krških gasilcev, je na
to napredoval do državnega sek
retarja. Očitno ima izjemne spo
sobnosti, saj gaje k sebi za direk
torja urada vzel novi predsednik 
vlade Anton Rop in Damjana 
Laha je zato videti na sejah sve
ta za nacionalno varnost. Prav te 
dni je postal član delovne skupine 
za koordinacijo zunanjepolitične 
dejavnosti ter uradniškega sveta, 
ki bo skrbel za državne javne us
lužbence. Zdaj je slišati, da bi 
Damjan Lah rad bil še predsed
nik Gasilske zveze Slovenije. 
Mimogrede, doma je Lah pred
sednik Zveze prijateljev mladine 
in kabelske televizije Krško. Je 
kaj čudnega, če na vseh položajih 
ne more biti dovolj uspešen? V 
primerjavi z njim bi bil “trojni 
funkcionar” Jak Koprivc, ki je

Tone Cerjak
po mnenju poznavalcev brežiških 
razmer v proračunu še največ 
iztržil za stranko in svojo Kra
jevno skupnost Kapele. Zdaj pa 
se v Brežicah začenja tudi boj za 
podžupanska mesta. Kandidate 
bo seveda predlagal Vizjak, ob 
njem pa bi se rada videla cela četa 
svetnikov; poleg Milene Jesenko 
(ZLSD) bo zaradi podpore član
stva nedvomno vztrajal tudi Mil
ko Veršec (SDS), pa Stane Ra- 
danovič (SNS), Janez Vogrinc 
(SLS) in najverjetneje tudi Rok 
Kržan (DeSUS). Medtem ko so 
v Sevnici za podžupana že izvo
lili Rudija Beca in Štefana 
Teraža, pa se podobno ogorčen 
boj kot v Brežicah za tri podžu
panska mesta razvnema tudi v 
Krškem. Tam je z odhodom Voj
ka Sotoška v Sevnico eden inte
resent manj in volivci se čudijo, 
čemu ni ostal vsaj občinski svet
nik, če je že zamudil pri

prvem mestu v državi, doka
zujejo posavski seniorji, ki jih 
vodi Edo Komočar. Minuli 
teden so na volilni skupščini 
združenja v Ljubljani dočakali 
vse pohvale za vzorno in vzorč
no delo. Če je Komočar s svoji
mi 55 člani in 11 kolektivnimi 
člani lahko zato nadvse zado
voljen, pa je Anton Koren, di
rektor območne enote Zavoda 
za zaposlovanje, upravičeno za
skrbljen. Število brezposelnih 
se v Posavju nenehno povečuje, 
na pomolu je namreč novo ukin
janje delovnih mest v brežiški, 
krški in sevniški občini. Mno
gi občani se zato nič posebej ne 
veselijo bližnjega praznika dela.

Naokrog se vidi in 
slisi

V Krškem zagotavljajo, da 
bo park sredi mesta, kjer se med 
cvetjem zdaj meša plevel, že čez 
poldrugi mesec preurejen, lepo 
tlakovan in zaprt za promet. V 
bližini Valvasorjeve knjižnice 
ne bo več mogoče parkirati na 
trati. Mimogrede, v Krškem tudi 
iščejo lokacijo za novo knjižni
co, ki naj bi postala regijska 
ustanova. Na Senovem še na
prej razglabljajo o nenamenski 
porabi denarja Hermana Ku
neja, v Brestanici pa so zado
voljni z bogato rento, ki jo na 
račun čistejšega okolja in plini-

Damjan Lah

fikacije zagotavlja njihova elek
trarna. Na Zdolah menijo, da si 
je turistični navdušenec Daniel 
Novak naprtil preveč odgovor
nosti in zato dela pri odločitvah 
tudi napake. Morda se zamer 
pri razdelitvi državnega denar
ja, tistih 550 milijonov SIT na 
račun nuklearke, boje posavs
ki župani. Če ne bodo pohiteli, 
se lahko med interesenti pojavi
jo še župani Škocjana, Kozjega 
in Šentjerneja. V Brežicah in še

Komočar in Koren

v osemdesetih letih sprožil val 
polemik zaradi treh funkcij, pravi 
ubožec. Duhoviteži že pravijo, do 
bi lahko bil Lah prvi Slovenec, 
ki bi poletel v vesolje!

Tja pa zaradi svojih let goto
vo ne bodo mogli nekoč vodilni 
in vodstveni ljudje, povezani v 
Združenju seniorjev Slovenije. 
Daje Posavje vsaj nekje lahko na

kje želijo dobiti recept za to, 
kako sta Bojan Petan in Fran
ci Polovič uspela priti v od
ločilni organ Vzajemne. In 
sprašujejo se, čemu seje popu
larni glasbenik Lojze Slak za
nimal za nakup stranovanja v 
Brežicah?

Vlado Podgoršek

Kot radijci smo bili pred tremi leti postavljeni pred velik 
izziv - ustvarjanje tiskanega medija. Kljub začetniškim negoto
vim korakom, smo se zelo hitro prelevili iz radijskih tudi v 
časopisne ustvarjalce in tako v teh dneh s pokončno držo vstopa
mo že v četrto leto delovanja.

Želje posavskega prostora po objektivnem in neodvisnem 
mediju, ki smo jih zaznali pred ustanovitvijo SavaGlasa, in 
naše domneve, da Posavje potrebuje lokalni časopis, so se v 
tem času izkazale za pravilne.

Smela radijska ekipa, ki so se ji z lastniško in programsko 
povezavo kasneje priključili tudi sodelavci sevniškega radia, 
je dokazala, da ta prostor premore, predvsem pa sprejema 
lokalni informativni časopis. Prepričani smo, da je SavaGlas 
uspešno zapolnil verzel in pomanjkanje posavskega tiskanega 
medija.

Prebrodili smo vse mogoče označbe - na leve in desne (in 
še jih bomo), srečujemo se z ekonomskimi in političnimi pritiski 
- ti pritiski so še toliko večji pri manjših - lokalnih medijih, saj 
je sobivanje iz tega zornega kota prej slabost kot prednost. 
Manjši si, bolj si odvisen, so pred meseci ugotavljali kolegi na 
srečanju slovenskih lokalnih časopisov v Novi Gorici, kar pa 
gotovo ni bilo vodilo našega delovanja, temveč objektivnost 
in neodvisnost. Da je temu tako, gotovo dokazuje nenehen 
porast naših bralcev, ki so najpomembnejši razsodniki našega 
dela. Raznorazne zlonamerne oznake pa rade volje prepuščamo 
tistim, ki imajo čas za tovrstno etiketiranje in izvajanje pritiskov. 
Naša energija in čas sta usmerjena drugam - k tistim, zaradi 
katerih je sobivanje v tej lokalni skupnosti prijetnejše in tudi 
koristnejše - k bralcem in poslušalcem.

Ob tretji obletnici delovanja je prav prijetno spoznanje, da 
so nas bralci sprejeli medse, še posebej tistih skoraj 2000 
naročnikov in še več tistih, ki SavaGlas kupijo na posavskih 
časopisnih prodajnih mestih.

Porast naročnikov in pozitivne ocene našega delovanja so 
naša največja spodbuda in hkrati obveza, da vztrajamo na 
zastavljeni poti ter v prihodnosti skušamo ponuditi še več.

Ob 79. številki, ki zaokrožuje tretje leto vašega - našega 
časopisa se vsem bralkam in bralcem zahvaljujemo za zaupanje 
in si želimo, da bi tudi v prihodnje ostali naši bralci.

Lidija Kostevc

Starši “vrtičkarjev” vse 
glasnejši

Krško - Neodobravanje staršev zaradi ugotovljenih 
presežkov med vzgojiteljicami sredi leta je le še povečalo 
nezadovoljstvo ob aprilskem povišanju cen. Del staršev se 
ne strinja s kriteriji za določitev presežkov in želijo, da nji
hove vzgojiteljice ostanejo vsaj do konca šolskega leta. Sku
pina staršev pa je obelodanila domnevne nepravilnosti 
ravnatelja vrtca Dušana Tomažina.

Najprej so glas povzdignili neka
teri starši enote Kekec, enako zahte
vo je na laškega župana naslovila tudi 
skupina staršev iz enote Pravljica. Že
lijo, da njihova vzgojiteljica ostane z 
njihovimi otroki. Skupina staršev iz 
enote Ciciban pa je nezadovoljstvo 
stopnjevala z evidentiranjem dom
nevnih kršitev ravnatelja vrtca Osem 
podpisanih je na župana naslovilo 
zahtevo za zamenjavo ravnatelja ki 
jo utemeljujejo v 14 točkah.

Med drugim navajajo: “Podpisani 
starši opažamo, da se v zadnjih letih 
v našem vrtcu nič ne dogaja. Mar
sikaj bi bilo potrebno postoriti, ven
dar se ni. Menimo, da ravnatelj svoje
ga dela ne opravlja korektno, temveč 
površno, malomarno brez kakršne
gakoli interesa”

Med opaženimi kršitvami kot 
hujšo kršitev delovne obveznosti po 
kolektivni pogodbi izpostavljajo na
jdene mišje iztrebke v jasličnem od
delku, ki so se ponavljali od novem
bra, pa ravnatelj po mnenju skupine 
staršev ni sprejel dovolj ukrepov za 
zatiranje miši. Kot hudo kršitev mu 
očitajo tudi, da ne obvešča oziroma 
ne zahteva predhodnega mnenja 
delavcev, pri tem navajajo neseznan- 
janje zaposlenih glede kriterijev ugo
tavljanja uspešnosti zaposlenih. Ob 
tem izpostavljajo več domnevnih

kršitev glede obveščanja sindikata in 
delavk o izbranih delavkah za pre
sežek in določitvi kriterijev za ugo
tavljanje presežkov. Ugotavljajo, da 
v odpovednem roku štirih vzgojiteljic 
ni bila upoštevana kolektivna pogod
ba, temveč zanje manj ugoden Za
kon o delovnih razmerjih. Med ne
zadovoljnimi starši enote Ciciban 
Ljubica Golob pa se sprašuje, zakaj 
so odpoved dobile štiri vzgojiteljice 
z višjo šolo, če zadnja sistemizacija 
delovnih mest omenja presežek dveh 
vzgojiteljic in ene pomočnice.

Starši so minuli ponedeljek imeli 
dogovorjeno srečanje z županom 
občine Krško Francem Bogovičem, 
od njega pričakujejo odgovor na kar 
nekaj dopisov, v katerih so izražali 
nezadovoljstvo z ravnateljem vrtca.

Podoben dopis oziroma pritožbo 
na delo ravnatelja je v začetku aprila 
na župana naslovila tudi ena od 
vzgojiteljic. V minulem tednu je po
dala prijavo glede kršenja postopkov 
ravnatelja tudi inšpektoratu Ministr
stva za šolstvo, znanost in šport. 
Jožico Sušin bo, kot je dejala, zasto
pal sindikat SV1Z in predvideva, da 
se bo na sodišču izkazalo, da je bil 
kršen postopek pri odpuščanju ter da 
se bo po kriterijih izkazalo, da bi ver
jetno v vrsto za presežek prišle drage 
delavke z nižjo izobrazbo. S.V.

Ravnatelj Dušan Tomažin je z dopisom osmih podpisanih staršev 
seznanjen in meni, daje vsebinsko pomanjkljiv in za vrtec žaljiv. Večino 
pritožb je označil za neutemeljene in pomanjkljive, pisane z določenimi 
cilji, zato jih ni želel posebej komentirati. Takoj po prvomajskih praznikih 
bo sklical zbor delavcev in od njega in od sveta zavoda zahteval, da se do 
pripomb in pritožb opredelita. Neuradno smo izvedeli, da so bili zaposle
ni minuli petek že obveščeni o zbora delavcev, na katerem pa bo na dnev
nem redu tudi “pojavljanje” prispe vkov o Vrtcu Krško v javnih medijih.
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Nov val nezaposlenih v tekstilni industriji

Dobovška Beti zaprta
Dobova - Metliška Beti se je dokončno odločila in v petek zaprla dobovski obrat. S solzami v očeh so bili zaposleni že 
zadnjih 14 dni, odkar se je družba odločila za stečaj. Brez dela in osnovnih življenjskih sredstev ostaja okoli 130 zaposlenih, 
med njimi je kar nekaj takih primerov, ko sta “na cesti” oba partnerja.

Odločitev matične družbe je 
bila predvidena že v poslovnem 
načrtu za letošnje leto, 130 zapo
slenih pa je bilo ves čas v negoto
vosti, saj tako podjetje kot sin
dikat zanje niso videli rešitve. Ob
močni sindikat Zveze svobodnih 
sindikatov Slovenije seje že pred 
mesecem dni z vodstvom družbe 
usklajeval glede zamika stečajne
ga postopka, da bi delavke izra
bile še lanski dopust in nadure. 
Sekretar Marjan Urbanč je po
vedal, daje družba od tega odsto
pila, zaposleni so nadure dobili 
plačane pri minuli plači, do sredi
ne maja pa bodo na dopustu. O 
stečaju odloča sodišče, sindikalist 
pa ima informacije, da dokumente 
podjetja sodišče že obdeluje.

Bojan Radanovič z Male
ga Obreža je v podobni situ
aciji. Z ženo sta v Beti oba po 
20 let. “Oba sva ostala brez 
službe, zaposlitev bo v najinih 
letih težko najti. Ni mi jasno, 
kako bomo naprej, ker polož
nice je treba plačevati, imava 
pa še šoloobveznega otroka”, 
je izpostavil.

Zadnjič za stroji

Zaposleni so v petek na tovar
ni izobesili črne zastave in uredi
li žalne šopke, prižgali so tudi 
sveče, na transparentu so zapisa
li “slovo prevaranih” in sicer za
to, ker so jim ves čas obljubljali, 
da delavcev ne bodo odpuščali. 
Kljub vsemu so s solzami v očeh 
zadnji dan v obratu zaključevali 
delo.

Njihove izjave pričajo o tež
kem položaju, predvsem delavk, 
in negotovi usodi, ki jih čaka, saj 
se zavedajo, da bodo na Zavodu 
za zaposlovanje le težko našle za
poslitev.

Vodstvo podjetja Beti je bilo 
tega dne nedosegljivo. Direkto
rice obrata v Dobovi Karin Čikič 
zadnji dan ni bilo v podjetju. V 
tajništvu so dejali, da je na ma
tični družbi v Metliki, tam pa so 
zatrdili, da sta na službeni poti ta

ko generalni direktor Ivan Ma
lešič kot njegov namestnik. Za 
direktorico dobovskega obrata pa 
so povedali, daje na enodnevnem 
dopustu, čeprav je bil v podjetju 
zadnji delovni dan. Sicer pa pri 
stečajih v Posavju to ni osamljen 
primer in kaže, kot pravijo de
lavke v Dobovi, le na ignoranco 
do zaposlenih.

Župan mag. Andrej Vizjak je 
na očitke zaposlenih, da ne država 
ne občina, pa tudi on osebno

Stanislava Urbanč z Veli
kega Obreža je mati samohra
nilka s 17-letnim otrokom. Pra
vi, da hčer preživlja sama, nima 
moža, ki bi lahko kak tolar dodal 
v gospodinjstvo. Doslej je bila 
vsaj plača redna, čeprav nizka, 
zdaj so ostali tudi brez tega.

Mojca Husak seje primo
žila na Hrvaško, mož v obratu 
dela 22 let, sama tri leta manj, 
pravi: “Oba sva ostala na cesti, 
imava 14-letnega otroka in ob 
drugih življenjskih udarcih, mi 
zdaj ni jasno, kako naprej.”

zanje niso naredili nič, odgovoril, 
da seje že januaija srečal z direk
torico dobovskega obrata. Takrat 
ji je - ker je skoraj sočasno v par
lamentu potekalo sprejemanja 
zakona o pomoči tekstilni indus
triji - ponudil pomoč, vendar mu 
kasneje, čeprav sta se še nekajkrat 
naključno srečala, ni ničesar spo
ročila. Glede očitka o novih de
lovnih mestih, kijih obljublja, pa 
župan pravi, da govori le o tistih 
novih delovnih mestih, ki mu jih 
zagotavljajo pristojne službe in da 
se zaveda velikega problema najti 
delovno mesto za starejše in ne
izobražene. Ravno zato je Občina 
Brežice pristopila k novemu pro
jektu zaposlovanja težje zaposli- 
vih kategorij, ki so ga pred dnevi 
predstavili v Sevnici.

Suzana Vahtarič

Veriženje z denarjem v (teoriji in) praksi
Krško - Na okrožnem sodišču se je začelo sojenje nekdanjemu uslužbencu oziroma vodji ekspoziture Nove ljubljanske 
banke d.d. Krško Jožetu Dušaku. Obtožnica ga bremeni poneverbe, zlorabe položaja, neupravičene uporabe ter ponare
janja listin, za kar so zagrozi

Obtožnica navaja, da si je 
Dušak protipravno prisvajal de
nar in si kot vodja poslovalnice 
pridobival premoženjsko korist. 
V obdobju od decembra 1998 do 
konca leta ’99 naj bi kar 12-krat 
sam prevzel denar od komitentov 
in si ga prilastil, vpis v hranilno 
knjižico pa opravil kar s pisalnim 
strojem; na ta račun naj bi imel 
kar 27 milijonov SIT premoženj
ske koristi. Obdolženi je oprav
ljal gospodarsko dejavnost in 
neupravičeno uporabljal denar, 
saj je določene komitente ob
ravnaval sam in - kot navaja 
obtožnica - z njihovih računov 
prenašal več milijonov SIT, daje 
pokril negativno stanje na računu 
drugega komitenta, ki ga je prav 
tako povzročil sam. Obtožnica 
navaja več primerov, med drugim 
tudi, da je obdolženi z računa 
neke stranke - brez njene vednos
ti, seveda s pomočjo svoje kode 
prenesel 154 tisoč takratnih nem
ških mark na rezidenčni račun 
nekega imetnika v Sao Paolo. Z 
računa na račun naj bi prelagal 
tudi devize, v poslovne listine in 
knjige vpisoval lažne podatke in 
nekatere dokumente tudi uničil. 
Tako naj bi imel okrog 60 mili
jonov SIT premoženjske koristi, 
pri čemer naj bi si jih prilastil 
okrog 20 milijonov.

Toda, kot je v zagovoru dejal 
obdolženi Jože Dušak, zadeva 
sega v leto ’94, ko so začeli nas
tajati problemi pri gradnji in

adaptaciji sodišča oz. sodne 
stavbe v Krškem. Za dokončanje 
del je bilo potrebnih 300 tisoč 
DEM in Robert Kerin s tedanje 
občinske uprave je prosil Duša- 
ka, naj mu pomaga zbrati ta sred
stva. Kot v zagovoru navaja Du
šak, je takrat res individualno 
pristopil do znancev in kolegov 
in jih nagovarjal k posojilu denar
ja z obljubo, da bodo dobili de
nar vrnjen v pol leta z malo večjo 
obrestno mero kot na banki. Zara
di lažje organizacije dela naj bi 
ta denar evidenčno vknjižili na 
podjetje AA d.o.o Krško, katere
ga edini lastnik je bil Dušak, di
rektorica pa Ana Hlastan. Večji 
izvajalci adaptacije sodne stavbe 
so bili tako poplačani preko 
družbe AA, manjši pa preko za
druge Resa.

Sredstva, ki so bila evidenčno 
knjižena na podjetje AA, so bila 
zavarovana z akceptnim nalogom 
družbe Pionir iz Novega mesta, 
ki je bila izvajalec adaptacijskih 
del. Ko naj bi upniki, ki so v stiski 
priskočili na pomoč, dobili denar 
vrnjen, pravi Dušak, se je zatak
nilo pri akceptnih nalogih. Pionir 
Novo mesto se je znašel v fi
nančnih težavah, zato je bil 
vnovčen le en akceptni nalog, 
nato pa je imel Pionir blokiran 
žiro račun. Pojavile so se težave 
in Dušak se je pogovoril z upni
ki, od Roberta Kerina pa zah
teval, da najde drugo garancijo za 
ta sredstva. Pionir je Kerinu po

nudil telovadnico v izmeri 300 
m2 v Novem mestu, kije pravza
prav fitness center. To nepre
mičnino je vzelo podjetje Granas 
iz Kopra in vse pravice od te 
nepremičnine odstopilo družbi 
AA, ki se sicer ukvarja s fi
nančnim inženiringom. Hkrati sta 
Dušak in Kerin preko takratne
ga državnega podsekretarja na 
Ministrstvu za šolstvo in šport 
Nika Žibreta začela z ministr
stvom pogajanja o odkupu telo
vadnice. Prihajalo je do vse večjih 
pritiskov upnikov, direktorica 
podjetja AA Ana Hlastan je od
stopila, njeno mesto pa je prevzel 
Kerin, kije krizo povzročil, in je 
Dušak od njega zahteval, da jo 
tudi reši. Pogajanja na ministrstvu 
so se nadaljevala, vmesni čas pa 
je podjetje AA reševalo s hi
potekarnim kreditom, za katere
ga je Dušak jamčil s svojo hišo.

Avgusta ’98 naj bi Ministrstvo 
za šolstvo telovadnico le odkupilo 
in podjetju AA nakazalo 32 mili
jonov SIT, s tem da so Krčani 
računali, da jim bo ministrstvo 
poravnalo še najemnino za telo
vadnico od nastanka terjatve do 
realizacije odkupa; celotna terja
tev je bila okrog 50 milijonov SIT.

Bilo je 8. avgusta 1998, se 
spominja Dušak, ko ga je malo 
pred 13. uro iz Ljubljane pokli
cal Kerin in mu zagotovil, da je 
denar končno nakazan. Na osnovi 
teh zagotovil je Dušak 32 mili
jonov SIT razdelil upnikom; ku

pil je 150 tisoč mark, delno pa 
poplačal dolg. Ob 16. uri seje iz 
Ljubljane vrnil Kerin. Dobila sta 
se v lokalu pod mostom in Kerin 
je ves paničen povedal, da zade
va ni šla skozi in da denarja ni. 
Kot pravi Dušak, je imel tako pol 
ure časa, da reši zadevo na banki. 
Poklical je prijatelje, ki so mu 
priskočili na pomoč, in nekaj de
narja takoj položil, ostala pa je 
finančna luknja, ki jo je “krpal” 
leto dni, dokler ga niso prijeli. Z 
raznimi finančnimi transakcijami 
je denar dvigoval z nekaterih 
računov in pokrival minuse na 
drugih računih, tako da je stanje 
zvečer vedno “štimalo”. Finačne 
luknje je pokrival tudi z gotovi
no, ki so mu jo kar v plastičnih 
vrečah prinašali nekateri menjal- 
ničarji. Kot pravi Dušak, se je 
na račun tečajnih razlik ta luknja 
vseskozi povečevala. V zagovo
ru je še dejal, so osebe, ki so na
vedene v obtožnici in s čigar ra
čunov je dvigoval denar, njegovi 
prijatelji in da je imel njihova 
začasna pooblastila za opravljan
je različnih bančnih storitev, kot 
so nakup mark in podobno. Po
leg tega trdi, da ni dvigoval z 
deviznih računov temveč zgolj 
tolarskih in da zase ni vzel niti 
tolarja in tudi dokumentov ni 
uničeval.

Dušak je danes zaposlen na 
družbi AA, ki ima od leta ’99 
blokiran račun.

Nada Černič Cvetanovski
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1. maj - praznik dela
Prvi maj je mednarodni praznik dela, ki so ga pred nekaj deset 

leti množično praznovali delavci vsega sveta. Ob današnji recesiji 
in množičnim odpuščenjem ga ljudje več ne doživljajo kot praznik. 
Borijo se za pravice, ki jih delodajalci teptajo, s strahom 
pričakujejo, kdaj bo plača. In ali bodo še jutri imeli zaposlitev? 
Kako pa l.maj doživljajo Posavci?

Brigita Glas iz Krškega: Zaposlena sem 
preko javnih del in dobro poznam pomanj
kanje delovnih mest v občini. Zato deloda
jalcu, ko gre za pravice delavcev, ni treba 
preveč diskutirati. Kar se ne izreče, se čuti. 
Tiha “grožnja” - če ti ni prav, pojdi, bo prišel 
drugi.Tudi ko bomo v EU, ne bo nekdo od 
zunaj poskrbel, da bodo vsi delodajalci upo
števali pravice delavcev. To si bomo morali 
sami izboriti.

Marija Rešetar iz Dobove: Položaj 
delavca je težek, delavna mesta se vsako
dnevno ukinjajo, stroški preživetja so vse 
večji. Ni možnosti za nove zaposlitve, ne 
vem, kje bi se lahko trenutno odprlo kako 

; delovno mesto. Tildi v krajšem obdobju v 
Posavju ne kaže, da bi se kaj spremenilo. 
Ob zaprtju Beti je 130, predvsem žensk, 
brez službe, čeprav se odpira 170 novih de
lovnih mest na železniškem carinskem pre- 

1 hodu v Dobovi, zanje tam ne vidim zapo
slitve.

Toni Hering iz Brežic: V današnjem času 
so pravice delavcev izredno slabe, včasih, : 
takrat ko sem bil še sam zaposlen, je bilo za 
delavce veliko bolje poskrbljeno, tudi službe 
so bile takrat, danes pa jih ni. Se posebno 
mladi so zaradi tega v velikih stiskah. I 
Priznam, da se mi že dobrih dvajset let, ko- | 
likor sem invalidsko upokojen, ni potrebno 
obremenjevati s pravicami delavcev, a takrat, j 
v mojih časih, je bilo to povsem drugače.

• '

Jožica Krhcn Udovč z Ledine: 1 .maj 
je izgubil vlogo, ki mu je pripadala včasih.
To ni več množično in veselo družabno 
srečanje delavcev. Delavci imajo namreč 
vse manj pravic, vse večji je pritisk nanje, 
zato nimajo ne volje ne moči za prazno
vanje. 1. maj bi bilo treba oživiti. To pa lah- 

! ko storijo le delavci sami, pri tem pa bi jih 
| morali podpreti tudi direktoiji in menedžerji.
| Simbol 1. maja naj bosta vedno rdeč nagelj 
! in delavska zavest.

Prva posavska podžupana
Sevnica - Kot je bilo pričakovati, sta podžupansko mesto 
zasedla predstavnika Liberalne demokracije Slovenije (LDS) 
in Socialdemokratske stranke (SDS), saj imata omenjeni 
stranki v občinskem svetu največ glasov. Svetniki so soglas
no potrdili Rudija Beca in Štefana Teraža.

Župan Kristijan Janc se je 
premišljeno odločil za dva umir
jena človeka, s katerima ne bo 
imel večjih težav. 46-letni Rudi 
Bec iz Krmelja, predstavnik LDS, 
je že drugi mandat občinski svet
nik, v katerem se je izkazal za 
umirjenega in modrega politika in 
gospodarstvenika. Bec je namreč 
direktor Inkosa, ki je nastal na 
pogorišču nekdanje Metalne. 
Kljub začetnim težavam in izgubi 
namenskega programa, je Inkos 
kot ptič feniks uspešno zrasel iz 
pepela in ima dobre reference tudi 
v tujini.

Tudi leto starejši Štefan Te- 
raž, predstavnik SDS, je preizku
šen gospodarstvenik. Je vodja in
ženiringa v Stillesu in tudi njemu

Rudi Bec

Štefan Teraž
le teče drugi mandat v občinskem 
svetu. Poleg tega je tudi državni 
svetnik, ki edini zastopa Posavje 
v državnem svetu.

Oba v svetniških klopeh de
lujeta preudarno in pametno in na 
probleme ter njihovo razreševanje 
gledata realno in ne toliko iz 
strankarske perspektive.

Rudi Bec je kot podžupan za
dolžen za pomoč na področju 
gospodarstva, poleg tega pa naj 
bi nadomestil župana v primeru, 
da mu predčasno preneha mandat.

Štefan Teraž pa bo kot pod
župan pomagal na področju druž
benih dejavnosti, s poudarkom na 
predšolski vzgoji in osnovnošol
skem izobraževanju. N.Č.C.
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Danes regija, jutri pokrajina?
Posavje - Dežela, “kjer so jutra bližje soncu”, meri 906 kvadratnih kilometrov in ima 68.621 prebivalcev. Premalo, da bi 
bila pokrajina, pravijo statistiki iz Ljubljane. V treh posavskih občinah - Krškem, Brežicah in Sevnici namreč živi le 3,5 
odstotka prebivalstva Slovenije, delež populacije, starejše od 65 let, pa je med najvišjimi v Sloveniji.

“Dolgost življenja našega je 
kratka, je že davno tega ugotovil 
pesnik,” kar še zlasti velja za Po
savje, saj imamo prebivalci po
savske regije najkrajšo pričako
vano dolžino življenja. V zad
njem desetletju je stopnja brezpo
selnosti v Posavju vedno nad slo
venskim povprečjem, problema-

Branimir Vodopivec, Do
lenja vas: Posavje je regija, 
naslednjih 20 let bo to naj večje 
"gradbišče” v Sloveniji, torej 
je logično, da imajo regijske 
institucije tu sedež. Država 
očitno meni drugače, ker te 
službe seli v Novo mesto. Mis
lim, daje to še možno prepre
čiti, zdaj ko imajo v Brežicah 
novega župana. Vizjak bo sku
paj s Krškim in Sevnico de
loval za regijo, medtem ko je 
Vlado Deržič v svojem man
datu soliral.

tična je tudi izobrazbena struktu
ra, saj je med najnižjimi v Slove
niji.

Regijo Posavje je v devetde
setih letih zaznamoval gospodar
ski pretres z razpadom velikih 
gospodarskih sistemov, značilna 
je močna fluktuacija delavcev v 
druge regije skupaj z odhodom 
mladih, šolanih ljudi.

Vendar pa predstavlja Posavje 
velik elektro-energetski poten
cial; tu se nahajajo Nuklearna ele
ktrarna Krško, Termoelektrarna 
Brestanica in v naslednjem deset
letju načrtovanih pet hidroelek
trarn na spodnji Savi. Zgrajeno je 
magistralno plinovodno omrežje, 
v posameznih posavskih občinah 
pa tudi že skoraj dokončani sred- 
njetlačni plinovodi.

Tudi državno in regionalno 
omrežje cestne in železniške in
frastrukture je na območju Posav
ja dobro razvito, pomemben po
tencial predstavlja tudi letališče 
Cerklje, odpira se schengenska 
meja in gospodarski terminal 
Obrežje...

V Posavju že od leta '97 delu
je Svet pokrajine Posavje v usta
navljanju kot zasnova pokrajin
ske uprave. Vzpostavljen je si
stem regionalnih institucij na 
različnih področjih, čeprav - 
bodimo iskreni - je precej teh in
stitucij z regijskim pomenom že 
ukinjenih.

Priseganje Posavcev na izgubo

regionalne identitete, če Posavje 
ne postane regija, bo pri državnih 
snovalcih regionalizacije verjet
no naletelo na gluha ušesa. Slove
nija pač ni tako majhna, da pres
tolnica ne bi vedela za vse občin
ske in medobčinske zdrahe, ko se 
premnogokrat tri posavske občine 
ne morejo dogovoriti o osnovnih 
stvareh.

To, da regija Posavje že obsta

ja v zavesti ljudi in da bi kakršna
koli drugačna organiziranost ime
la negativne učinke za zavest, 
motiviranost in delovno učin
kovitost prebivalcev te regije, ki 
so v končni fazi motor razvoja 
vsake regije, so pač slabi argume
nti . Kakšen je motor razvoja te re
gije, se pa tako vidi...

Nada Černič Cvetanovski

Jože Bogovič, upokojenec 
iz Sevnice: Posavje je bilo v 
preteklosti mnogokrat privesek 
drugih regij, zato so bili dr
žavljani pogosto zapostavljeni 
in izigrani. Mnoge zamujene 
priložnosti imajo dolgoročne 
posledice, zato bi ustanavljanje 
regij sprejel pod določenimi 
pogoji in zagotovili; o regijah 
naj odločajo prebivalci nekega 
okolja. Od vlade pričakujem 
nedvoumna pojasnila in zago
tovila o prednostih in slabostih 
predlaganih rešitev. Posavje se je zavzemalo za večjo pravičnost, 
izravnavo med bolj ali manj razvitimi področji Slovenije. Žal brez 
večjih uspehov. Če prinašajo zamišljene regije zgolj novo teritori
alno razdelitev brez pozitivnih učinkov na življenje prebivalcev, 
jih ne potrebujemo!

Ukinjene institucije z regijskim pomenom v Posavju:
P'IT Krško, tudi klicna številka za Posavje 
Elektro Krško d.o. o.
Cestno podjetje d.o.o. po občinah 
Bančni sistem (odvzete glavne pristojnosti)

Regijske institucije v Posavju
Institucija Ustanovitev Sedež Zaposleni
Regijski pospeševalni center Posavja 1998 Krško 4

Gospodarska zbornica Slovenije, Območna zbornica Posavje 1975 Krško 3

Kmetijsko gozdarska zbornica Slovenije, Območna enota Brežice ni podatku Brežice ni podatka

Zavod za zdravstveno zavarovanje Slovenije, Območna enota Krško 1992 Krško 33

Zavod RS za zaposlovanje, Območna služba Sevnica 1979 Sevnica 29

Zavod za gozdove RS, Območna enota Brežice ni podatka Brežice ni podatka

Uprava RS za javna plačila, Urad Krško 2002 Krško 8

Agencija RS za javnopravne evidence in storitve, izpostava Krško 2002 Krško 8

Davčna uprava RS, Davčni urad Brežice 1996 Brežice 101

Carinska uprava RS, Carinski urad Brežice 2002 Brežice 101

Splošna bolnišnica Brežice 1872 Brežice 259

Okrožno sodišče v Krškem 1995 Krško 40

Okrožno državno tožilstvo v Krškem 1995 Krško 15

Delovno in socialno sodišče v Ljubljani, Oddelek Brežice ni podatka Brežice ni podatka

MNZ, Policijska uprava Krško 1979 Krško 480

Geodetska uprava RS, Območna geodetska uprava Sevnica 1995 Sevnica 29

Srednje šole v Posavju ( Gimnazija Brežice, Ekonomska in trgovska 
srednja šola Brežice, Srednja šola Krško, Srednja šola Sevnica)

ni podatka Brežice, Krško, 
Sevnica

• ni podatka

Višja strokovna šola Brežice ni podatka Brežice ni podatka

V ustanavljanju: Visoka šola za gostinstvo in turizem v Brežicah, Vi
soka šola za logistiko v Krškem

Brežice, Krško

Vir: Regijski pospeševalni center Posavje

V Krškem najcenejša pomoč na domu
Krško - Center za socialno delo Krško je med prvimi v Sloveniji in prvi v Posavju uvedel pomoč na domu. Po dvanajstih letih nudenja 
te storitve pa hi se morali z aprilom uporabniki srečati z občutnim povišanjem cene storitev, če ne bi s subvencijo priskočila na pomoč 
občina. Na predlog direktorice centra Marjance Sečen je problem obravnaval oddelek za družbene dejavnosti in pristojna občinska 
telesa ter občinskemu svetu predlagal, da se uporabnikom subvencionira cena storitve. Svetniki so na minuli seji predlog potrdili.

Postavka socialnih transferjev v 
občinskem proračunu se zato ne bo 
povišala, kajti z občinskim odlokom 
leta 1998je bilo sprejeto, da se nepo
sredna plačila uporabnikov storitve 
“pomoč na domu” stekajo v Center 
za socialno delo Krško in ne v ob
činski proračun, kot to velja po neka
terih drugih občinah. Center s tem 
skromnim denarjem tudi sam gospo
dari in skrbi za delovanje danes že 
obsežne službe za pomoč na domu. 
.'sest redno zaposlenih in šest preko 
zaposlenih preko javnih del oskrbuje

142 uporabnikov. Po pripovedovan
ju direktorice centra Marjance Sečen 
se je dejavnost pričela z dnem, ko se 
je nanje za pomoč obrnila mlada dru
žina s kmetov, v kateri je mamica zbo
lela za multiplo sklerozo, a je niso 
želeli niti finančno zmogli dati v 
domsko oskrbo. Center je iskal re
šitev in jo našel. Ob njej je v prvem 
letu nudil pomoč na domu še osmim 
osebam. Sprva so bili uporabniki 
obremenjeni le s simboličnim plači
lom, danes je ta strošek na uro pomoči 
1.000 SIT, po novem pravilniku bi

moral biti 1.950 SIT. Krško zaradi 
sprejete subvencije ponuja to storitev 
po najnižji ceni v Posavju; v Sevnici 
je cena efektivne ure i ,829 SIT, v 
Brežicah pa 1.256 SIT.

Uredba, ki je pričela veljati s 
1.aprilom in nalaga uporabnikom 
zaračunavati ekonomsko ceno, bi v 
praksi pomenila, da se sedanji zneski 
z doslednim izvajanjem uredbe lahko 
tudi do 6-krat zvišajo. Za bolnika, ki 
potrebuje 3-krat dnevno polurno po
moč (umivanje, preoblačenje), bi me
sečni račun znašal 90 tisočakov. Seč-

nova, ki pozna socialno situacijo upo
rabnikov pomoči na domu, je pove
dala, da bi brez subvencije pri storit
vah mnogo ljudi to obliko pomoči 
odklonilo. S tem bi se odprl drug pro
blem; povečal bi se pritisk na dom 
za ostarele in zmanjšala bi se kako
vost življenja za tiste, ki se ob manjši 
pomoči sedaj doma počutijo vame. 
Nenazadnje je tak način “varovan
ja” starostnikov zapisan tudi v na
cionalnem programu, vendar kaže, da 
ga nekateri, ki krojijo zakone na tem 
področju, niso prebrali. B.D.

Z amandmajem na amandma 
proračun sprejet

Brežice - Občinski svet Brežice je na izredni seji potrdil 
proračun občine za tekoče leto. Svetniške skupine LDS, LORKS, 
SNS, DeSUS in PUM so vložile amandma za 155 milijonov SIT, 
namenjenih krajevnim skupnostim. Pred mesecem dni so 
namreč podpisale dogovor o sodelovanju in tako obrnile pre
moč na stran dosedanje opozicije. Župan je na ta amandma 
vložil svojega, in sicer da se z amandmajem podpisnic ne črpa
jo sredstva s področja izobraževanja in kulture.

Amandma podpisnic na aman
dma župana mag. Andreja Viz
jaka je potrdilo vseh 30 svetni
kov, kar pomeni, da bodo sredstva 
v višini 6 milijonov SIT namesto 
s področja kulture za dogovorjene 
investicije črpali s postavke 
vzdrževanja vrtcev. Amandma 
petih političnih strank, ki v 30- 
članskem občinskem svetu pre
morejo večino, to je 17 glasov, 
nista podprla Mihael Škrlec iz 
ZLSD ter Milko Veršec iz SDS. 
Škrlec je pritrdil županovi ugo-

SIT na račun boljše izterljivosti 
komunalne takse ter pri postavki 
komunalnih prispevkov. Jože Av- 
šič iz LORKS-a je ob javni pred
stavitvi amandmaja pred sejo 
občinskega sveta poudaril, da se 
je opozicija, v kateri sta bili 
LORKS in LDS, “širila”, da bi 
uveljavila interese, ki so jih ob
ljubljali na volitvah, pa jih niso 
prepoznali v proračunskem os
nutku. Pojasnil jc, da se zaveda
jo, da v amandmaju niso zajeli 
vseh krajevnih skupnosti, če bodo

Stane Štefanič (LDS), Vanja Veselič (SNS), Janko Žalac (DeSUS), Jože 
Avšič ( LORKS), Stane Radanovič (SNS), Davor Račič (PUM) in Rok 
Kržan (DeSUS) so pojasnjevali amandma strank, s katerim so dogo
vorili sodelovanje in razbili županovo koalicijo, za katero pravijo, 
da tako ni delovala.
tovitvi, daje amandma petih pod
pisnic namenjen le polovici kra
jevnih skupnosti in ne vsem, Ver
šec pa se mu je pridružil in bil še 
bolj kritičen, češ, da pod krinko 
skrivajo zasebne interese. Ivan 
Vogrinc iz SLS je napovedal, da 
bodo njihovi svetniki podprli 
amandma petih strank, kar kaže, 
da imajo podpisnice še tri glasove 
več, čeprav vodstvo stranke, na 
čigar pobudo je nastala nova 
prevladujoča opozicija, kot pravi
jo podpisnice, ni podpisalo pri
stopa k peterici strank.

Vsi svetniki so glasovali za 
pogojni najem kredita v višini 165 
milijonov SIT za družbene dejav
nosti, in sicer 55 milijonov za OŠ 
Kapele, 40 milijonov za potrebe 
osrednje knjižnice ter 70 mili
jonov za OŠ Bizeljsko, čeprav 
slednji ne bo najet, ker letos do 
investicije na Bizeljskem še ne bo 
prišlo. 329 milijonov SIT pri
manjkljaja bodo krili s presežkov 
prihodkov preteklih let. S temi 
sklepi je bil proračun sprejet.

Amandma Krajevne skupnosti 
Artiče, ki ga je vložila Nataša 
Štarkl (LDS) jc župan zavrnil, 
ker ni bil uravnotežen.

Amandma petih političnih 
strank je težek 155 milijonov SIT, 
v osnutku je bil za okoli 20 mili
jonov višji, vendar so na koordi
naciji vseh političnih strank z žu
panom dosegli kompromis, prav
ita obe strani. Z amandmajem na
menjajo linearno vsaki krajevni 
skupnosti milijon več intervent
nih sredstev, sicer pa predlog po
večuje prihodke za 60 milijonov

podpisnice delovale še naprej, pa 
jih bodo ob letošnjem rebalansu 
in v prihodnjem letu.

Kronološko je osnutek prora
čuna v prvem branju bil sprejet 
3. marca, tri tedne kasneje je os
nutek v drugem branju župan pro
ceduralno umaknil. Župan An
drej Vizjak je pojasnil, da je 
amandma peterice strank dobil 
nekaj ur pred proračunsko sejo. 
Povedal je še, da sprejem prora
čuna ob kompromisnem amand
maju peterice strank z njegovimi 
predlogi dokazuje, da se tudi ob 
zasuku premoči da delati, vendar 
bi bilo sodelovanje bistveno lažje, 
če bi ga seznanili s svojimi inte
resi in usmeritvami. Glede aman
dmaja vsekakor podpira linearno 
deljena sredstva za vse krajevne 
skupnosti, ne le polovico.

Suzana Vahtarič

Milko Veršec, SDS: “Zmeraj 
podpiram krajevne skupnosti in 
razvoj podeželja, ne morem pa 
podpirati, da se v amandmaju pe
terice skrivajo zasebni interesi in 
ne potrebne prioritete krajevnih 
skupnostih. Generalno je razum
ljivo povečanje interventnih sred
stev, vendar amandma zajema le 
polovico krajevnih skupnosti. 
Postavke so nerealne, ker so nji
hovi prihodki, zlasti komunalne 
takse, prenapeti. Eno so želje, 
drago pa prazne obljube, za kate
re menim, da se ne splačajo in niso 
pravične. Šele ob koncu leta bomo 
videli, kaj bo iz amandmaja tudi 
realizirano.”

Pri nadaljnjem delovanju skupina petih strank poudarja 
uravnoteženost zastopanosti v delovnih telesih občinskega sveta. Ker 
je župan takoj po sprejemu proračuni! napovedal glasovanje o 
podžupanih, sta Jože Avšič in Stane Radanovič zatrjevala, daje ve
liko večjega pomena sodelovanje v delovnih telesih kot podžupansko 
mesto in da so podpisnice pripravljene za kandidate sprejeti tudi žu
panove predloge, če bodo v njih našle svoje interese. Oba sta zatrdila, 
do o podžupanskih kandidatih v svojih vrstah še niso govorili, čeprav 
se širijo govorice, da naj bi bili kandidati tudi mag. Vojko Bibič iz 
LORKS-a, Borut Mokrovič iz LDS ter Rok Kržan iz DeSUS-a.
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Potrjena prisilna poravnava, Begros
bo ponovno delal

Krško - Na okrožnem sodišču je bila pred dnevi potrjena prisilna poravnava nad Berex International. Direktor podjetja 
po pravnomočnosti sklepa napoveduje odprtje trgovinskega kompleksa Begros v Slovenski vasi. Najprej bodo poslovali 
na polovičnem prodajnem prostoru, direktor pa verjame tudi v povrnitev hrvaških kupcev.

Od konca decembra je podjetje 
Berex International z megamarke- 
tom Begros v Slovenski vasi v pri
silni poravnavi. 75,79 odstotka 
upnikov je glasovalo za prisilno 
poravnavo, sodni senat je ugotovil 
za 1,5 milijarde SIT terjatev in 
sprejel za 1,2 milijardi terjatev, 
dva upnika sta pogojno spreme
nila terjatve v lastniški delež. Di
rektor Berexa International Ivan 
Berišič je pred sodnim senatom 
pojasnil ekonomsko finančno 
stanje in reorganizacijo podjetja, 
ki temelji na dokapitalizaciji dveh 
podjetij v višini 600 milijonov 
SIT, večina sredstev - več kot 590 
milijonov SIT - je zagotovljena.

Dolžnik ponuja upnikom po
plačilo v treh razredih, to je 100- 
odstotno poplačilo prednostnih 
terjatev za zaposlene ter 20-odsto- 
tno za ostale upnike in posebej za 
banko, in sicer v obdobju enega 
leta. Sekretar območne Zveze

svobodnih sindikatov Slovenije 
Lado Rožič je pojasnil, daje sin
dikat za 137 zaposlenih prijavil 
terjatve v višini okoli 33 milijo
nov SIT. Prednostne so osebni 
dohodki, ne pa tudi regres.

Predsednik upniškega odbora

odvetnik Borut Škerl je podal 
pozitivno mnenje do načrta finan
čne reorganizacije, stečajni upra
vitelj odvetnik Zdravko Gro- 
boljšek prav tako meni, da je 
finančni načrt realno zastavljen ob 
predpostavki, da podjetje začne s

Ivan Berišič je še pojasnil, da se v Slovenski vasi že priprav
ljajo za ponovno odprtje trgovskega centra; z 48 zaposlenimi bodo 
v začetku delali na okoli 4500 m2 prodajnih površin, kar je polo
vica obstoječega, leto in pol starega kompleksa.

V juniju so naredili primerjavo cen, ki je pokazala, da so v 
Begrosu cene 15 najbolj prodajanih artiklov od hrvaških lahko 
cenejše od 27 do 100 odstotkov, tako da verjame v povrnitev 
hrvaških kupcev in s tem oživitev trgovine v Slovenski vasi.

Še več pa si obeta z vstopom Slovenije v EU čez leto dni, ko se 
bo odprl notranji trg in se bodo hrvaški proizvajalci temu morali 
prilagodili. Dejal je še, da seje po njihovih informacijah za prisil
no poravnavo izjasnilo okoli 80 odstotkov upnikov, le daje senat 
zaradi nepravilnosti na glasovnicah del glasovnic izločil. Tako 
Berišič upa, da ne bo večjih pritožb in da bo sklep o prisilni po
ravnavi čimprej pravnomočen, saj na njegovi podlagi lahko 
ponovno začnejo z dejavnostjo.

poslovanjem takoj. Dolžnikovo 
poslovanje je preveril tudi revizor.

Tako direktor podjetja kot 
računovodkinja sta pred senatom 
podala izjavi o resničnosti podat
kov, na podlagi katerih je priprav
ljen načrt finančne reorganizacije, 
okoli 20 prisotnim upnikom pa je 
direktor Berišič pojasnil, da ima
jo še vedno 48 zaposlenih ter pre
cej zalog v “megamarketu”, pred
vsem tehničnega blaga.

Tako Berišič še predvideva, da 
bi podjetje 15 do 30 dni po prav
nomočnosti prisilne poravnave že 
lahko začelo delovati, saj imajo 
z večino nekdanjimi dobavitelji 
pripravljene pogodbe o nadalj
njem poslovanju.

Lastništvo bo deljeno, polo
vična lastnika bosta podjetji, ki 
sta konvertirali deleže v lastniš
tvo, Berišič pa, kot je sam dejal, 
ostaja direktor podjetja.

Suzana Vahtarič

Gradnja HE lepo napreduje
Boštanj - Posegi na levi strani Save so zaključeni; zgrajena je zaščitna stena, do 29. aprila 
bo sanirana tudi cesta in izvajalci se bodo v celoti prestavili na desni breg Save, pravi 
tehnični direktor HSE Lado Tomšič, ki se predvsem krajanom Orehovega zahvaljuje za 
strpnost in prosi za razumevanje še naprej.

Na desnem bregu, kjer so zabe
tonirali jamo, ne posegajo več v 
vodni svet, in predvidoma do 18. 
maja bodo končana vsa dela na 
desnem bregu. Do 20. maja naj bi 
dobili gradbeno dovoljenje za 
gradnjo skoraj tri milijarde SIT

H E Boštanj

vredno jezovno zgradbo. Sedaj je 
že jasno, da bo jezovno zgradbo 
gradil GIZ Gradis, ki je bil naj
ugodnejši od treh ponudnikov. 
Kot pravi Tomšič, naj bi 30 od
stotkov del opravili domači pod
izvajalci iz Posavja. Tudi beton 

koristijo iz betonar
ne na Logu, kar v 
začetku gradnje ni 
bilo mogoče, zato 
so ga vozili iz Cel
ja-

Trenutno so v 
fazi pogajanj za 
turbine in genera
torje, do 15. maja 
pa bodo v vseh kra
jih v občini, kamor 
seže vpliv HE, 
organizirali sestan
ke in občane sez
nanili s posegi v in

frastrukturne objekte. Program in
frastrukture ob HE Boštanj je bil 
že potrjen, sedaj ga mora potrditi 
še vlada.

HSEje na hčerinski družbi 11P- 
Izgradnja infrastrukture Posavje 
s sedežem v Sevnici zaposlil di
rektorja. To je Vojko Sotošek iz 
Krškega, ki bo delo začel oprav
ljati s 1 .majem. Predvideva se, da 
bodo v družbi IIP kmalu zapos
lili vsaj še deset ljudi, ki se bodo 
ukvarjali z infrastrukturnimi za
devami.

Ob koncu tedna pa je v Ljublja
ni potekala že prva konferenca o 
gradnji HE Blanca. Na njej so t.i. 
smemičarji, tudi iz občine in kra
jevne skupnosti, podali mnenja, sta
lišča, usmeritve in zahteve ob grad
nji tega energetskega objekta.

Nada Černič Cvetanovski

Elektrika iz 
Krškega spet 
na Hrvaško

Krško - Hrvaško elektrogospo
darstvo (HEP)je 19.aprila po skoraj 
petih letih prekinitve znova začelo 
prejemati električno energijo iz 
Nuklearne elektrarne Krško (NEK). 
Do konca letošnjega leta bo Sloveni
ja Hrvaški zagotovila približno 1700 
gigavatnih ur električne energije. 
HEP in ELES GEN bosta dobavljeno 
električno energijo plačevala po ceni, 
ki pokriva vse stroške poslovanja in 
je določena v poslovnem načrtu 
NEK. Slovenija bo poslej neto uvoz
nica električne energije. Del je bo 
uvozila del pa zagotovila s povečano 
domačo proizvodnjo, zlasti v Termo
elektrarni Šoštanj. Slovenija mora v 
skladu z nedavno uveljavljeno med
državno pogodbo o ureditvi status
nih in drugih pravnih razmerij, pove
zanih z vlaganjem v NEK, njenim 
izkoriščanjem in razgradnjo Hrvaški 
zagotoviti polovico električne ener
gije, ki jo proizvede NEK; na letni 
ravni torej 2550 gigavatnih ur. UK.

Sejem bil je živ
Sevnica - Stilles, podjetje s tradicijo in ugledom, ki je 
opremljalo elitne prostore širom po svetu, se je letos prvič 
odločilo, da se predstavi na največjem svetovnem 
pohištvenem sejmu v Milanu. Vodja prodaje Mojca Per- 
novšek je po vrnitvi iz sejma povedala, da je bil njihov 
razstavni prostor na sejmu opažen in dobro obiskan.

Poleg izdelkov serijskih programov Bidermajer, Prestige in 
Empire so predstavili še povsem nov program modernejših linij 
Swing v hrastovem lesu, kije naletel na izjemen odziv. S hotelsko 
sobo dunajskega bidermajerja pa je družba predstavila drugo polo
vico svoje dejavnosti, to je opremljanje hotelskih sob po naročilu 
višjega kakovostnega razreda.

Stillesov razstavni prostorje med številnimi obiskovalci sejma 
opazil urednik ameriš
ke revije za notranjo 
opremo Homedecor, ki 
bo v omenjeni reviji 
podjetje in njegov pro
gram širše predstavil.

Pernovškova do
daja, da so v tednu dni 
na sejmu opravili mno
go komercialnih raz
govorov, prejete čes
titke in priznanja pa 
jim pomenijo pred
vsem potrditev zastav
ljene politike dolgo
ročnega razvoja druž
be. B.D.

V Pacificu Kristalna dvorana
Krško - Milan Senica, ki je s tihima družbenikoma z novim le

tom prevzel krški hotel Sremič, ima smele načrte za razvoj gostinske 
in hotelsko - kongresne dejavnosti. V svojem hotelu Pacific je pros
tor nekdanje discoteke preuredil v večnamensko dvorano, ki je pri
merna za bankete, poroke in druga zaključena slavja ali pa za kon
gresno dejavnost. Dvorana je namreč opremljena s potrebno avdio- 
video tehniko. Za tovrstno dejavnost dvorana sprejme do 200 ljudi, 
za gostinsko pa do 150.

Milan Senica je prepričan, da regija predstavlja razvojni poten
cial, ki bo zagotavljal upravičenost investicije v Kristalno dvorano, 
kot so ta prostor poimenovali. B.D.

Opremljajo ladje
Boštanj - Lani poleti je bila ustanovljena finsko slovenska družba 

Metalika s sedežem v Leskovcu pri Krškem. Ukvarjajo se z notranjim 
opremljanjem luksuznih ladij, za kar se uporablja tako les kot nove 
oblike lahkih materialov. Me
tal ika je letos marca pričela s proiz
vodnjo v nekdanji trgovini Gramat 
v Boštanju. Izdelujejo s furnirjem 
oblečene lahke aluminijaste plošče, 
nov produkt v večini lastnega raz
voja pa so posebne “gibs” plošče, 
tudi prevlečene s furnirjem. Sled
nje so namenjene opremi stano
vanjskih hiš in poslovnih prostorov.
Pred dnevi je bilo svečano odprtje 
proizvodnega obrata v Boštanju, 
direktor Metalike Igor Arh je med 
drugim povedal, da se bo število za
poslenih po praznikih povečalo, saj 
intenzivno iščejo več mizarjev.
B.D. Igor Arh

Brezposelni odklanjajo dela 
v kmetijstvu

Sevnica - Občina Sevnica in območna služba Zavoda za zaposlo
vanje sta na sevniškem gradu organizirali posvet o brezposel
nosti in možnostih, ki jih za izboljšanje stanja lahko ponudijo 
programi aktivne politike zaposlovanja. Z Ministrstva za delo 
se ga je udeležila državna sekretarka Staša Baloh Plahutnik.

Vabljeni so bili predstavniki 
regijskih razvojnih centrov, obrt
nih in gospodarske zbornice ter 
kmetijskih podjetij. V kmetijstvu 
so namreč vsaj v sezoni velike 
potrebe po delavcih, medtem ko 
na ostalih področjih delodajalci 
ne izkazujejo teh potreb. Vodja 
območne službe Zavoda za 
zaposlovanje Toni Koren je 
povedal, da se letos napoveduje 
796 presežnih delavcev, kar je 
466 oseb več od lanskega leta, na 
drugi strani pa je izkazanih 841 
zaposlitev, od tega za 51 priprav-

Staša Baloh Plahutnik

nikov, ostalo so pretežno sezon
ske potrebe v kmetijstvu. Čeprav 
je na zavodu ta čas prijavljenih 
4500 brezposelnih, odzivi na mo
tivacijskih delavnicah, ki jih or
ganizira služba zavoda, kažejo, da 
bodo kmetijska podjetja morala 
spet uvažati delovno silo. Izkaza
la so potrebo po 430 delavcih. Ve
liki proizvajalec vitnin in jagod 
Stane Jurkovič jih v konici se
zone potrebuje 110, domačine 
plača po 500 SIT na uro z malico 
in doda stroške prevoza, sezonce 
iz tujine po 400 SIT, ponudi tri 
obroke hrane dnevno in seveda 
prenočišče.

V programu aktivne politike 
zaposlovanja se za regije z nad
povprečno brezposelnostjo in 
neugodno strukturo iskalcev za
poslitve pripravlja nov razpis, na
menjen profitnim in neprofitnim 
delodajalcem. Za najmanj dve no
vi delovni mesti bodo od države 
dobili milijon SIT na zaposlene
ga, če mu zagotavljajo službo za 
najmanj dve leti ter milijon in pol

SIT za zaposlitev za nedoločen 
čas. Zaposlitev mora biti realizira
na do 15.novembra letos. 500 ti
soč SIT po zaposlenem pa država 
prizna še za stroške prekvali
fikacije in izdelavo elaborata za 
prijavo na razpis. Ministrstvo za 
delo pri tem programu pričakuje 
tudi finančno soudeležbo lokalne 
skupnosti. Franc Černelič iz ob
činskega oddelka za gospodarst
vo v Krškem je ob tem odprl raz
pravo o neelastičnosti raznih dr
žavnih programov, ki so za okol
je, kakršno je Posavje z nadpov
prečno brezposelnostjo in pod
povprečno razvojno možnostjo, 
nesprejemljivi. Sevniški župan 
Kristijan Janc je dodal, daje rav
no zato občina letos sprejela kon
kretni plan pomoči za nova delov
na mesta, po katerem bodo iz 
proračuna za leto dni delodajalcu 
subvencionirali polovico bruto 
plače, ki jo ta določi.

Lokalno okolje torej pričakuje 
več finančnih spodbud neposred
no delodajalcem brez obveznih 
vmesnih posrednikov s takšnimi 
in drugačnimi elaborati.

Država Slovenija letos namen
ja za nacionalni program aktivne 
politike zaposlovanja 20 milijard 
SIT, je povedala državna sekre
tarka za delo Staša Baloh Pla
hutnik. Poudarila je, da ministr
stvo lokalne sredine ne zavezuje 
s svojimi programi delovnih mest, 
pač pa skozi objavljene ukrepe 
daje instrumente, da si občine in 
regije glede na svoje posebnosti 
te programe same začrtajo. Ob
močne službe Zavoda za zaposlo
vanje imajo to pristojnost, da krei
rajo ukrepe po potrebi, prepozna
ni in izkazani v prostoru. Po regi
jah je prosta presoja, s katerimi 
programi se dosežejo večji učinki 
glede na resurse, je poudarila dr
žavna sekretarka. V območni 
službi pa za takšno načelno ugo
tovitvijo vidijo konkretne prob
leme; v Posavju je namreč prema
lo idej za nove proizvodnje in pre
malo delovnih mest.

Posavje bo na temo razvojnih 
oziroma zaposlitvenih možnosti 
v maju gostilo tudi ministra za 
delo Vlada Dimovskega. B.D.

Nova delovna mesta
Sevnica, Krško - Posavje s 14,7-odstotno brezposelnostjo 
(republiška je 11,6-odstotna) še ni najbolj “črna” regija v Slo
veniji, ima pa zelo neugodno strukturo Iskalcev zaposlitve; povečuje 
se delež žensk in starejših od 40 let Na Zavodu za zaposlovanje v 
območni službi Sevnica pravijo, da se vendarle kažejo določene 
potrebe po zaposlitvah v industriji, ne le v kmetijstvu.

Podjetje Siliko iz Brezja pri 
Ljubljani, ki ima proizvodni pro
gram gumarstva, orodjarstva in 
plastike, načrtuje selitev proizvod
nje na Radno pri Sevnici. Lastnik 
podjetja Janez Koprivec se z 
direktorjem Jutranjke Miho Rabi
čem dogovarja o odkupu hale, ki 
jo Jutranjka ob skrčenem obsegu 
poslov ne bo več potrebovala. Gre 
za približno 3000 kvadratnih met
rov površin. Ker pogodba še ni pod
pisana, je Koprivec pri dajanju iz
jav previden, čeprav so njegovi na
meni s postavitvijo obrata za izdela
vo tesnil za avtomobilsko industri
jo in belo tehniko na Radni resni. 
Proizvodnje iz Brezja ne seli, ker 
bi bila ta moteča za okolje, temveč 
zaradi pomanjkanja prostora za 
širitev na sedanji lokaciji.

Na novi lokaciji se odpira od 30 
do 40 delovnih mest, med njimi za 
vodjo proizvodnje, več izmeno-

vodij, kontrolorja, tehnologa, 
vzdrževalce strojev. Za našteta me
sta je potrebna tudi višja in visoka 
izobrazba ter specifične izkušnje, 
ki jih bodo tisti, ki bi se odločili za 
nov izziv v karieri, pridobili na kraj
šem usposabljanju v matičnem ob
ratu pri Ljubljani. Večina novo- 
zaposlenih bo stregla strojem, kar 
je primeren poklic tudi za ženske. 
Delo namreč ni fizično naporno, 
potrebna pa je spretnost. Koprivec 
se malce boji le, kako bo sprejeto 
triizmensko delo, saj njihova proiz
vodnja teče neprekinjeno.

Nove zaposlitve se v kratkem 
obetajo tudi v Krškem. V ekspan
ziji je kostanjeviški Resistec, ki naj 
bi preko mednarodne firme za po
sredovanje zaposlitev Adeeco spre
jel do 50 ljudi. Proizvodnjo 
povečuje tudi Žito Šumi Krško, ki 
naj bi do novega leta zaposlil 30 
delavcev. B.D.
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Zaslužna ravnateljica
Sevnica - Društvo ravnateljev srednjih šol Slovenije je letos prvič podelilo nagrade PRI- 
MUS tistim svojim članom, ki z angažiranostjo na šoli in v lokalnem prostoru odstopajo od 
povprečja. Posavski srednješolski ravnatelji so za nagrado “Zaslužna ravnateljica” pred
lagali Alenko Žuraj Balog iz Srednje šole Sevnica. Nagrado je prejela pred dnevi na 
svečanosti v Radencih in pravi, da ji prav toliko kot samo priznanje, pomeni spoznanje, da 
je bilo njeno dosedanje delo opaženo pri kolegih v regiji.

Balogova je na tej funkciji že 
dve desetletji. Nalogo je prevzela 
v času, ko je imela šola samo ši
viljski program in se ni niti malo 
nakazoval propad tekstilne 
industrije. Z menedžerskim pris
topom je pripeljala nove progra
me. Kolektiv se strinja, da bi brez 
njenega optimizma in novih 
znanj, ki jih pridobiva na Visoki 
šoli za menedžment, kjer pri
pravlja magisterij, Srednja šola 
Sevnica že ugasnila.

Alenka Balog Žuraj se je že 
kot srednješolka srečala z drugač
nim miselnim konceptom, saj je 
4. letnik gimnazije opravila v

Alenka Žuraj Balog
Ameriki. Odtlej primerja in 
spremlja tako študijske kot sred

nješolske modele izobraževanja v 
svetu, kjer poklic učitelja presega 
“varnost” zaposlitve in je na 
preizkušnji z gospodarskimi to
kovi. To spoznanje bo morala v 
svoj sistem izobraževanja im
plicirati tudi Slovenija. “Ne le 
spremljati stanje v državi, biti 
moraš korak naprej v razmiš
ljanjih in načrtih”, pravi Balogo
va, ki vidi dodatne možnosti šole 
v izobraževanju za odrasle. Nekaj 
prakse na tem področju že imajo, 
kolektiv je motiviran in prijavili 
so se spet na dve delavnici Za
voda za zaposlovanje.

Branka Dernovšek

Krkina donacija zdravstvenim domovom
Sevnica, Brežice - Farmacevtska družba Krka je zdravstvenim domovom po Sloveniji po
darila 41 dopplerskih aparatov za merjenje perfuzijskih tlakov. Donacijo sta prejela tudi 
Zdravstveni dom (ZD) Sevnica in Brežice.

Gre za eno od številnih akcij 
farmacevtske družbe Krka iz No
vega mesta. Akcija je bila izpel
jana preko sklada “Srčni pri
jatelj”, kije bil ustanovljen marca 
2002, podjetje je v sklad prispeva
lo 7,5 milijona SIT, upoštevajoč 
potrebe slovenskega zdravstva pa 
je izkupiček namenjen nakupu 
omenjenih 41 aparatur, vsaka je 
vredna 200.000 SIT. Tudi sicer 
je namen sklada posodabljanje 
medicinske opreme, razvijanje 
novih diagnostičnih postopkov, ki 
omogočajo zgodnje odkrivanje 
bolezni, in širjenje znanja.

Dopplerski aparat za merjenje 
perfuzijskih tlakov je namenjen 
primarni zdravstveni dejavnosti 
in omogoča zgodnje odkrivanje 
arterijske bolezni, ki je ena 
najpogostejših in najresnejših 
bolezni starejših ljudi v razvitem 
svetu, saj jo ima vsak peti človek 
v starosti nad 70 let. Bolezen pa

Direktorica ZD Brežice dr. Marjetka Blaževič in vodja promocije v 
Krki Mojca Prah Klemenčič oh prevzemu donacije
je možno učinkovito preprečevati poudarila direktorica Zdravstve-
in tako zmanjšati kritične motnje 
prekrvitve udov, ki lahko vodijo 
do amputacij, zmanjšati pa je mo- 
go če tudi zaplete srčno žilnih in 
možgansko žilnih dogodkov.

Kot je ob prevzemu donacije

rojstva v porodnišnici brežice

V brežiški porodnišnici se je 23. aprila oh 17.25 rodil 3100 g težak in 
48 cm velik deček, ki sta ga mamica Vlasta in očka Roland Škoda iz 
Boštanja poimenovala Matija. Medtem ko sta deček in mamica 
odštevala dneve do odhoda domov, je očka doma poskrbel za Ma
tijevega 16-mesečnega bratca Žana.

Od 14.4. do 26.4.2003
Dečke so rodile: Marija Kostanjšek iz Jereslavca, Jolanda Braj

dič z Gazic, Metka Hudoklin iz Artič, Bernarda Kladnik iz Sel, Vlas
ta Škoda z Vrha pri Boštanju, Nadja Fistrič iz Škofje Gore, Mojca 
Grilc iz Kladja in Jožica Plevanič z Gorenjih Skopic.

Deklice so rodile: Brankica Adlešič z Žejnega, Ivanka Šestak iz 
Dolenjega Boštanja in Vesna Dujakovič iz Sel pri Dobovi.

nega doma Brežice dr. Marjetka 
Blaževič, s farmacevstko družbo 
Krka sodelujejo vzorno že več let, 
saj jim stojijo ob strani pri njiho
vih projektih, kot je organizacija 
strokovnih predavanj in seminar
jev, pa tudi pri strokovni literaturi 
jim radi priskočijo na pomoč s 
svojimi sredstvi. V nadaljevanju 
je dr. Blaževičeva poudarila, da 
bi moral biti takšen aparat na vol
jo prav v vsaki splošni ambulanti 
in v Zdravstvenem domu Brežice 
te cilje po treh letih tudi uresni
čujejo. S pomočjo Krke so pri
dobili tudi aparat CTG, ki ga 
uspešno koristijo. Sicer pa bo 
Krka organizirala tudi strokovno 
izobraževanje za zdravnike, ki se 
bodo usposabljali v dveh sklopih; 
najprej bo predavanje za zdravni
ke ŽD Brežice in Sevnica poteka
lo v ZD Brežice meseca maja, v 
drugem delu pa bodo zdravniki 
obiskali kliniko v Trnovem v Lju
bljani, kjer se bodo še podrobno 
seznanili z delom aparature.

Donacija je bila namenjena 
tudi ZD Sevnica, kjer sta darilo, 
ki je dragocen pripomoček za 
ugotavljanje prekrvavljenosti ar
terij v okončinah, sprejela direk
tor dr. Željko Halapija in glavna 
sestra Vladka Tomšič.

Karmen Molan

Matematik Žiga 
Novšak

Boštanj - Žiga Novšak iz Za- 
puž pri Boštanju je dijak 4.letni
ka Prve gimnazije v Celju. Na 
nedavnem državnem prvenstvu 
srednjih šol in gimnazij v mate
matiki je bil najboljši med 161, 
ki so se iz 41 šol udeležili tega 
tekmovanja.

Žiga Novšak

Žiga je obiskoval OŠ Boštanj 
in se v 7. razredu udeležil prvega 
tekmovanja za Vegovo značko. 
Odtlej se z najboljšimi matema
tiki pomerja vsako leto, vsa gim
nazijska leta pa je bil po dose
ženih točkah med prvimi tremi v 
Sloveniji. Odločitev za študij ni 
bila težka - vpisal je matemati
ko. B.l).

Kdo bo 
gimnazijec?

Slovenija, Posavje - Mini
strstvo za šolstvo, znanost in špoil 
seje zaradi prevelikega vpisa na 
srednje šole kljub povečanju šte
vilu nekaterih oddelkov moralo 
odločiti za omejitev vpisa v 50 
srednjih šolah, med njimi je tudi 
Gimnazija Brežice, ki je omejila 
vpis v programu gimnazije in 
ekonomske gimnazije.

Izbirnega postopka za vpis v 
tiste srednješolske programe, ki 
imajo omejen vpis, se bo moralo 
udeležiti nekaj več kot 30 odsto
tkov bodočih dijakov, kljub temu 
pa bo prvo namero lahko uresni
čilo vsaj 97 odstotkov kandida
tov. Učenci so o omejitvah vpisa 
že bili obveščeni, tisti, ki bodo 
izbrani v prvem krogu, bodo 18. 
junija tudi vpisani. Ostali bodo 
tega dne seznanjeni s prostimi 
vpisnimi mesti, na katera bodo 
lahko kandidirali. J.K.

18. Bogatajevi 
dnevi

Krško - Zdravstveni dom 
Krško prireja že 18. spominsko 
in strokovno srečanje, ki ga tradi
cionalno organizirajo v spomin na 
pionirja zdravstvenega varstva na 
območju današnje občine Krško. 
Srečanje bo v petek, 9. maja, ob 
13. uri. Ob tem bodo dvignili 
zastavo novozgrajenega zdrav
stvenega doma, sledil pa bo še 
blagoslov zdravstvenega doma in 
reanimobilov, ki sojih pridobili s 
sredstvi donatorjev in humani
tarnih prireditev. Ob svečanosti pa 
se bodo spomnili tudi jubilantov.
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Posavska štipendijska shema
Krško - Lani je Fundacija Adama Bohoriča Krško podeli
la prve štipendije, letos pa se v štipendijsko fundacijo 
vključujeta še občini Sevnica in Brežice. Posavska štipen
dijska shema je prvi izvedbeni projekt uresničevanja tiste
ga dela Regionalnega razvojnega programa, ki govori o 
potrebnem dvigu izobrazbene strukture prebivalstva in je 
prijavljen za sredstva iz neposrednih regionalnih spodbud.

Namen Fundacije Adama Bohoriča Krško je z novim načinom 
kadrovskega štipendiranja uskladiti razmeije med ponudbo in potrebami 
po kadrih v regiji ter preprečevanje bega možganov v večja mesta.

V juniju bo objavljen javni poziv podjetjem k oddaji vlog za izbor 
gospodarskih in negospodarskih organizacij v sistem subvencioniranega 
štipendiranja za šolsko leto 2003/2004. Podjetja, ki se bodo prijavila v 
shemo, bodo navedla profile izobraževanja, ki jih nameravajo štipendira
ti. Subvencije za kadrovske štipendije se prednostno podeljujejo za defi
citarne poklice glede na potrebe upravičencev.

Na javni poziv prijavljena in izbrana podjetja bodo morala za vsako 
“svojo” štipendijo zagotoviti tretjino sredstev, dve tretjini celotne štipendije 
pa zagotavlja fundacija. Osnovna višina štipendije znaša 90 odstotkov 
zajamčene plače v republiki Sloveniji, študentom pa pripada še dodatek 
glede na doseženi uspeh in letnik, v katerem študirajo. Obremenitev za 
podjetje za eno štipendijo za šolsko leto znaša približno 220.000 SIT.

Na podlagi prijav podjetij in izkazanih potreb po profilih bodočih kadrov 
bo avgusta objavljen razpis za štipendije. Vloge prosilcev za štipendije bo 
pregledala komisija pri fundaciji ter podjetjem predložila spisek kandida
tov, ki izpolnjujejo zahtevane pogoje. S kandidati bodo v podjetjih opravili 
razgovor in jih predlagali v potrditev upravi štipendijske fundacije.

Pravico do štipendije lahko uveljavijo študenti, ki se izobražujejo po 
dodiplomskih ali podiplomskih programih z javno veljavnostjo doma ali 
v tujini, če izpolnjujejo naslednje pogoje: so državljani Slovenije, ob vpisu 
v prvi letnik študija niso starejši od 26 let, podiplomci pa morajo imeti 
povprečno oceno v času študija najmanj 7,5.

Izbrani štipendist, fundacija in podjetje podpišejo tripartitno pogodbo, 
s katero se podjetje zaveže, da bo štipendista po končanem študiju zapos
lilo vsaj za toliko časa, kolikor je prejemal kadrovsko štipendijo.

Branka Dernovšek

Kljub devetletki v vrtcu
velik živ-žav

Sevnica - V teh dneh se je zaključil vpis otrok v programe vrtca 
za šolsko leto 2003/2004. Ob tem so tradicionalno pripravili 
tudi dneve odprtih vrat; na oboje so se starši že kar navadili, 
ugotavlja ravnateljica, ki je zadovoljna, da se okrog sevniškega 
vrtca ne dviguje prah tako kot okrog nekaterih v soseščini.

Sevniški vrtec Ciciban obiskuje 
okrog 420 otrok, nad njimi pa tako in 
drugače bdi 65 zaposlenih. Število 
otrok v vrtcu je v zadnjih letih - kljub 
upadanju natalitete - močno poraslo, 
pravi ravnateljica Danica Božič, saj 
še ni dolgo od tega, ko je sevniški 
vrtec obiskovalo 350 otrok. Da bi bili 
kos organizaciji dela, v vrtcu že nekaj 
let prakticirajo vpis otrok v progra
me vrtca, ki so organizirani kot 
dnevni programi v trajanju od 6 do 9 
ur, poldnevni od 4 do 6 ur, ter ciciba
nove urice in krajši programi glede 
na interes staršev. Zanimivo je, da ima 
sevniški vrtec vrata odprta od pol 
šeste ure zjutraj do pol osme ure 
zvečer. Za popoldansko varstvo je 
veliko zanimanje, saj je kar 45 otrok 
takih, ki vrtec obiskujejo v izmenah. 
Čeprav lahko starši otroke vpišejo v 
vrtec tudi med šolskim letom, je zara
di lažjega dela in načrtovanja vpis 
bolje opraviti v za to določenih dneh.

Ob tej priložnosti so organizirali 
tudi dneve odprtih vrat. Starši in os
tali zainteresirani so lahko obiskali 
vseh sedem enot; Rdečo kapico, Piko 
Nogavičko, Pikapolonice ena in dve. 
Mravljice pod gradom, Bibarijo v 
Loki in Kekec, kjer bo letos prišlo do 
večjih sprememb. Enota Kekec se

namreč drži OŠ Savo Kladnik Sev
nica in zaradi njenih prostorskih težav 
bo vrtec tri prostore v tej enoti odsto
pil šoli, saj bo v njih izvajala devetlet
ko, prvi razred osemletke pa bo 
potekal v prostorih šole. Sevniški 
vrtec bo tako izgubil okrog 150 otrok, 
pričakujejo pa, da bodo polovico osi
pa zapolnili z novimi vpisi. Še zlasti 
pričakujejo večji priliv petletnikov; 
doslej so se namreč starši mnogokrat 
odločali, da dajo otroke v vrtec pred 
vstopom v malo šolo, z uvedbo de
vetletke pa se bo ta starostna meja 
veijetno premaknila za eno leto.

Sicer pa bo moral vrtec nujno priti 
do novih prostorov. V letošnjem letu 
so rezervirana sredstva za projekte, v 
dveh letih pa naj bi bila enota Pika 
Nogavička tudi dejansko sanirana.

Čeprav je po besedah ravnateljice 
vrtca Čiciban Sevnica Danice Božič 
sevniški vrtec daleč najcenejši, mora 
zaradi vse večje socialne stiske 
občina pokrivati vse več razlik oz. do
plačil do polne cene oskrbe. V 
naj višji, osmi tarifni razred sodi v sev
niški občini le osem staršev, medtem 
ko kar štirindvajsetim občina v celo
ti pokriva oskrbnino vrtca.

Nada Černič Cvetanovski

Otroci so obudili običaj Zelenega Jurija.
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Kloramfenikol v veterinarski 
medicini prepovedan

Ljubljana - Veterinarska uprava RS (VURS) je na podlagi zakona o veterinarstvu minuli 
petek objavila sklep o prepovedi predpisovanja in izdajanja kloramfenikola in zdravil, ki 
vsebujejo ta prepovedani antibiotik, na veterinarski recept. Prepoved, s katero želi republiška 
veterinarska uprava preprečiti možnost vnosa kloramfenikola v organizem živali in živila 
živalskega izvora, je začela veljati že z omenjenim dnem (25. aprilom).

VURS tako prepoveduje pred
pisovanje kloramfenikola in zdra
vil, ki vsebujejo kloramfenikol, 
na veterinarski recept ter izdajan
je kloramfenikola in zdravil, ki 
vsebujejo ta antibiotik, v lekarnah 
na veterinarski recept. Kot je zna
no, je veterinarska uprava zaradi 
preprečitve vnosa kloramfeniko
la v organizem živali in živila ži
valskega izvora že 11. aprila pre
povedala promet ter uporabo 
zdravil in drugih snovi, ki vse
bujejo ta antibiotik. Veterinarska 
uprava je takrat s sklepom prepo
vedala promet in uporabo Leko
vega dermalnega pršila Dermo 
spray N in konzervansa Azidiol, 
ki ga pripravlja biotehniška fa
kulteta. Prav tako je veterinarska 
uprava odredila umik teh zdravil 
>n konzervansov iz prometa.

Ta ukrep je veterinarska upra
va sprejela še med časom obiska 
evropskih veterinarskih inšpek
torjev, ki so med petdnevnim pre
gledom slovenskega sistema nad
ira nad vsebnostjo ostankov 
Škodljivih snovi v živilih žival

skega izvora in živalih pojasnili, 
da jih veterinarska uprava lani ni 
ustrezno in pravočasno seznanila 
s pojavom kloramfenikola. Poleg 
tega so izpostavili, da veterinar
ska uprava pri lanskem monitor- 
ingu prepovedanih substanc ni 
pregledala zadostnega števila 
vzorcev in da ima za ustrezno 
izvajanje tega nadzora približno 
50 zaposlenih premalo.

Tričlanska evropska inšpekci
ja je še ugotovila, da uprava lani 
ni izdala natančnih navodil za iz
vajanje preventivnih ukrepov pri 
pojavu kloramfenikola in da se 
kljub uvedenim ukrepom klo
ramfenikol še vedno občasno po

javlja v mleku. Zato je od slo
venske strani zahtevala takojšnje 
ukrepe.

Po rezultatih strokovne anali
ze Nacionalnega veterinarskega 
inštituta je nedovoljena uporaba 
dermo spreja za zdravljenje ses
kov in ran na parkljih ali koži edi
ni dokazani izvor navzočnosti 
kloramfenikola v mleku. Možne 
bi sicer bile še druge oblike, kot 
sta na primer zdravljenje z nedo
voljenimi sredstvi ali dodajanje 
kloramfenikola v različnih obli
kah v sredstva za čiščenje ali raz
kuževanje molznih naprav, ven
dar pa stroka tega ni mogla doka
zati. STA/J.K.

Veterinarska uprava je poleg takojšnje prepovedi prometa z Der
mo sprayem N in konzervansom Azidiol mlekarnam dala tudi obvez
na navodila o novih ukrepih. Ti predvidevajo, da morajo kmetje en
krat mesečno zagotoviti, da bodo imeli mleko preiskano na vse škod
ljive substance in ne samo na kloramfenikol. To dokazovanje bo šlo 
na kmetove stroške, veterinarska uprava pa bo dodatno okrepila urad
no vzorčenje mleka, tako da bodo v vsakem območju preverili naj
manj 10 odstotkov proizvajalcev. Pri izvozu mleka pa bodo morale 
mlekarne še dodatno preveriti, če mleko vsebuje kloramfenikol.

Redčenje plodičev pri jablani
Redčenje plodičev je pri jablani je eden najpomembnejših ukre

pov za doseganje kakovosti pridelka in je uveljavljen pri nas že 
nekaj let.

Prvo redčenje opravimo že pri zimski rezi, ko v letih z večjim 
cvetnim nastavkom izrežemo del odvečnega lesa, seveda odvisno 
od sorte. Kasneje lahko tudi odstranjujemo cele cvetne šope. Večina 
sort, ki jih imamo v nasadih, pa zelo močno cveti, tako da je v 
normalnih letih potrebno še kemično redčenje.

Sredstva, ki jih uporabljamo pri kemičnem redčenju, delimo v 
tri skupine:

1. Amidna sredstva, pri nas imamo dovoljen pripravek 
Amidthin To sredstvo uporabimo takoj po končanem cvetenju in 
•e še nekaj dni po cvetenju. Upoštevamo cvetove na starejšem, ne 
na enoletnem lesu. Če ta rok zamudimo, tretiranje povzroči obraten 
učinek, tako da plodiči ostanejo na drevesu in ne odpadejo. Sred
stva iz te skupine vplivajo tudi na nastanek cvetnih brstov za pri
hodnje leto, zato so primerna predvsem za tiste sorte, ki so 
podvržene izmenični rodnosti, kot soelstar, zlati delišes,jonagold. 
Amidna sredstva lahko mešamo s fungicidi.

2. V drugi skupini so sredstva na bazi a-naftil ocetne kisline. 
Uporabljamo jih pri debelini plodičev od 5 do 12 mm. Iz te sku
pine v letošnjem letu ni dovoljen noben pripravek, kar bo pri 
sadjarjih lahko povzročilo kar nekaj težav, saj so nekatere sorte s 
sredstvom Nokad v preteklih letih uspešno redčili.

3. V tretjo skupino pa sodi Karbaril, ki ima v letošnjem letu 
dovoljenje tudi za integrirano pridelavo, vendar le do junija. 
Sredstvo je strupeno za čebele, zato je potrebno škropiti zgodaj 
zjutraj ali pozno zvečer. Uporabljamo ga pri debelini plodičev od 
10 do 12 mm, deluje pa še do debeline 15 mm.

Pri kemičnem redčenju so pomembni tudi vremenski pogoji. 
Najbolj primeren čas za redčenje je zgodaj zjutraj ali pozno zvečer, 
ko je visoka relativna zračna vlaga. Ne škropimo v vetrovnem 
vremenu. Amidna sredstva in sredstva iz skupine a-naftil ocetne 
kisline uporabljamo pri temperaturi nad 12 in pod 20°C. Pri nižji 
temperaturi je delovanje slabše, če pa je temperatura visoka, lahko 
Pride do šoka pri jablani.

Od sorte je odvisno, katero sredstvo bomo uporabili in v kakšni 
količini. Nekatere sorte je lažje redčiti, nekatere pa kljub večkratnemu 
tretiranju ne odvržejo odvečnih plodičev. Med sorte, ki se težko 
redčijo, spadajo fuji, elstar, gala in zlati delišes, med sorte, ki se 
lahko redčijo, pa idared, jonagold, bracburn in granny smith.

Po junijskem trebljenju (predvsem v juliju in avgustu) je čas za 
točno redčenje. V tem času odstranimo še vse odvečne plodove,

jih je po kemičnem redčenju ostalo preveč, ter deforminane, 
slabše razvite in poškodovane plodove. Tako bomo imeli ob obi
lju bolj kakovosten pridelek. Marsikateri sadjar ročno redčenje 
žc izvaja redno vsako leto.

Redčenje ni pomembno le za kakovost pridelka v letošnjem 
leto, temveč tudi za cvetni nastavek v prihodnjem letu, saj se dife
renciacija cvetnih brstov za naslednje leto prične že v juniju. Tako 
lahko končni uspeh redčenja ocenimo šele prihodnjo pomlad.

mag. Erika Orešek, 
specialistka za sadjarstvo 

pri Kmetijsko gozdarskem zavodu Novo mesto

Krčani spet 
zmagali

Sv. Jurij ob Ščavnici - V osrčju 
Slovenskih Goric je minulo soboto 
potekalo državno tekmovanje 
“Mladi in kmetijstvo”. Udeležile so 
se ga ekipe iz vseh slovenskih regij, 
tudi iz Posavja. Čeprav je na po
savskem regijskem tekmovanju 
zmagala ekipa iz brežiške občine, 
je možnost nastopanja na državnem 
tekmovanju prepustila ekipi iz Kr
škega. Alije bilo to dobro ali slabo, 
jim je sedaj žal ali ne, je sedaj ne
umestno razglabljati, kajti krška eki
pa je na državnem tekmovanju po 
letu premora znova zmagala. Simon 
in Lovro Kerin iz Straže pri Kr
škem ter Melita Kovačič z Gorice 
pri Raztezu so s svojim znanjem do
kazali, da dobro poznajo novo za
konodajo glede varnosti in zdravja 
pri delu, področje dopolnilnih dejav
nosti, pa tudi pravila lepega veden
ja. To so bile namreč osrednje teme 
letošnjega kviza. Z zmago v S v. Ju
riju ob Ščavnici pa so posavski tek
movalci državni kviz “Mladi in 
kmetijstvo” prihodnje leto znova 
“prinesli” v Krško. Drugo mesto je 
osvojila ekipa domačinov, tretje pa 
ekipa iz Moravč. J.K.

Kazni za 
netestirane 
škropilnice

Posavje - Zakon o fitofar
macevtskih sredstvih določa, da 
morajo imetniki naprav za 
uporabo fitofarmacevtskih 
sredstev pridobiti znak (nalep
ko) o rednem pregledu naprav 
vsaki dve leti. Letos bodo kme
tijski inšpektorji poostrili nad
zor, kazni za netestirane na
prave, ki bodo kljub temu v 
uporabi, pa so zelo visoke.

V skladu z Zakonom o fitofar
macevtskih sredstvih mora biti nap
rava za nanašanje teh sredstev na rast- 
line (škropilnice, pršilniki) pregle
dana vsaki dve leti. Omenjene pre
glede organizirajo kmetijske sveto
valne službe, običajno tudi po terenu, 
dajih imetniki škropilnic in pršilnikov 
lažje opravijo. S pregledom bo zago
tovljeno, da bo naprava varno in 
natančno škropila ali pršila fitofar
macevtska sredstva, med katerimi so 
tudi strupene snovi, teh pa je v našem 
okolju že tako preveč. Če bi jih na
našali z nepregledanimi oziroma 
tehnično neizpravnimi napravami, bi 
lahko škodili okolju.

kmetijski nasveti

Kot ugotavljajo inšpekcijske 
službe na terenu. So kmetje oziroma 
imetniki tovrstnih naprav še vedno 
zelo malomarni in ne dovolj skrbni 
pri vzdrževanju teh naprav. Tudi iz 
tega razloga bodo kmetijski inšpek
torji v letošnjem letu začeli dosledno 
izvajati poostren nadzor na tem pod
ročju, kot to določa zakon. Kmetij
ski inšpektor Bojan.Jevševar (na fo
tografiji) je povedal, da so inšpektorji 
že doslej ob obisku na kmetiji pre
verjali tudi, ali imajo omenjene na
prave nalepko, ki dokazuje, da so 
tehnično pregledane. Odslej bodo 
naprave nadzorovali med obratovan
jem, torej pri delu, in če bo inšpektor 
ugotovil, daje v obratovanju napra
va brez nalepke, bodo sledile sank
cije. Kazen je zelo boleča za vsako
gar, tudi če je majhna, pravi inšpektor 
Jevševar, kazni za netestirane škro
pilnice in pršilnike pa so visoke; za
kon za tovrstni prekršek namreč 
določa mandatno kazen (to pomeni, 
da se plača na mestu prekrška) v višini 
100 tisoč SIT.

Jelica Koršič

Za sadjarje
Obvestilo pridelovalcem jabolk

Za varstvo pred jablanovim in hruševim škrlupom je še vedno 
priporočena uporaba kontaktnih pripravkov v 7 do 10-dnevnih 
razmikih. Uporabite lahko pripravke CAPTAN, CHORUS (ni regi
striran za zatiranje hruševega škrlupa), DELAN, DITHANE M- 
45, DITHANE DG NEOTEC, EUPAREN, KOR, MAZEB, 
MERPAN, PINOZEB, PENNCOZEB, POLYRAM DF, 
THIRAM. ' ‘

V nasadih, kjer so bile v preteklem letu težave z jablanovo 
pepelovko, strokovne službe priporočajo škropilni brozgi dodajanje 
pripravkov, ki delujejo nanjo. To so pripravki na osnovi žvepla, 
dvakrat v sezoni pa se lahko v integrirani pridelavi letos uporabi 
tudi pripravek KARATHANE. Priporočljiva je uporaba prvič pred 
in drugič po zaključenem cvetenju.

Če še niste opravili osnovnega gnojenja, lahko to opravite sedaj. 
Še vedno je čas za prvo gnojenje z dušikom. Dobro je, da gnojite 
na mokro zemljo.

Za jablane in hruške pred cvetenjem dodajte do 30 kg čistega 
dušika na ha, odvisno od cvetnega nastavka in rasti dreves. Preo
stali odmerek dušika boste dodali po cvetenju, odvisno od tega, 
kako bo potekala oplodnja.

Pri koščičarjih je potrebno dodati več dušika, zlasti pomembno 
je gnojenje pri mladih drevesih, da dosežejo rodni volumen. Sku
pen odmerek čistega dušika, dovoljena v tehnoloških navodilih za 
integrirano pridelavo, je do 150 kg/ha, odmerek razdelimo na več 
obrokov.

Tisti, ki ste prijavljeni v integrirano pridelavo, sproti izpolnjujte 
dnevnike! Pri tem morate dosledno upoštevati tehnološka navodi
la.

Za vinogradnike
Vinogradnike strokovne službe obveščajo, da bo v prihodnjih 

dneh napočil optimalni čas za izvedbo prvega škropljenja za varstvo 
pred akarinozo vinske trte. Pri tem morate upoštevati napad v pre
teklem letu. Če je bil vinogradv močno napaden, je škropljenje 
priporočljivo. Uporabite lahko ŽVEPLENO APNENO BROZ
GO oz. ŽVEPLENE PRIPRAVKE.

V vinogradih, ki so močneje okuženi s črno pegavostjo vinske 
trte, je primeren čas za varstvo pred to boleznijo, ko so mladice 
velike 2 do 5 cm. Najprimernejše je varstvo v primeru deževnega 
vremena v času odganjanja vinske trte. Priporočeni pripravki so 
MIKAL, MIKAL FLASH, FOLPAN 80 WDG, STROBY DF, ki 
deluje tudi proti oidiju in rdečemu listnemu ožigu, ter drugi pripravki.

Za poljedelce
Varstvo žit pred pleveli

Zaradi možne zapleveljenosti posevkov strokovne službe 
svetujejo, dajih pregledate in ocenite zapleveljenost.

Proti bolj razvitim plevelom lahko uporabite pripravek STA
RANE! 250, na problematične plevelne vrste pa delujejo dobro 
tudi herbicidi, kot so BASAGRAN DP-P, ki nima dovoljenja za 
tritikalo; BASAGRAN 600, DUPLOSAN KV, GRANSTAR 75 
WG, OXYTRIL-M.

Pripravka HUSSAR in SEKATOR lahko uporabite od konca 
razraščanja do pojava zastavičarja v ozimnih žitih ter do konca 
razraščanja v jari pšenici in ječmenu. Oba pripravka dobro delujeta na 
večino pri nas problematičnih ozkolistnih in širokolistnih plevelov.

Boljše delovanje imajo omenjeni pripravki pri temperaturi ok
rog 8°Č. Zaradi pojava fitotoksičnosti omenjene pripravke tudi ni 
priporočljivo uporabljati na posevkih, prizadetih zaradi mraza, 
vode, bolezni ali škodljivcev.

30. aprilje zadnji rok za oddajo vlog za subvencije 2003! Kdor 
bo ta rok zamudil, lahko vlogo odda še najkasneje do 5.maja. ven
dar bo dobil 5 odstotkov manj subvencije. Vloge, ki bodo prispele 
po tem roku, Agencija za kmetijske trge in razvoj podeželja ne bo 
obravnavala.

Vse slabe stvari so tri
Studenec - Društvo vinogradnikov Studenec, ki ga vodi Matjaž Jakše, je pripravilo vinogradniški večer, na katerem so 
podelili priznanja in diplome iz društvenega ocenjevanja vin. Ob tej priložnosti so izdali tretjo številko društvenega bilte
na z imenom Vinar.

Vinogradniki studenškega druš
tva, ki so si lansko leto zapomnili 
po treh slabih stvareh - po spomla
danskih gosenicah, poletni toči in 
jesenskem močnem deževju, upa
jo, da bo letošnje leto potekalo v zna
menju sodelovanja, dobrega letnika 
in uspešne prodaje pridelka. Toda 
uspehi so odvisni od vrste dejavni
kov, med drugim tudi od izobraže
vanja. In prav temu studenški vino
gradniki posvečajo veliko pozor
nosti.

Rezultati izobraževanja se kažejo 
v kakovosti vina. Letos so Studen- 
čani pripravili že osmo ocenjevanje 
vina. Vinogradniki so oddali 87 
vzorcev vin, od tega 50 rdečih in 37 
belih sort. Komisiji, ki sta ločeno 
ocenjevali bela in rdeča vina, sta

izločili 10 rdečih in 5 belih vin. Med 
rdečimi vini je bilo največ cvičkov. 
Najboljšega je pridelal Tomaž No
vak iz Križ, med modrimi frankin
jami pa je zmagal Anton Apih iz 
Podulc. Med belimi deželnimi vini 
je največ točk osvojilo vino družine 
Kozinc /. Impolj.

Darko Marjetic, kije predsedo
val komisiji, ki je ocenjevala rdeča 
vina, in na vinogradniškem večeru 
tudi vodil degustacijo, je povedal, 
da je kakovost ocenjenih vin pov
prečna in ni posebej izstopajočih 
kakovosti. Večina ocen se giblje od 
15,40 do 15,60. Vzroki za izločitev 
posameznih vzorcev so oksidacija 
kot posledica napačne ali nedovolje
ne rabe žvepla ali napačnih kletar
skih posegov. Večje število nega

tivnih ocen je bilo tudi zaradi “boek- 
seija”. Poleg oksidacije se pojavlja 
še povečana prisotnost ocetne kisli
ne kot začetni cik. Vse to izhaja iz 
nezadovoljivega reda in čistoče v 
času trgatve in predelave grozdja. Za 
doseg višje kakovosti, pravi inž. 
Marjetič, bi kar precej vzorcev po
trebovalo manjši ekološki poseg oz. 
rahla čiščenja. Sicer pa je po nje
govem mnenju glede na pogoje pri
delave v lanskem letu kakovost rde
čih in rdečkastih vin povprečna, kar 
je tudi primer v širšem vinorodnem 
okolišu Dolenjske.

Jože Simončič, kije predsedoval 
komisiji za ocenjevanje belih vin, pa 
je dejal, da si bomo letnik 2002 za
pomnili kot količinsko bogat letnik 
povprečne kakovosti. Kot ugotav

lja Simončič, so kisline sorazmerno 
visoke, zaznati pa je bilo tudi precej 
napak, povezanih z nepravočasno ali 
nepravilno uporabo žvepla.

Sicer pa vinogradniki skrbijo tudi 
za družabno življenje. Člani in pri
jatelji društva vinogradnikov Stu
denec bodo letošnji 1. maj obeležili 
s pohodom skozi Rovišče, Staro Go
ro, Brezovo, Križe na Goli Vrh nad 
Hubajnico, kjer bodo imeli vino
gradniški piknik. Njihovi kolegi iz 
sevniško-boštanjskega društva pa 
bodo letošnji pohod po vinskih gori
cah organizirali 18. maja. Pot jih bo 
vodila z Orehovega preko Ostrož
nega in Ledine do Zajčje Gore, kjer 
bodo pohod zaključili v Mastnako
vi zidanici.

Nada Černič Cvetanovski
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Izlet po “saniranem” območju rudnika Senovo

Nevarna pravljica o jari kači
Reštanj - Rudnik rjavega premoga Senovo je v postopku zapiranja potrošil že šest milijard SIT državnega (beri: davkoplačevalskega denarja), za dokončno zaprtje leta 2004 pa naj bi 
potreboval še tri. Kam gre ves ta denar, se sprašujejo tako krajani kot odbor za gospodarstvo pri državnem zboru, ki je komisiji za nadzor proračuna in javnih financ predlagal, da 
preuči zakonitost, namenskost in racionalnost porabe sredstev za zapiranje rudnika. Računsko sodišče je opravilo revizijo programa zapiranja in drugostopenjski senat v poročilu, ki 
ga je izdal 16. aprila letos, izreka negativno mnenje o pravilnosti in gospodarnosti izvajanja zapiranja Rudnika rjavega premoga Senovo v zapiranju.
Stanje na terenu naj bi si podrobneje ogledala komisija za nadzor porabe proračunskega denarja. Mi smo komisijo prehiteli in si (na lastno odgovornost) ogledali, kako poteka sanacija 
degradiranega območja.

Sonce seje prijazno smejalo z 
neba, ko smo se v spremstvu lo
kalnega vodiča napotili na prosto
voljni izlet po “saniranih” povr
šinah območja Reštanj in Zakov. 
Savaprojekt je v prostorsko ure
ditvenih pogojih predvidel dve 
varianti - ekološko in komercial
no; ekološka zajema predvsem 
tiste ureditve, ki to območje ščiti
jo kot rezervat pitne vode za ob

močje Senovo - Brestanica, ko
mercialna varianta pa ima neko
liko bolj ohlapne pogoje in na 
saniranem območju predvideva 
športno-rekreacijske objekte. Iz
let na sanirano območje je res 
športno-rekreacijsko dejanje, če 
že ne avantura, saj zaradi poseda
nja terena lahko mimogrede zdr
sneš v kakšno jamo, v kateri te 
bodo našli čez kakšno leto.

■ \

Pogled v dolino, od koder se je zaradi rudarjenja leta 1994 odselil še zadnji kmet.

Rudarski inženir Danijel Bel
šak iz Kamnika, ki je na zaprosi
lo nekdanjega vodstva KS Seno
vo izdelal strokovno mnenje o 
vplivu rudarjenja na južno poboč
je Zakova in na izbrani način sa
nacije z rudarjenjem poškodova
nih površin, pravi, da bi bilo bolj 
smotrno izbrati neko drugo, ce
nejšo metodo sanacije kot tisto, 
ki je bila zapisana v programu. 
Kot kaže, seje rudnik, za katerega 
poročilo o reviziji navaja, da v po
stopku zapiranja ni ravnal ne v 
skladu s predpisi in ne gospodar
no, res odločil za cenejšo varian
to in sicer tisto, daje narava sama 
po sebi najboljši sanator in da se 
tekom časa teren sam umiri in 
rekultivira. Toda tudi v tem pri
meru je potrebno območje nujno 
zavarovati oz. poskrbeti za ustrez
no zaščito, ki bi preprečevala pad
ce ljudi in živali v globino.

To, kam se po naravni poti use
da denar za sanacijo, pa je že dru
ga zgodba, ki jo bodo razvozlava
le za to pristojne službe!

Nada Černič Cvetanovski
Ena od nalog sanatorjev je bila tudi ureditev cest; delno je urejena 
cesta Šedem - Reštanj, na fotografiji pa je cesta na Zakov. Za sani
ranje te ceste so na črno odprli kar dva priročna kamnoloma; ker 
gre za nevarno območje in so po njej domačini vozili s traktorji, je 
inšpektor cesto fizično zaprl. Sicer pa v revizijskem poročilu računsko 
sodišče navaja, da je bila v letu 1999 v poslovnih knjigah rudnika 
izkazana poraba sredstev za sanacijo območja Zakov na osnovi lažne 
in neverodostojne listine v znesku 36 milijonov SIT, zaračunana in 
plačana dela pa nikoli niso bila izvedena.

Jama, na katero smo naleteli, je - preverjeno - globoka 40 metrov. Iz 
nje je prhnila sova, ki si je v njej uredila domovanje. Kdo bo odgo
varjal, če bo postala "dom ” kakšnemu sprehajalcu, ki bo zdrsnil vanjo 
in nikoli več ne bo videl belega dne ?

Domačini so pravi “ekologi ”. V vsako kotanjo, ki nastane s posedan
jem terena, iz doline privlečejo neverjetno kramo - od “piskrov” do 
štedilnikov in starih avtomobilov in z njimi krpajo jame.

Nevatnas! patit a a 
Robina!

IImuhi ni Ustno

Na območju Reštanja so bile nekdaj lepe kmetijske površine, ki jih je 
rudniška uprava odkupila. Domačini se še spominjajo, kako sta za
konca Kosar za svoje veleposestvo dobila veliko denarja, ki ga je 
gospodinja kar v predpasniku prinesla. Nato sta dan za dnem hodila 
na golaž v rudniško kantino, tako da sta rudniku dala in kmetijo in 
kupnino.

Namesto da bi zavarovali nevar
no območje, so “upravljavci" te
ren zaščitili z nekaj metri ograje 
in opozorilno tablo. Če s tega 
roba zgrmiš v dolino, ti verjetno 
ni več pomoči.

Danes se po pobočjih, pod katerimi se skrivajo opuščeni rudniški 
rovi.jazrašča grmovje; le tu in tam si kdo uredi njivo. V prostorsko 
ureditvenih pogojih je bilo sicer zapisano, da bi del tega območja 
lahko uredili z.a gojenje divjadi, a je tam zaenkrat le raj za lisice, 
pravijo domačini. Pogosto pa po teh nevarnih stezah jezdijo bohors- 
ki konjeniki.

Naš lokalni vodič Ivo Abram na 
najvišji točki “saniranega" ob
močja - na nadmorski višini 594 
metrov, opozarja še na eno ne
varnost in sicer na skale, ki se ko
talijo po pobočju. Sanatorji so 
namreč zato, da bi razbremenili 
teren, na vrhu hriba z več kot tono 
eksploziva razstrelili skalni ma
siv, nato pa pustili kamenje oz. 
skale, da ležijo po pobočju in se 
bodo sčasoma prikotalile v doli
no.

Krajani razočarani
Predsednica Krajevne skupnosti (KS) Senovo Darja Boh je na 

delovno srečanje povabila poleg članov sveta KS še predstavnike 
društev v kraju, župana občine Krško Francija Bogoviča ter pred
stavnike Rudnika Senovo v zapiranju. Prebivalci doline so veliko 
stavili na sanacijski program rudnika, ki naj bi privabil podjetnike 
s potrebami po delavcih. Nad dosedanjimi rezultati so razočarani.

Direktor rudnika v zapiranju Herman Kunej je povedal, da ni 
tako enostavno privabiti podjetnike, ki imajo programe za zagotav
ljanje dolgoročnejših zaposlitev. Treba je vedeti, da marsikoga pri
vlači za vsako delovno mesto ponujenih 4,3 milijona SIT, kar je 
veliko za tistega, ki že v startu nima dobrih namenov do skupnosti, 
temveč le zase.

V rudniški stavbi na Ravnah, 
ki meri 1200 kvadratov, je na
meraval Duropack odpreti inva
lidsko podjetje, kamor bi v prvi 
fazi prezaposlili 53 ljudi. Za ure
ditev prostorov in zagon pod
jetja so bili lastniki podjetja pri
pravljeni nameniti približno 30 
milijonov SIT. Žal prostor ne us
treza vsem predpisom, saj bi 
bilo potrebno zagotoviti še je
dilnico z garderobami. Z dozida
vo in prenovo bi nastal strošek 
do 150 milijonov SIT, česar pa 
lastniki niso pripravljeni vložiti.
Drugega resnega zanimanja za 
objekte na Ravnah ni, je dodal 
KuneJ Herman Kunej

Med domačini prevladuje 
mnenje, daje del priložnosti za 
razvoj z naslova zapiranja rud
nika izgubljen, s tem pa se strin
ja tudi župan Bogovič. Vpraša
nje je, kaj se da narediti v do
brem letu, ki še preostane.

Herman Kunej je povedal, 
daje prednostna naloga njegove 
ekipe čim prej na občino prenes
ti vso infrastrukturo, ki je javno 
dobro in je bila rudniška. V up
ravni stavbi dobi prostor 
knjižnica in društvo, rudnik pa 
vodi postopek, da bo prepoznan 
kot lastnik bazena in igrišča, 
šele nato bo lahko oboje predal 
občini.

Senovčane zanima tudi, kdaj 
bo v njihova gospodinjstva pri-Darja Boh

tekla kakovostna voda iz rudniškega zajetja, za katero je Kunej 
dejal, daje je dovolj tako za oskrbo vodovoda kot za komercialno 
izrabo za kakšno polnilnico. Pridobivajo še zadnja potrebna dovolje
nja in pričakujejo, da bo v dveh mesecih voda pri uporabnikih, za 
komercialno izrabo pa se zanimajo trije interesenti. B.D.



IZ LOKALNIH SKUPNOSTI
stran 9 SavaGlas, 29.4.2003

Hvala za lep večer!
Artiče - Folklorna skupina KUD Oton Župančič Artiče je v 
prenapolnjeni dvorani Prosvetnega doma pripravila koncert 
ob 35-letnici plodnega delovanja. S takšnimi plesnimi koraki, 
pesmijo in glasbo bo njihovo ime prepoznavno doma in kjerkoli 
bodo gostovali tudi v prihodnje.

Z lepimi slovenskimi pesmi- inpriznanja.Javniskladzakultur- 
mi, plesi in glasbo so se naklonje- ne dejavnosti RS jih je podelil 
nemu občinstvu predstavili starej- preko 20 plesalcem in mentorjem, 
ši, mlajši in najmlajši artiški folk- med njimi prvima, ki sta orala le-

v'/*-,

Mladi artiški folkloristi

loristi ob spremljavi Trebeških 
drotarjev, njihove tamburaške 
skupine, ljudskih pevcev, godcev 
in citer z odrsko postavitvijo
Zdenke in Zdravka Dušica, 
Tončke Marolt, Branka Fuch
sa, Vesne Bogovič, Lučke Knez, 
Vasje Samec in Danice Avšič, ki 
je za gledališko skupino pripravi
la prikupno narečno vezno be
sedilo.

35 let je dolga doba prizade
vanj in odrekanj prostega časa, je 
ljubezen ustvaijanja in učenja, ki 
je vzdržala do častnega jubileja, 
ob katerem so si mentorji in ple
salci zaslužili bronaste, srebrne in 
zlate jubilejne Maroltove značke

dino, Mariji in Mihi Haler, 
Zdravku in Zdenki Dušič, Vesni 
Bogovič, Lučki Knez in Danici
Avšič, brežiška območna izposta
va sklada pa še posebej Ireni 
Ivanšek in Zdravku Dušiču. 
Skupina je prejela številne poh
vale in priznanja gostov, pisno 
Mirka Ramovša in vodje ob
močne izpostave Simone Rož
man Strnad, ki je dejala: ”Vsi 
nocojšnji plesi, zapete in zaigrane 
pesmi, vse to je bilo odraz vaše 
duše, energije ljubezni in to je čar 
ljubiteljske kulture. Hvala za lep 
večer in za ohranjanje tega šopka 
slovenstva!”

N. Jenko S.

Tone Jesenko v nov 
mandat

Brežice - V Občinsko turistično zvezo Brežice (OTZ) je 
vključenih 17 lokalnih turističnih društev ter Društvo kmetic 
Brežice s 15 aktivi kmečkih žena. Na redni letni skupščini so 
pregledali minulo delo, si začrtali naloge za prihodnost, oben
em pa izvolili novo vodstvo.

V novem mandatnem obdob
ju bo OTZ še naprej vodil dose
danji predsednik Tone Jesenko, 
tajnica zveze je Milena Vrane- 
tič, izvoljeni pa so bili še ostali 
člani vodstvenih organov zveze.

OTZ v svojem delu zagotavl
ja potrebne povezave z društvi pri 
posameznih akcijah, ki jih izva
jajo društva ali jih vodi sama zve
za. Posamezna društva so ob šte
vilnih izpeljanih akcijah v minu
lem letu sodelovala tudi v projek
tu Turistične zveze Slovenije 
“Moja dežela lepa in gostoljub
na” ter v projektu pomladanskega 
čiščenja ter vzdrževanja urejene
ga okolja. Na občinski ravni tek
movalne akcije so se najbolj izka
zali v Artičah, saj so zasedli prvo 
mesto, druge so bile Kapele, tret

ja pa Krška vas, med šolami je bila 
najbolj urejena OŠ Brežice, sledili 
sta še osnovni šoli Artiče in Kapele. 
Iz brežiške občine so se na repub
liško tekmovanje uvrstili OŠ Artiče 
(5. mesto), kraj Artiče (5. mesto), 
v kategoriji srednja mesta Brežice 
(7. mesto), med večjimi zdravilišči 
pa Terme Čatež (5. mesto).

OTZ bo tudi naprej delovala 
po programskih izhodiščih Turis-‘ 
tične zveze Slovenije, kot krovna 
organizacija prostovoljno združe
nih turističnih društev ter društva 
kmetic v občini pa bo svoje delo 
usmerjala v učinkovit razvoj tu
ristične društvene dejavnosti, s 
tem pa tudi prispevala k pospe
šenemu in kakovostnemu razvoju 
turizma v brežiški občini ter regiji 
Posavje. K.M.

Nastop članov turističnega podmladka OŠ Brelice

Velik porast tujih turistov v občini Brežice
Na začetku sezone beležimo v občini Brežice in pri našem največjem 
turističnem ponudniku - Termah Čatež - bistveno povečano število 
tujih turistov, predvsem iz Italije, Avstrije in Rusije.
Pozitivni trend potrjuje pravilnost odločitve Zavoda za turizem občine 
Brežice za promocijo, usmerjeno v razvoj turizma in dopolnilne 
dejavnosti. Terme Čatež, ki predstavljajo magnet, so tudi izhodišče za 
ogled ostalih znamenitosti in bogate turistične ponudbe v naši občini 
in tako posredno spodbujajo razvoj komplementarne turistične 
ponudbe, s tem pa tudi odpiranje novih dejavnosti in delovnih mest, 
ki bi drugače zelo težko zaživela.

Hoteli v Termah Čatež, Terme, Toplice, Zdravilišče, Golf grad Mokrice, 
apartmaji so bili v času velike noči polno zasedeni, dobro je bil zase
den tudi kamp. Prav tako je veliko povpraševanje za prvomajske 
praznike, vse hotelske kapacitete so zasedene. Povprečna doba 
bivanja v Termah Čatež je tri in več noči. Močan je porast predvsem 
tujih gostov iz Italije, Avstrije in Rusije. V obdobju od 18. aprila do 4. 
maja je v kampu Terme Čatež preko 100 avtodomov (okrog 300 gos
tov iz Modene v Italiji), ki preživljajo počitnice v Termah Čatež. 19. 
aprila se je odprla poletna termalna riviera, ki jo ob stacionarnih gos
tih obišče tudi do 1000 dnevnih kopalcev. Turisti iz Italije dajejo veliki 
poudarek storitvam Centra zdravja in lepote (masaže, irsko-rimske 
kopeli, savna...) v hotelu Terme in Savna parka v hotelu Toplice. Na 
Mokricah ljubitelji golfa uživajo na skrbno urejenem golf igrišču, na 
katerem v tem času poteka vrsta golf turnirjev. Beležimo tudi povečan 
obisk na turističnih kmetijah, repnicah in športno-rekreativnih priredit
vah. Turisti se vračajo k naravi in koristijo kolesarske in pešpoti v 
brežiški občini, hkrati izkoristijo del časa za obisk mesta Brežice.

Turistične informacije:
Zavod za turizem občine Brežice 
Topliška cesta 35,
8251 Čatež ob Savi 
tel.: 07/49 36 777, fax: 07/49 35 510

e-mail: turizem-brezice@siol.net 
www.brezice-tourism.com 
www.visitbrezice.com 
www.turizem-brezice.info

Manj živ sejem
Brežice - Društvo zbirateljev 

“Verigar” Brežice je organiziralo 
tretje mednarodno srečanje filate
listov, numizmatikov, kartofilov 
in borzo telefonskih kartic, ki je 
že tradicionalno potekalo v res
tavraciji Štefanič. Velikonočna 
sobota je pogojevala nekoliko 
manjšo udeležbo zbirateljev, to
krat izključno iz Slovenije in 
Hrvaške, saj se gaje udeležilo le 
enajst tovrstnih trgovcev. A je 
kljub temu trgovina oživela in za
živela, predvsem za iznajdljivej
še, ki so s svojo ponudbo udele
žence prestregli pred vrati nekaj
urne uradne trgovine v prostoru 
restavracije.

Konrad Kajina

Naključni opazovalec pa je, ne 
glede na skromnejšo udeležbo tr
govcev, lahko užival ob pogledu 
na razstavljene znamke, denar, 
medalje, žige, stare razglednice, 
pisma, kartice in podobnem. Sicer 
pa je znani brežiški zbiratelj Kon
rad Kajtna pojasnil, da je pri 
resnem zbirateljstvu pomembnej
ša kakovost in ne količina zbrane
ga materiala.

N. Jenko S.

Lesariada 2003
Sevnica - Deveta lesariada, državno tekmovanje srednjih 
šol lesarske stroke, je letos potekala v Sevnici, v kraju, ki 
ima bogato lesarsko tradicijo. Ta sega še v čas pred in po 
drugi svetovni vojni, leta 1963 pa je bila za območje 
nekdanjega okraja Celje ustanovljena v Sevnici vajenska 
šola lesne stroke.

Lesna šola, ki je izobraževala mizarje, rezbarjč, parketarje in 
kolarje, je delovala 10 let, nato pa je bila administrativno ukinjena.

Danes na Srednji šoli Sevnica, kjer so prvotno izobraževali za 
poklic konfekcionar, poleg izobraževanja frizerjev poteka tudi pro
gram mizar. V lanskem letu je šolanje končala prva generacija 
mizarjev, v jeseni pa bodo vpisali en nov oddelek.

Tekmovalec pod budnim nadzorom komisije, v kateri je tudi Stille- 
sov rezbar Franci Brečko, izdeluje rezbarsko zvezdo.

Lesariada je letos prvič potekala v Sevnici, kjer je ena od deve
tih slovenskih lesarskih šol. Na njej je sodelovalo 300 učencev iz 
Nove Gorice, Maribora, Postojne, Škofje Loke, iz Novega mesta, 
Slovenj Gradca, Kočevja, Ljubljane in učenci šole gostiteljice.

Tekmovalci so se pomerili na štirih tekmovalnih področjih, od 
katerih so bila kar tri vezana na stroko; prepoznavali so vrste in 
lastnosti lesa, ročno obdelovali les ter rezbarili. Teoretični del tek
movanja je potekal v šolski delavnici, praktični del pa v Stillesu, 
kjer so izdelovali vezi, pred občinstvom - na parkirišču pred Para
dižem- pa so morali tekmovalci izdelati rezbarsko zvezdo. Tekmo
valci so se pomerili še v malem nogometu in košarki.

V skupnem seštevku so bili najuspešnejši dijaki iz Slovenj Grad
ca, drugo mesto so osvojili Postojnčani, tretje pa Sevničani. N.Č.C.

Kinološki dan na Trški Gori
Trška gora - Lovsko kinološko društvo (LKD) Posavja 
Krško je organiziralo kinološki dan, na katerem je potekalo 
ocenjevanje vseh pasem lovskih psov. Prireditve so se 
udeležili vodniki psov ter pripravniki, ogledalo pa si jo je 
tudi veliko obiskovalcev.

Skupno seje ocenjevanja ude
ležilo 49 vodnikov, kar je sicer 
nekaj manj kot v preteklem letu, 
kljub temu pa je število še vedno 
v desetletnem povprečju. Kino
loški sodniki so ocenjevali pet pa
sem; ptičarje, jamarje, šarivce, 
goniče in krvosledce, največ je 
bilo jamarjev, 23, najmanj pa pti
čarjev, samo dva. To je bilo tudi 
pričakovati, saj v zadnjih letih 
vidno upada število male divja
di, tako da upada tudi 
število ptičarjev.

Ocenjevanja se je 
udeležilo tudi 19 pri
pravnikov, zanje so or
ganizatorji pripravili 
strokovno vodenje in 
ocenjevanje. Seznanili 
so jih s kinologijo, or
ganizacijo kinologije v 
Sloveniji ter z name
nom lovske kinologije.
Sodniki pa so zanje pri
pravili tudi predstavi

tev značilnosti vsake pasme. Pri
pravniki sicer še niso usposoblje
ni za lov, kajti vsi bodo morali 
opraviti še uporabnostno preiz
kušnjo na razpisanih tekmah za 
posamezne pasme. Tudi za te pri
reditve bodo organizacijsko 
poskrbeli v LKD Posavja Krško, 
potekale pa bodo skozi vse leto. 
Ko bodo psi dokazali svojo upo
rabnost za lov, jim bo dovoljeno 
loviti.

Vsak lastnik je bil upravičeno ponosen na 
svojega lovskega psa.

Uspeh brežiških kinologov
Celje - Sredi aprila so potekali izpiti na področju zaščite in 

reševanja in sicer iskanje pogrešanih iz ruševin I. in II. stopnje 
(R1 in R2). Brežiška enota reševalnih psov je imela svoje pred
stavnike.

R1 so uspešno opravili Alenka Sunčič - Zanut, Meta Olovec 
in Tanja Janež (Hrvaška). R2 je uspešno opravila Ana Viller 
(Hrvaška). Mentor Matjaž Zanut je bil zelo zadovoljen z dosežki 
članov reševalne enote KD Brežice. Predsednik KD Brežice An
drej Olovec je zadovoljen, saj je zelo mlado kinološko društvo 
Brežice dokazalo, daje moč s trdim delom priti do takšnih rezulta
tov. NJ.S.
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Dr. Herman Teppey

Znanje in izkušnje je dal bolnikom
in kolegom

Brežice - Na visok jubilej - 80-letnico dr. Hermana Teppeya je opozorila dr.med. Vanda 
Kostevc Zorko, kar je brez dvoma znak spoštovanja do pomembnega zdravnika internista 
brežiške bolnišnice, ki je tudi velik poznavalec umetnosti, literature in zgodovine. Slišati je 
bilo, da ne praznuje, a sta se z ženo Jožico prijazno odzvala prošnji za obisk. Medtem ko ga 
na ulici ni mogoče ne opaziti resnega in zatopljenega v misli, pa je srečanje potekalo v 
iskrivi hudomušnosti prebujenih spominov.

Dr. Teppey pravi, da je po 
očetu “Pohorc” iz Vitanj in po 
mami iz tukajšnjih krajev. Deset
letja je rad kolesaril, sploh pa ne
rad pešačil: “Ker sem se v življe
nju dosti napešačil in to v dveh 
vojskah in enem ujetništvu. Am
pak bolnikom sem pa vedno ver
jel, da jih boli. Če mi je bolnik 
rekel, da ga boli, sem vzel resno. 
Če bi bila princesa, bi pač malo 
podvomil. In meje vedno veseli
lo, da sem lahko pomagal.”

Njegovo življenje je bilo živ
ljenje v bolnišnici.

Klasično gimnazijo je končal 
v Mariboru, na Medicinski fakul
teti v Zagrebu pa diplomiral leta 
1952. Da bi čimveč pridobil, je 
stažiral v brežiški in celjski bol
nišnici, dobil prvo službo v Mari
boru, specializacijo pa opravil na 
Internem oddelku bolnišnice na 
Jesenicah na Gorenjskem, kjer se 
je veliko naučil in tudi “našel” že
no. Kot specialist internist se je 
leta 1960 zaposlil v brežiški bol
nišnici: “Že kot stažist sem čutil 
privlačnost do te bolnišnice in

tudi do samega kraja.”
S svojim prihodom je dvignil 

strokovno raven internega od
delka, razvijal je kardiologijo, bil 
pobudnik nabave prvega EKG 
aparata in uvedel je dežurno služ-

Dr. Herman Teppey

bo zdravnikov in medicinskih 
sester na internem oddelku. Od 
1966 do upokojitve 1990 je kot 
predstojnik uspešno vodil interni 
oddelek, bil ves čas predan medi

cini in svojemu delu, ob tem je 
skrbel tudi za strokovno izpopol
njevanje vseh zaposlenih zdravni
kov, sam pa je končal podiplom
ski študij iz gerontologije in gas- 
troenterologije. S tem je postavil 
temelj gastroenterološki endosko
piji v brežiški bolnišnici.

“Tlidi po upokojitvi sem še po
magal v gastroenterološki ambu
lanti kot pogodbeni delavec. V 
bolnišnico rad pridem še danes in 
tudi k bolnikom, saj je to člove
koljubi poklic, ki meje vedno ve
selil. Vajen sem bil ljudi, imel 
sem rad paciente in sem užival v 
tem, da smo se jim posvetili in jih 
zdravili že tisto uro, ko so prišli k 
nam.”

To s hvaležnostjo izpričujejo 
njegovi številni pacienti, ponosni 
pa so tudi njegovi sodelavci, da so 
imeli srečo delati z izvrstnim in
ternistom, ki je svoje znanje 
nesebično prenašal na kolege in da 
so imeli srečo živeti s človekom 
- dr. Hermanom Teppeyem.

Natja Jenko Sunčič

Še bolj srčno pomagati!
Čatež ob Savi - Območno združenje Rdečega križa (RK) 
Brežice je na letni skupščini pregledalo aktivnosti v letu 2002

Veliko srce za ranjene otroke
Posavje - Rejništvo, rejenec, besedi, ki zvenita neprijazno, pusto. Besedi, ob katerih se 
malokdo sploh vpraša, kdo so ljudje rejniki. Zakaj se ljudje odločijo postati rejniki, spre
jeti medse otroke, ki v svojem najlepšem času preživljajo stiske, so ranjeni, izgubljeni? In 
potem odidejo. Dipl. socialna delavka Bernarda Konjar je postala rejnica pred dobrimi 
tremi leti. Njeno srce je zelo veliko, tako veliko, da nudi ljubezen tistim, ki so bili zanjo
prikrajšani. Uči jih ljubezni, 
vedno ostanejo z njo.

Naša sogovornica se z rejniš
tvom ukvarja približno tri leta in 
pol in pravi: “Ne morem dolgo
ročno govoriti o svojih izkušnjah, 
vsekakor pa je pri mojem delu 
cilj, da bi bila namestitev otroka 
za krajši čas. Moja velika želja je, 
da bi se imeli otroci kam vrniti. 
Pomembno je, da sočasno z otro
kom poteka intenzivno delo tudi 
s straši”. Poudarja še, da je dru
žina, iz katere otrok izhaja, zelo 
pomembna. “Ne moremo in ne 
smemo zanemariti družine, am
pak je potrebno računati nanjo. 
Tudi če je otrok oddan v rejništvo, 
ima pravico do stikov s starši. In 
to je ena večjih nalog, ki jih mo
ram opraviti, biti na razpolago in 
razpeta med otroke, starše, od ka
terih sem večkrat deležna očitkov, 
celo obračunavanj. Najbolje seve
da je, če se o težavah lahko pogo
varjamo, da imajo starši možnost 
izpovedati vse težke stvari, ki se 
nabirajo v njih in jih skupaj po
skušamo razčistiti”.

Konjarjeva je spregovorila 
tudi o izkušnji, ko seje prav zara
di tesnega sodelovanja s starši in 
pravilnega dela z otrokom njen 
prvi varovanec pred kratkim že 
vrnil k svoji biološki mami. “Pri 
meni je ostal košček srca. Fantek 
je z menoj živel dve leti in pol in 
še vedno imam z njim stike, k 
meni prihaja na štirinajst dni, obe
nem pa imam še vedno enkrat na

nauči jih,

Dipl. socialna delavka Ber
narda Konjar: Vsekakor je 
pomembno, da otroke in tudi 
starše pridobim k sodelovanju, 
tako sama osebno kot s po
močjo centra in mreže, ki jo 
ustvarimo okoli vsakega 
otroka, ki pride k meni.

mesec razgovore z materjo in 
njenim novim partnerjem, s kate
rim živi, pa tudi z očetom, ki pa s 
fantkom ne živi. Prvi otrok se je 
vrnil, kako bo z naslednjim, še ne 
vem,” razlaga rejnica.

Spregovorila je tudi o čustve
ni navezanosti na otroka in deja
la, da je o tem težko govoriti: 
“Težko je opredeliti, koliko je 
ravno pravšnja ljubezen in koli
ko je že pretirana, sama se po
čutim, da bi morala biti kos temu, 
biti odgovorna za to nalogo, saj 
ne smem podlegati čustvom, mo-

i, še

ram se obnašati odgovorno, da tu
di sama grem naprej. Če bi se pre
pustila svojim nagonom, bi se go
tovo oklepala otroka. Toda potreb
na je trezna presoja, pa strokovna 
podlaga, ki je rejniku vsekakor v 
oporo, in zavedam se, da mora živ
ljenje teči v to smer, da otrok dobi 
možnost vrniti se k mami”.

Po poklicu dipl. socialna de
lavka je o rejništvu dolgo raz
mišljala, tudi njeno prejšnje delo 
je bilo takšne narave. Pridružila 
se je človeku ali družini v stiski, 
jim dala veliko svojega časa. Rej
ništvo je samo nadgradnja, logič
no nadaljevanje, da otroci sedaj 
živijo pri njej.

V Sloveniji je premalo rejniš
kih družin in preveč socialnih 
stisk otrok. Za to, da se nekdo od
loči postati rejnik je potrebno 
imeti tudi pogoje. Imeti je potreb
no prostor, biti moraš pripravljen, 
zrel za takšno odločitev: “ Sama 
zase lahko rečem, da delam, kar 
sama rada delam. Jaz sem svoje 
sanje izpolnila in v svojem delu 
najdem veliko sreče in zado
voljstva. Sicer pa moram reči, da 
v svojem okolju med svojimi sta
novskimi kolegi še nisem srečala 
nikogar, ki bi se odločil tako kot 
jaz. Kajti ta način življenja zah
teva - biti samo z njimi, tako' si 
jaz to predstavljam. Moj čas je 
njim na voljo.”

Karmen Molan

in se posvetilo programu dela za tekoče leto. Zahvalili so se 
dr. Zvonimirju Škofljancu za dosedanje štiriletno delo v 
glavnem odboru RK Slovenije, pravkar se pripravljajo na 
teden RK s krvodajalsko akcijo v Brežicah in predstavitvijo 
dejavnosti v soboto, 10. maja, v dopoldanskem času v 
brežiškem Intermarketu.

Sicer pa je predsednica Fani
ka Zaniuk v podrobnem poročilu 
izpostavila dve krvodajalski ak
ciji s skupno udeleženimi 597 kr
vodajalci in tudi, daje 177 krvo
dajalcev prejelo priznanje za več
kratno darovani kri. Združenje je 
bilo zelo aktivno tudi na social
nem področju, ko so pomagali 
blažiti socialno stisko zaradi po
sledic brezposlenosti, nizkih oseb
nih dohodkov ali bolezni, saj so 
pomoč vsaka dva meseca zago
tavljali 21 družinam. V maju in 
novembru so skupno razdelili 536 
paketov s prehrano in pralnim 
prahom, ki jih je prispeval RKS. 
Skozi vse leto so zbirali rabljena 
oblačila, obutev, posteljnino in 
drugo, septembra pa so tovrstno 
pomoč nudili tudi prebivalcem

in osamljenosti starejših občanov. 
Dejavni so bili na področju zdrav
stvene vzgoje; ob svetovnem dne
vu zdravja, tednu boja proti kaje
nju, proti vsem oblikam zasvoje
nosti in ob svetovnem dnevu boja 
proti aidsu, ko so vsem šolam raz
delili informativna gradiva za 
učence in mentoije. V tem okvi
ru so organizirali dve usposablja
nji za laično nego bolnika na do
mu, opravilo ju je 12 aktivistk in 
aktivistov, organizirali so uspo
sabljanje pripadnikov civilne zaš
čite, dve najboljši ekipi sta se 
udeležili regijskega preverjanja, 
potekala pa so tudi usposabljanja 
v nudenju prve medicinske pomo
či s preverjanji po programu za 
voznike motornih vozil, v letu 
2002 se je usposabljalo 450 kan-

UUeleženci skupščine

Bosne iz svojih večletnih zalog. 
Septembra so 118 otrokom iz so
cialno ogroženih družin razdelili 
šolske potrebščine, kupljene z 
lastnimi sredstvi in s pomočjo 
RKS. V tem okviru poteka tudi 
letovanje otrok na Debelem Rtiču 
ter prizadevanje za reševanje stisk

didatov. S temi dejavnostmi bodo 
nadaljevali tudi v tekočem letu in 
sicer z rekom, ki ga je v začetku 
skupščine izrekla predsednica: 
”Kdor hoče kaj storiti, vedno naj
de način, kdor noče, vedno najde 
izgovor!”

N. Jenko S.

Predavanje kot rock V roli
Brežice - Ob koncu tedna je brežiško gimnazijo obiskala sociologinja 

prof. dr. Mojca Novak, avtorica knjige “Dober dan, revščina”. Novakova, 
nekdaj sama dijakinja te gimnazije, je mladim govorila o revščini in njenem 
pomenu. Osredotočila seje predvsem na zgodovino revščine in na začetek 
zavedanja tega pojava pri nas. Poudarila je, da prejšnji režim ni priznaval 
revščine, saj naj bi socializem sam po sebi preprečeval pomanjkanje. V Slo
veniji smo se torej zavedli revščine šele v začetku devetdesetih, ko je našo 
državo preplavila brezposelnost. PTof.dr. Novakova je med svoje besede 
vpletla tudi vprašanja in mnenja dijakov, ki so se v velikem številu udeležili 
predavanja. Svoja prepričanja in misli je poživila z izbranim besednim zakla
dom in zaključila z dobro željo za prihodnost.

Marja Cvetanovski

Praznike obeležijo z ročnimi 
možnarji

Oklukova Gora - Leta 1993 je bil v Rogatcu ustanovljen Klub 
ročnih možnaijev, od leta 2000 pa podoben klub deluje tudi v Posavju, 
na Oklukovi Gori pri Sromljah. Ima osem članov, ročne možnarje 
so izdelali sami ob pomoči prijateljev, polnijo jih s črnim smodni
kom, možnarji so testirani, vsi, ki z njimi rokujejo, pa imajo oprav
ljen poseben tečaj. Vsako streljanje morajo vnaprej prijaviti na 
Policijski upravi in si pridobiti dovoljenje. Anton Surbek, ki je bil 
pobudnik za ustanovitev kluba, z veseljem pove, da se v vseh letih 
ni zgodila nobena nesreča, ne v Rogatcu in ne na Oklukovi Gori.

Z ročnimi možnarji člani kluba obeležijo praznične dni; tako so 
streljali na predvečer velike noči, streljali bodo na predvečer 1 .maja, 
ko bodo vaščani postavljali mlaj, sicer pa na povabilo tudi “nasto
pajo”. Tako so s streljanjem z ročnimi možnarji med drugim 
počastili 750-letnico Kostanjevice in 10-letnico osamosvojitve v 
Brežicah. J.K.

Lonček kuhaj!
Arto - Za nami so velikonočni prazniki, ki zapovedujejo s 
krepko hrano obložene mize, kar je v navzkrižju z nacional
nim programom preventivnega varovanja pred boleznimi 
srca in ožilja, ki tretje leto teče pod okriljem ministrstva za 
zdravje. V restavraciji Dvorec Impoljca je potekala kuhar
ska delavnica zdrave prehrane, ki jo je nadzoroval nutri- 
cionist dr.Dražigost Pokorn.

V dogovoru z vodjo kuhinje v manjšega hektarskega donosa jo 
Dvorcu Dejanom Mastnakom je je konec 18.stoletja izpodrinila z 
kuharsko delavnico organiziralo zrnjem obilnejša pšenica, a danes 
Društvo na srcu operiranih Slove- pira, ki dozori brez uporabe ke- 
nije, ki mu predseduje Vladimir mičnih škropiv, ponovno dobiva 
Petek. Društvo dobro sodeluje s veljavo, 
tistimi proizvajalci bio hrane, ki O pomenu prehrane za razvoj 
so se tudi že organizirali in eno najrazličnejših bolezni, še pose-

Pravilna prehrana je pol zdravja.

takšnih je Ajda. Skupni cilj je 
namreč osveščanje in napredo
vanje v spoznanjih o zdravem na
činu prehranjevanja, ki je po
membni dejavnik kakovosti 
življenja.

Kar lepo število udeležencev 
“srčne” delavnice se je zavrtelo 
med lonci v kuhinji restavracije. 
Pogrinjek je vseboval več okusne 
zelenjave kot mesa, eni so prvič 
okušali pirin kruh. Piraje pšenici 
podobno žito, a je bogatejša z vi
tamini in beljakovinami. Zaradi

bej srca in ožilja, zadnja leta opo
zarjajo zdravniki na vseh ravneh. 
Po mnenju dr.Pokorna, ki se s 
prehrambenimi navadami Slo
vencev ukvarja tri desetletja, dr
žava z nacionalnim programom 
preventive za srčno žilne bolezni 
zaostaja za razvitimi deželami 
dve desetletji. Toda prehrambene 
navade Slovencev še niso tako 
pogubne za zdravje naroda, kakor 
naše pivske razvade, je prepričan 
dr.Pokorn.

Branka Demovšek
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“Hvala bogu se nisem nikoli 
poročila!”

Velike Malence - 4. maja 1903. leta se je rodila Antonija Komočar. Njena življenska zgod
ba je polna pretresljivih in žalostnih dogodkov, a danes srečno živi in uživa radosti tega 
sveta. Njena sreča je njen nečak Milan Krejačič st., ki z veliko ljubezni skupaj z ženo Stan
ko in svojo družino skrbi, da teta preživlja srečno jesen svojega življenja.

Antonija Komočar je bila 
druga od osmih otrok v družini, 
kjer so prevladovala dekleta. Ime
tje namreč šest sester in dva bra
ta- Kljub temu da bo v teh dneh 
dopolnila 100 let, se še zelo do
bro spominja dogodkov iz mla
dosti. Ko je imela 11 let, se spo
minja, da je njen oče odšel na 
vojsko v Galicijo. Od tam so ga 
Poslali v Rusijo, doma pa so os
tali mama in otroci. Oče seje zelo 
bolan vrnil iz vojske oziroma ujet
ništva jeseni leta 1918, spomladi 
naslednjega leta pa je zaradi bo
lezni umrl.

ljenja v izgnanstvu med drugo 
svetovno vojno: “ Bilo je 2. no
vembra leta 1941, ko so nas preg
nali v izgnanstvo v Nemčijo. 
Prišli so oboroženi in s kamioni. 
Vse smo morali pustiti.” Iz izgn
anstva se je družina vrnila 31. 
septembra 1945, domačija je bila 
prazna. Življenje se je začelo od 
Ztičctks

V Nemčiji je bila od leta 1942 
tudi zaposlena, česar se takole 
spominja: “Delala sem v tovarni 
obutve, delovodja mi je dejal, da 
bom imela plačila 6 pfeningov na 
uro, kar je zneslo 20 mark na 
mesec. Joj, sem si mislila, srečna

duša, kako bom uživala!”
Po vrnitvi iz izgnanstva je bila 

nekaj časa doma, ko pa je bila do
grajena Tovarna pohištva Breži
ce, se je tam zaposlila, pred tem 
je tri mesece delala v Tekstilni to
varni Škofja Loka. V Tovarni po
hištva Brežice je ostala vse do 
upokojitve 20. maja 1964.

Antonija Komočar se ni ni
koli poročila, nasmeje se in pravi: 
“Hvala bogu, to pa res ne, nikoli 
se nisem poročila in po tej plati 
mi je bilo marsikaj prihranjeno.” 
Že vrsto let zanjo skrbi njen nečak 
Milan Krejačič st., ki skupaj z 
ženo Stanko z veliko ljubezni 
skrbi, da so njena leta jeseni sreč
na. “Ce njega ne bi bilo, tudi me
ne že zdavnaj več ne bi bilo. In 
vsi njegovi so do mene dobri, lepo 
živim in sem srečna. Živim mimo 
življenje. Danes mi bog plačuje 
za vse tiste dni nazaj, ki so bili 
težki. Nikoli si nisem mislila, da 
bom dočakala starost, še najmanj 
pa kar 100 let. V srcu sem še tako 
mladostna, kot da jih imam šele 
šestnajst. Vesela in srečna sem,” 
zadovoljno pripoveduje.

Preden smo se razšli, je Anto
nija v slovo zapela še pobožno 
pesem. Družina bo svoji 100-let- 
nici pripravila veliko slavje, prišli 
bodo tudi sorodniki iz Clevelan
da v Ameriki. Antoniji Komočar 
pa bo voščilo izrekel tudi župan 
občine Brežice mag. Andrej 
Vizjak.

Karmen Molan

Antonija se spominja tudi živ-

Kečak Milan Krejačič st. in njegova teta - slavljenka Antonija
Komočar

Sava Glas, 29.4.2003

Štefan Grahek
“Svojega obrtništva ne bi 

nikoli zamenjal!”
Je ustvarjalec na mnogih področjih. Kot tapetnik, ko se je srečeval 
z lepoto opremljanja, kot gasilec, ko je varoval bogastvo mesta, 
kot planinec, ko se je srečeval z razkošjem narave. Danes s svojim 
konjičkom (hobijem) ustvarja konjičke za radost najmlajšim.

7. decembra bo naštel 82 
križev, ki so začeli rasti z roj
stvom v Dečnih selih in s kore
ninami na Izlakah pri Zagorju, 
od koder sta bila oba starša. 
Tam seje po meščanski in štiri
letni obrtni šoli, ki je vsebova
la znanja iz sedlarstva, tapetniš
tva, ličarstva in torbarstva, pri 
sorodnikih izučil za tapetnika. 
“Pomočniški izpit sem delal kar 
trikrat - v Trbovljah, v nem
škem jeziku v Mariboru in 
tretjič za časa Jugoslavije v Kr
škem, mojstrski izpit pa v Ljub
ljani, kjer so mi priznali mari
borski pomočniški izpit. Smeš
no in žalostno je, da ljudje tako 
radi ponavljamo neumnosti.”

Znano pa je tudi, da 
nobeno ročno delo ni po
plačano.

Potem je delal v Tovarni 
pohištva v Brežicah, zaradi pre
mikov v tovarni je postal pod
jetnik s tapetništvom v Bre
žicah, sledilo je pogodbeno delo 
pri KOP-u Brežice in ker zara
di dejavnosti niso sodili k njim, 
so ustanovili samostojno pod
jetje, iz katerega je nastal De- 
korles z združitvijo Mizarstva 
Dobova. Nikoli mu ni bilo žal, 
da se je odločil za tapetniško 
obrtništvo, kar takole pojasnju

je: "Ko sem že imel kar nekaj pri
ložnosti, da bi zapustil obrt, se za 
ta korak nisem odločil, ker me je 
to ustvarjanje ved
no privlačilo in dr
žalo “gor”. Kljub 
težkemu, a vseeno 
zanimivemu ob
dobju (kdo pa je 
pred leti sploh iskal 
fotelje), sem vztra
jal. Toda prišel je 
tudi čas razcveta in 
takrat smo z našim 
delom komaj doha
jali naročila iz vse 
Slovenije pa do Ku
tine, Čakovca, Re
ke in drugih krajev na Hrvaškem. 
Takrat je bilo vse to delo ene vrste 
kooperacija, ko smo različni z 
različnimi deli dali na tržišče en 
izdelek.”

Delal je tudi rolete, popravljal 
stole, kavče, fotelje in krpal šotore, 
ko so se vračali s planinskih ta
borov. Težko je vse našteti. Za dušo 
je imel planine, saj je tudi dolgo
letni planinski vodnik z medaljo, v 
šali pove, da je imel gasilski dom 
kar pri hiši, ko je bila družina dan 
in noč povezana s policijo in tudi 
ta ljubezen mu je prinesla medaljo, 
poleg še dveh vojaških.

Ves čas je delal tudi igrače, 
izdelavo konjička za guganje pa 
je prihranil za čas pokoja. “Da bi

jih delal kot obrtnik, je bilo 
nemogoče, saj za enega pora
bim ves teden. Najprej moram

oblikovati lesene dele, lepiti, 
barvati, sledi celotno tapetniško 
delo, le gugalnico mi dela Mar
jan Rovan. Prej in sedaj ti 
konjički galopirajo preko meje 
in po Sloveniji. Če pa bi bil mlaj
ši, bi sedaj delal sedla, ki bi zara
di modne muhe šla sladko v med. 
Znano pa je tudi, da nobeno 
ročno delo ni poplačano.”

Smešno in žalostno je, 
da ljudje tako radi ponav
ljamo neumnosti.

Pospremil meje z besedami, 
da ljudje delamo probleme iz 
nič, stvari pa so tako enostavne.

Natja Jenko Sunčič

Marijinih 95 let
yeliki Obrež - Očitno so prvi pomladni dnevi čas visokih 
življenjskih jubilejev. 25. aprila ga je slavila tudi vaščanka 
Velikega Obreža Marija Toporišič, ki je dopolnila 95 let. Še 
Vedno je čila, rada se smeji, le v zadnjih tednih ji nekoliko 
nagaja zdravja.

Vaščani Velikega Obreža so se 
2brali in skupaj s predsednikom 
Vaj&e skupnosti Jožetom Pšenič- 
a,kom obiskali svojo najstarejšo 
čajanko Marijo Toporišič, kije 
Praznovala 95. rojstni dan. Slav

ki ima menda že 300 let. Vendar 
jo ta samota ne utesnjuje, saj je 
njena hišica vedno polna. Naj
zvestejši obiskovalec je hčerin 
mož, ki jo včasih obišče večkrat 
na dan, včasih pa pri njej preživi

^avljenka Marija Toporišič, ob njej sedita predsednik vaške skupno- 
1 Jote Pšeničnik in Marijin sosed Marjan Vučajnk.

jienka je bila obiskovalcev zelo 
, 5Sela, še posebno se je razvese- 
. .a darila, fotografije, ki je nas- 
Q, a°h njeni 90-letnici. Seveda pa 
■ *estitkah ni manjkal šampan- 

’ ki gaje tudi sama srknila, 
barija živi sama v stari hiši,

kar ves dan. Tildi bližnji sosedje 
se radi zadržijo pri njej. Marija 
se kljub temu, da ima v teh dneh 
nekaj težav z zdravjem in da sla
bo sliši, rada smeje, še rajši pa 
zapoje.

Karmen Molan

Velikonočni blagoslov
Posavje - Na ve

liki petek smo se pos
tili, gospodinje so 
hitele s pripravo ve
likonočnih jedi, neka
tere so to storile dan 
kasneje, ko so jih po 
vseh farah blagoslav
ljali. Tudi v farni cer
kvi Sv. Lovrenca v 
Brežicah je skozi ves 
dan potekal blago
slov jedi. K.M.

Da bi se obnovilo
Brežice - Pred dnevi smo bili v Brežicah pri stari trgovski šoli 

priča nevsakdanjemu “operativnemu” posegu. Delavci podjetja HPG 
Brežice so se namreč lotili sekanja in žaganja drevesa. Vendar pa 
drevo, ki je imelo veliko posušenih vej, le ni bilo v tako slabem stan
ju, da bi ga posekali v celoti, zato so to opravili le delno.

Zdaj deblo izgleda “plešasto”, saj nima krošnje, iz njega “štrlijo” 
samo prižagane veje, vendar so nam prisotni zagotovili, da se bo ob
novilo in da bo s časoma spet zrasla krošnja. Do takrat pa bo izgle- 
dalo tako, kot je videti na fotografiji. K.M.

Zdolsko Jurjevanje
Zdole - Krajevna skupnost Zdole in Turistično - hortikul
turno društvo Zdole sta tudi letos pripravila že tradicional
no jurjevanje. Prireditev je zaradi svojega pestrega 
večdnevnega programa iz leta v leto bolj obiskana in raz
poznavna.

Jurjevanje na Zdolah je hkrati 
tudi praznovanje Krajevne skup
nosti Zdole. Tako kot vsa leta 
doslej, je bilo tudi letos na Zdolah 
živahno, organizatorji pa so po
skrbeli za pester kulturni pro
gram, ki se je končal z veliko ve
selico. V soboto je Zeleni Jurij s 
spremstvom obiskal vse vasi kra
jevne skupnosti, vaščani pa so ga 
obdarili s klobasami, jajci, mas
tjo in ocvirki, ki sojih dan kasne
je na vse zgodaj zjutraj scvrli in 
razdelili med obiskovalce. V

nedeljo so se namreč najbolj 
zgodnji krajani in obiskovalci na 
Zdolah začeli zbirati že pred peto 
uro zjutraj, kajti ob petih so se 
oglasili cerkveni zvonovi, pol ure 
kasneje se je skozi vasi razlegala 
budnica Pihalnega orkestra 
Krško, ob šestih je zadišalo po 
cvrtju, od osme ure dalje pa se je 
začel kulturni program, ki je 
potekal vse do začetka velike ve
selice.

Karmen Molan

Jurjevanje na Zdolah doživi vrhunec z nedeljsko prireditvijo, ki se 
začne še ob trdni noči. Dan prej pa Zeleni Jurij pobira klobase, jajca, 
mast in ocvirke.
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Ob mednarodnem dnevu knjige

Kmetice - dame - kmetice
Brežice - Knjižnica Brežice je ob slovenskem tednu in svetovnem dnevu knjige v goste 
povabila pisatelja številnih slovenskih knjig Marjana Tomšiča, ki je bil rojen v Račah pri 
Mariboru, že 35 let živi v Istri in je tokrat predstavil svojo novo knjigo “Grenko morje”.

Katarina Rueh, Goričanka, ki se spominja usod, avtor Marjan Tomšič 
in moderator Drago Pirman

Vsebine Tomšičevih knjig so 
prežete predvsem z istrsko tema
tiko, tako da ga imajo bolj za Is
trana kot Štajerca. Vendar sam 
pravi, da ni ne to ne ono, je pre
prosto Slovenec, ki ga že od nek
daj privlači fenomen ženske kot 
žene, matere, ljubice, ki drži tri 
vogale in nemalokrat tudi vse Šti
ri. V knjigi “Grenko morje” 
odstrinja žalostno usodo 
aleksandrink, ki se je pričela po 
odprtju Sueškega kanala 1869, ko 
so inženirji Angleži, Francozi, 
Grki s seboj vzeli družine, te pa 
so potrebovale služkinje, kuhari
ce, pomočnice, garderoberke, 
“dame di compania”, ki so ures
ničevale razne muhe gospodaric, 
pa varuške in dojilje. Roman je 
sicer namenjen dojiljam, našim 
Lepim Vidam, ki so morale doma 
zapustiti svoje otroke, da so z 
dojenjem drugih otrok preživele

svoje družine in v mnogih prime
rih tudi ohranile domove in poses
tva. A so zatem doživljale sov
raštvo in odtujenost lastnih otrok

in zaradi dvomov tudi krhanje 
družin. Za mnogimi, predvsem 
čednimi, se je ob lepih obljubah 
izgubila vsaka sled; ali so kon
čale v kakšnem haremu ali v javni 
hiši. Kasneje so službe preverjale 
družine, neustrezne so prečrtale, 
a vsega hudega niso mogle pre
prečiti. Nekaterim je bilo tudi le
po, osvojile so druge kulture, 
Kairo je bilo mondeno mesto in 
ko so enkrat okusile to življenje, 
jih je iz grobega domačega okol
ja vleklo nazaj.

Roman “Grenko Moije” je ro
man treh glavnih junakinj, iz kate
rih se spoznajo usode več življenj 
še preko obdobja 2. svetovne vojne.

N. Jenko S.

Znajo tudi drugače
Brežice - Učenci in mentorji 

Glasbene šole Brežice so se v 26 
točkah raznovrstnega glasbenega 
in pevskega programa predstavili 
kot “Mi znamo tudi drugače". 
Izbrali so program, ki ga ne 
narekuje učni načrt, temveč so se 
publiki predstavili z glasbo 
lahkotnejše narave, kar so ideje 
in želje varovancev šole. Ob 
pozdravu je ravnatelj Dragutin 
Križanič povedal, da šola 
upošteva te želje in kot že večkrat 
spomnil, daje kultura posamezni
ka in družbe vedno prispevala k 
dobremu. N.J.S.

Žarki idej
Brežice - KD “Žarek” Bre
žice je v Mladinskem centru, 
ki s KUD TeaterFraj gosti 
kulturno skupino mladih 
Francozov, pripravil dvoje
zični recital “Od Villona do 
Preverta - s pesniškim oče
som skozi francosko kultur
no zgodovino”.

Slovensko besedilo veznega 
teksta, ki ga je v slovenskem in 
francoskem jeziku napisala Ves
na Balon Kek, je v slovenščini 
brala Špela Ravnikar in v fran
coščini Emilie Etiennc. V režiji 
in idejni zasnovi Draga Pirmana 
so bili na sporedu recitali F. Vil
lon “Rondo”, P. de Ronsard “Oda 
Kasandri”, J. de la Fontaine “Kro
kar in lisjak”, J.B. Rousseau “Ep
igrami”, C. Baudelaire “Tujec”, 
A. Rimbaud “Spalec v dolini”, G. 
Apollinaire “Mirabeaujski most” 
in J. Prevert “Sem kakršna sem 
in sicer v slovenski izvedbi Špele 
in Nade Ravnikar, Katarine Pir
man, Rudija Stoparja, Dragice 
Dani in Edite Binkovski ter v 
francoski izvedbi Alenke Zore, 
Draga Pirmana, Tine Strgar in 
Natalije Jenko.

Dragica Dani
Francoske in slovenske obis

kovalce je recital presenetil in 
navdušil, navdušil pa je in dal do
godku piko na “i” okolju že znan 
duet Branko Rožman na harmo
niki in Petra Božič na violini s 
primemo izbranimi glasbenimi 
vložki. Sicer pa se nameravajo 
“Žarki” s slovensko-francoskim 
recitalom predstaviti tudi v drugih 
okoljih.

N. Jenko S.

Poezija je kakor zdravje
Krško - 8.slovenske dneve knjige so 

v Valvasorjevi knjižnici počastili tako, da 
so v goste povabili znanega kolumnista, 
pesnika in pisatelja dr. Alojza Ihana.
Zdravnik in profesor na Medicinski fakul
teti v Ljubljani, ki ga številni “poznajo” 
zgolj iz prispevkov v Sobotni prilogi 
Dela, se je Krčanom predstavil z novo 
pesniško zbirko Salsa, ki je prve pom
ladne dni izšla pri založbi Mladinska 
knjiga. Tako kot ta latino ples pri partnerjih budi nežni občutek 
uživanja v dvoje, ga izpoveduje tudi Ihanova poezija. B.D.

Koncert - velikonočna pisanica
Dobova - KD “Zvezda” Dobova je pripravilo v cerkvi Imena Marijine

ga tradicionalni velikonočni koncert. Organizator in izvajalci si smejo šteti 
v čast, da so k poslušanju pritegnili mnogoštevilne, ki so se predali pesmim, 
glasbi in recitalom v izvedbi MePZ KD “Franc Bogovič” pod taktirko 
Franca Keneja, Dobovškim rogistom z vodjem Robertom Deržičem, 
učenkam 2. razreda OŠ Dobova - Alani Radanovič, Mateji Josič, Ani 
Peteline, Ivi in Mateji Jerkovič, Katji Bogovič, Lucjji Bosina in Anki 
Hotko, ki so pod mentorstvom Dragice Horvat pripravile pomladne in 
velikonočne pesmice, Mladinskemu in MePZ KD “Zvezda” z zborovod
jem Lucijanom Cetinom ter KD Gasilska godba na pihala Loče z dirigen
tom Danielom Ivšo.

Pravzaprav je bil koncert poslušalcem mogočna velikonočna pisanica 
prijema za uho, z rdečo nitjo dobrote in opomnikom, naj nikar brezglavo ne 

, hitimo in ne skrbimo, ker smo “tu” samo na krajšem obisku. Vse prevečkrat 
se pozabimo ustaviti in povonjati cvetlico, podariti nasmeh in prijazno be
sedo, izgubljenim in žalostnim pa prisluhniti in ponuditi roko. N J.S.

slovenski dom - naš drugi dom

Slovenci na Hrvaškem pozdravili zakonske olajšave za pridobitev
slovenskega državljanstva

V uradnem listu RS št.96/02 je bil objavljen Zakon o spremembah in dopolnilih zakona o državljanstvu RS, ki ga je DZ RS 
sprejel 25.10.2002, v veljavo pa je stopil 29.11.2002. V KPD Slovenski dom “Triglav” Split je glede tega zakona potekal 
konzularni dan, podpredsednik Zveze slovenskih društev na Hrvaškem Franc Strašek in tajnica generalnega konzulata v 
Splitu Ana Deškovič zakon pojasnjujeta.

Iz obvestila, ki ga je podal dr. 
Bojan Bugarič, državni sekretar na 
Ministrstvu za notranje zadeve 
(MNZ) RS, se da sklepati, da glede 
na to, da se spremembe zakona na
našajo tudi na pridobitev dr
žavljanstva RS za osebe slovenskega 
porekla, so po kategorijah bistvene 
novosti naslednje:

1. Priglasitev v državljanstvo 
RS (2.člen novele)

Oseba, rojena v tujini, katere eden 
od staršev je bil ob njenem rojstvu 
slovenski državljan, se bo po novem 
lahko opredelila za državljanstvo RS 
do dopolnjenega 36. leta starosti - do 
sedaj je bila starostna omejitev za pri
glasitev 23 let.

2. Podrejanje pravnemu redu 
RS (3. člen novele)

Vsak prosilec bo moral pred 
sprejemom v slovensko državljan
stvo podati izjavo o podrejanju prav
nemu redu RS. Če tega ne bo storil,

bo vloga zavrnjena zaradi neizpol
njevanja enega od predpisanih po
gojev za sprejem v slovensko dr
žavljanstvo.

3. Ponovna pridobitev držav
ljanstva^. člen novele)

Osebe, ki so slovensko državljan
stvo že imele, pa so ga izgubile zara
di odpusta ali odreka, bodo lahko za
prosile za sprejem v državljanstvo 
RS, če bodo živele v Sloveniji vsaj 
šest mesecev in bodo izpolnjevale os
tale zahtevane pogoje.

4. Izredna naturalizadja(6.člen 
novele)

Pogoji dejanskega bivanja v RS 
do sedaj za to kategorijo oseb niso 
bili predpisani. Po novem pa bo moral 
vsak, ki bo želel pridobiti slovensko 
državljanstvo v okviru izredne na
turalizacije, dejansko živeti v Slove
niji vsaj leto dni. Od izpolnjevanja 
navedenega pogoja so izvzete osebe 
slovenskega porekla, ki živijo v tuji

ni. V zakonu je sedaj tudi določeno, 
katere pogoje iz prvega stavka 10. 
člena ZDRS mora oseba še izpolnje
vati (4.,6.,8.,9. in 10. člen; da ima 
zagotovljen trajen vir preživljanja, da 
ni bila kaznovana, da njen sprejem 
ne bo predstavljal nevarnosti za jav
ni red, varnost ali obrambo države, 
da ima poravnane davčne obveznos
ti in da poda izjavo o podrejanju 
pravnemu redu RS).

5. Naturalizacija mladoletnih 
oseb(7. člen novele)

Pogoj dejanskega bivanja mlado
letnih oseb v RS do sedaj ni bil opre
deljen z določeno dolžino bivanja. Po 
novem pa bodo morale mladoletne 
osebe bivati v RS vsaj leto dni (razen 
otroci, mlajši od enega leta in rojeni 
v RS). Če je eden od staršev pridobil 
državljanstvo RS na podlagi izredne 
naturalizacije iz nacionalnih razlogov, 
pogoj dejanskega bivanja v RS za 
njegovega mladoletnega otroka ni po

treben. V teh primerih bodo lahko 
mladoletni otroci pridobili slovensko 
državljanstvo skupaj s starši, ki bodo 
zaprosili za sprejem v državljanstvo 
in bo njihovi vlogi ugodeno. To po
meni, da pridobitev državljanstva iz 
nacionalnih razlogov ne bo več ome
jena le na polnoletne osebe, temveč 
bo omogočena tudi mladoletnim 
otrokom oseb slovenskega porekla, 
ki bodo pridobili slovensko dižavljan- 
stvo v okviru določb izredne naturali
zacije.

Slovenci na Hrvaškem, ki še ni
majo slovenskega državljanstva, 
pozdravljajo vsako zakonsko olajša
vo za pridobitev državljanstva RS, 
ker so številni lastniki nepremičnin v 
RS (kot dediči ali so si jo kupili) brez 
državljanstva, pa imajo težave z nje
nim upravljanjem (prodajo, darovan- 
jem).

Natja Jenko Sunčič

----------------------------------------------------- —
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“Jaz živim haiku”
“Sama ob oknu 

to jutro vse ptice 
letajo v parih ”

(Boris Nazansky)

Sevnica - To je eden od haikujev Alenke Zorman, ona pa ena 
od enajstih ustvarjalcev na letošnjem festivalu haiku poezije v 
Sevnici. Poleg nje so še Bogdana Jovanov Stojanovski iz Novega 
Sada, kjer je naj večji klub ljubiteljev haikuja, katerega član je tudi 
Rudi Stopar, ki je prav tako sodeloval na drugem taboru haiku 
poezije, ki sta ga v Sevnici že drugič organizirala galerija Ana in 
Občina Sevnica. Nevropsihiater Duško Matas, ki je publiko na 
literamo-likovnem večeru ob začetku tabora nagovoril v sloven- 
ščini, prihaja s Hrvaške, prav tako profesor matematike Zdravko 
Kurnik, ki pravi, da je najbolj srečen takrat, ko se pelje mimo 
Sevnice in z vlaka opazi velik napis Mizarstvo Kurnik. Hrvaški 
pesnik, ki v enem svojih haikujev pravi:

“Za vedre noči 
ribar izvadi mrježu 
puno zvjezda...,"

je namreč dolga leta iskal svoje korenine in jih odkril v Slove
niji, v Pesnici pri Mariboru. Boris Nazansky že drugo leto gostuje 
v Sevnici, sicer pa je v svojem življenju zabeležil tri jubileje - 50 
let življenja, 25 let ustvarjanja in 10 let, kar je objavil prvi haiku. 
Da ta pesniška oblika ne pozna ovir in meja, dokazuje tudi grad
benik Rudi Robič iz Ljubljane, ki bo 10. maja, ob Čankarjevem 
rojstnem dnevu, praznoval svoj 80. rojstni dan. Ne več rosno mlad 
je tudi urednik revije “Letni časi” Marko Hudnik. Žal pa ni bilo 
na tabor Milana Despotoviča iz Srbije, prav tako pa tudi ne Slavka 
Sedlarja, ki je letos prejel zlat češnjev cvet za življenjsko delo. 
Namesto njega gaje prevzel njegov srbski rojak Boro Latinovič, 
ki ga je pred dvajsetimi leti med haikuje pritegnil matematik 
Vladimir Devide, utemeljitelj haikuja pri nas in dobitnik lanskolet
ne nagrade za življenjsko delo. Sedlarju bo to priznanje ob prisot
nosti predstavnikov sevniške občine in galerije Ana avgusta podel
jeno v Beogradu ob prisotnosti kulturnega atašeja japonske amba
sade. Pesem torej ne pozna meja ali kot je na odprtju tabora dejal 
sevniški podžupan Štefan Teraž, so se na taboru zbrali ljudje, ki 
ne poznajo meja, saj so meje znotraj sebe izbrisali.

Šopek haikuistov
Otvoritveni večer festivala haikuja so popestrili pevci rnoškega 

pevskega zbora z Razborja ter Marjan Dirnbek, ki je v sodelo
vanju z Božom izvajal japonsko glasbo; med drugim je v japonščini 
zapel tudi najbolj znano japonsko narodno pesem Sakura, kar pome
ni češnjev cvet in po čemer se imenuje tudi sevniški tabor. N.Č.C.

__________________________________________________ l____________ jš

Literarni nokturno 
“Pod dežnikom”

Brestanica - Ob svetovnem dnevu knjige sta Javni sklad za kul
turne dejavnosti, območna izpostava Krško in Klub posavskih štu-; 
dentov pripravila literarni nokturno “Pod dežnikom”. Na srečanju lite- j 
ratov občine Krško so se na gradu Rajhenburg s poezijo predstavili
Slavica Jarkovič, Martin Kerin, Jožica Vogrinc, Janko Petan- 
Tatjana Lapuh, Marija Kalčič-Mirtič in Stanka Hrastelj, v glas
benem programu pa na citrah Tanja Lekše in Janja Kodrič. S.V.

Knjiga za promocijo ribolova
Mačkovci pri Brestanici - V domu ribičev Ribiške družine Bres

tanica so predstavili knjigo “Podust”, ki stajo skupaj pripravil*] 
Ribiška zveza Slovenije ter Center za promocijo in pospeševanje 
športnega ribolova in ribiškega turizma - Racoon.

Knjiga zapolnjuje vrzeli med zapisi, ki obravnavajo specifiko 
posamezne ribje vrste. Knjiga nosi naslov po temeljni ribi večjeg3 
dela črno morskega porečja Slovenije - podustu, ki sodi med j 
najpomembnejše športno ribolovne ribje vrste pri nas. K.M.

napovedi
8. maj

Brežice - odprtje razstave “Ko žarijo barve" Branke LevačiČ- 
Stjepandič in Vladke Sumrak, ob 19.30, galerija Posavskega muzeja

13. maj
Brežice - gledališka predstava Šentjakobskega gledališča “Ana 

Marija Brajnik”, ob 19.30, Prosvetni dom

21. maj
Brežice - medobmočna revija mladinskih pevskih zborov 

Posavja, Dolenjske in Bele Krajine, viteška dvorana Posavskega 
muzeja
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avtomobilizemV*

Seat Cordoba 1.4,16V (75 KM)
Že nekaj časa je, odkar smo se zal in tudi tokrat dokazal, da 75 

navadili, da Seatove avtomobile “iskrih konjičkov” povprečnim 
Povezujemo z nemško tehnolo- uporabnikom večinoma zadošča, 
gijo in španskim temperamentom. Kljub skromni prostornini ponuja

Odkar je prišla nova Cordoba, bi 
^Panski znamki brez oklevanja 
lahko dodali še italijanski šarm. 
Njena oblika je namreč tako so
rodna nekaterim italijanskim, da 
Se primerjavi ne more izogniti. 
Sicer pa, zakaj bi se? Kombinaci
ja “zaobljenih ostrin” deluje izra
zito športno in predvsem razpo
znavno.

Med cenovno dostopnejše mo
dele Cordobe sodi taka z 1,4-litr- 
skim motorjem. Znan je že iz 
drugih modelov koncema Volks- 
Wagen, kjer se je vsakokrat izka-

Zmog^ivosti:
' naj višja hitrost 176 km/h 
' pospešek 0-100 km/h: 13,6 s 
- poraba po podatkih proizvajal
ca: 5,2/6,4/8,8
-testno povprečje: 7,01/100 km

dobre zmogljivosti, ki za volanom 
delujejo še boljše, predvsem na 
račun hitrih reakcij motorja. Ta se 
rad pohvali z enakomernim po
speševanjem, rad se zavrti, po 
mokrem ali spolzkem tudi obme 
v prazno.

Nova Cordoba je, tako kot v 
primeru prejšnjega modela, na
rejena na osnovi Ibize. Kljub ena
ki medosni razdalji pa je Cordo
ba kar 30 centimetrov daljša. Gle
de na to, da sta prednja dela Ibize 
in Cordobe praktično enaka, daje 
s prostorom v notranjosti enako 
in da je Cordoba daljša, je dobi
ček skrit predvsem v prtljažnem 
proštom. Taje dejansko ogromen, 
saj vanj lahko spravite kar za 485 
prostominskih litrov prtljage ali 
30 litrov več kot v prejšnji model.

Glede na to, da motor ne 
razočara, mora tudi oprema opra-

Daniela Truden, www.dermaart.si

Derma Ai
LASERSKI KABINET
Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 
poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)
Delovanje laseija temelji na možnosti ojačanja svetlobe s spod

bujenim delovanjem, od tod tudi izraz zaL.A.S.E.R., kije okrajšava 
za “light amplification by stimulated emission of radiation”.

V medicini se laserji uporabljajo že od leta 1962, zato jih danes 
lahko povsem varno uporabljamo tudi v estetske namene, saj 
°jačani svetlobni žarki ne povzročajo stranskih učinkov. Ustrezno 
Usposobljen laserski terapevt na sodobnih laserskih sistemih posto
pek natančno prilagodi posamezniku. Določi moč in premer 
^arka, izbere ustrezno frekvenco in čim krajše, a še učinkovito 
bajanje pulza. Laserski žarek skozi površino kože prehaja v globi- 
uo in se vsrka v ciljno tkivo - melanin oziroma hemoglobin.

Z visoko energetskimi laserji odstranjujemo, poleg moteče 
Poraščenosti, predvsem trajno razširjene žilice, pigmentne spre
membe, ki nastanejo zaradi pretiranega izpostavljanja sončnim 
jarkom, in starostne lise. V primetjavi z drugimi metodami zdrav- 
JJenja z laserji odstranjujemo učinkoviteje in manj boleče moteče 
J^oŽne izrastke na vratu, pod pazduho (fibromi) in bradavice.

viti svojo nalogo, zato je že v 
osnovi, predvsem varnostno bo
gata, saj serijsko ponuja varnost
ne blazine, ABS, samozatezne 
varnostne pasove, Isofix, servo 
volan in trdno karoserijo. Poleg 
osnovne si lahko privoščite še do
datno, v kateri pa je praktično vse, 
le plačati je potrebno.

Novi Cordobi sem zameril 
predvsem malenkosti. Med njimi 
sta izstopali predvsem dve. Prva 
je pokrov rezervoarja goriva, ki

klepanje, še vedno navaden ključ, 
s katerim si lahko stržemo žep. 
Večina sorodnih modelov (prav 
tako iz koncerna), ponuja ključ, 
ki se preklaplja in tako spremeni 
v priročnejši obesek.

Ne glede na to je vožnja s Cor
dobo prijetna. S pretiravanjem pri 
pospeševanju v zavoju vas lahko 
preseneti popolnoma običajno 
“vlečenje” iz ovinka, ki pa ga po 
popuščanju plina spremenimo v 
užitka polno spodrsavanje zad-

ga je potrebno odklepati in odvija
ti, medtem ko pri večini modelov 
v koncernu to ni več potrebno. 
Druga, ki me je nekoliko zmoti
la, pa je bil ključ za zagon. Ta je 
kljub modemi zasnovi in dvema 
stikaloma za zaklepanje in od-

Motor:
- 4-valjni linijski, 4 ventili na valj
- prostornina: 1390 cm'
- naj večja moč: 75 KM (55 kW)
- navor 126 Nm pri 3800/min.

njega dela. Vseeno vam svetu
jem, da tega ne počnete, saj je za 
zdrs Cordobi nih koles potrebna 
kar visoka hitrost in veliko znan
ja. Njena lega na cesti je namreč 
zelo dolgo popolnoma nevtralna.

Če letno ne prevozite več kot 
15 ali 20 tisoč kilometrov, vas bo 
testirani model gotovo zadovol
jil, če pa je kilometrov več, se raje 
razglejte po dieselskem delu ceni
ka.

Aleksander Krebelj

SIMPATICO / Simpatico
V filmu, ki je bil posnet po uspešnem romanu 

Sama Sheparda, Vinnie (Nick Nolte), Lyle (Jeff 
Bridges) in Rosie (Sharon Stone) v mladosti golju
fajo na konjskih dirkah. Ko nadzornik odkrije njiho
vo prevaro, ga začnejo izsiljevati. Čez dvajset let 
sta Lyle in Rosie poročena in uspešna rejca 
dirkalnih konj v Kentuckyju, ki bosta v kratkem 
prodala svojega najboljšega in najslavnejšega žreb
ca Simpatica. Vinnie, ki je še vedno zaljubljen v 
Rosie, zvabi Lyla v Kalifornijo, mu ukrade denarni
co z dokumenti in z dokazi o izsiljevanju odide v 
Kentucky.

HARRY POTTER IN 
DVORANA SKRIVNOSTI/
Harrz Potter And 
The Chamber Of Secrets

Skrivnostni škrat pride posvarit Harryja Potte- 
ija ob začetku drugega leta njegove neveijetne 
čarovniške pustolovščine, da Bradavičarki preti 
strašna nevarnost. V še temačnejšem filmu od pr
vega, posnetem po drugi knjigi J.K. Rowling, letijo 
avtomobili, drevesa vračajo udarec, pajki govori
jo, pisma nadirajo, Harry pa postane sumljiv, ker 
zna kačji jezik. Usoda Bradavičarke je v rokah 
Harryja, Rona in Hermione ter njihovih čarov
niških sposobnosti in poguma. Harry Potter vam 
bo pokazal, da ni le čarovnik, ampak tudi junak!

DUH PSA: NA SAMURAJEVI 
POTI / Ghost Dog: The Waz 
Of Samurai

In še nekaj za ljubitelje vzhodnjaške miselnos
ti in borilnih veščin. Duh psa (Fortest Whitaker) 
živi s pticami na strehi zapuščene stavbe. Je poklicni 
morilec, ki živi po starodavnem samurajskem 
kodeksu. Duh psa se po mestu premika neslišno 
in za sabo ne pušča nobenih sledi. Ko ga mafijska 
družina, za katero občasno dela, izda, se ravna po 
samurajskih pravilih...

Rubriko je pripravila: 
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

FOIEST VHITAKEI

NA SAMURAJEVI POTI

za lepši videz

Barvanje las poleti
Prihaja čas poletja, sonca, morja in s tem tudi večja skrb za 

naše lase.
Vsi vemo, kako v poletnih 

mesecih naši lasje nekako izgu
bijo lesk, barva obledi ali nam 
lasje posvetlijo.

Zato v tem času frizeiji radi 
svetujemo barvanje v svetlejših 
tonih. Rdeči, oranžni, vijolični 
in celo rjavi toni so bolj primer
ni proti jeseni, kajti na soncu 
izgubijo pravo barvo in zelo 
obledijo.

Za tiste, ki seveda vztrajate 
pri živih tonih tudi čez poletje, 
ne pozabite na sončne linije 
izdelkov za lase, kajti le ti vam 
bodo pomagali upočasniti spi
ranje barve.

Tudi v salonih se vsako leto 
pripravimo na ta čas in oskrbi
mo svoje police z izdelki za 
zaščito las poleti.

Prav tako je priporočljivo 
nositi pokrivala, s katerimi si hkrati zaščitimo tudi obraz, kajti 
sončni žarki so vedno bolj nevarni.

Tiste pa, ki si las ne barvate 
in si jih tudi ne želite barvati, 
želele pa bi imeti svetlejši 
odtenek las in naraven videz, si 
lahko na soncu lase poškropite 
z limono. Limona lase rahlo 
izsuši, zato previdno, razen pri 
zelo mastnih laseh.

Bodite torej previdni na son
cu in že sedaj poskrbite za svoje 
lase, da jih ne bo jeseni potreb
no preveč ostriči.

Tokrat le na kratko o barvanju las poleti in lep pozdrav do 
prihodnjič.

Alenka Dimbek 
tel.št.(0749 61 775) 

www.AlenkinStudio. com

Č » M fS1

AMHE

Rebeka napada svetovno glasbeno sceno
Mnogim lepoticam je bil prav njihov izgled odskočna deska za 

uspehe v najrazličnejših kategorijah “šovbiznisa”. Naša nekdanja 
mišica Rebeka Dremelj je s svojim pevskim talentom to presegla, 
saj seji obeta bleščeča glasbena kariera v svetovnem merilu. K sode
lovanju jo je povabil veliki glasbeni producent in lastnik založbe Red 
Bus Musič, ki deluje pod okriljem giganta Sony Records Elliot Chocn. 
Rebeka je tako s Sony Records podpisala ekskluzivno pogodbo.

moda
Nekaj modnih navdihov ali slogov za pomlad 2003 ! Ste se že 

odločili? Še je čas. Mini? Sedem-osminske hlače spodaj zvezane? 
Jeans? Ozke hlače? Kaj drugega? Izbira je res velika.

Uživajte v pomladi.
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speedway

Zatišje - dolgo 221 dni
Krško - V organizaciji AMD Krško je na velikonočno nedeljo potekala letošnja druga 
dirka državnega prvenstva posameznikov v sezoni 2003, sicer pa prva letos na stadionu 
Matije Gubca v Krškem. Organizatorji so imeli nekaj tehničnih težav, ki so jih uspešno 
odpravili, sama dirka pa je postregla z dobrimi nastopi. Izkazali so se tudi vsi štirje domači 
vozniki. Prijetno so presenetili tudi gledalci, ki se jih je zbralo okoli 2000.

Že po tradiciji se sezona 
speedwaya v Krškem začenja na 
velikonočno nedeljo in po tradi
ciji se na stadionu Matije Gubca 
v Krškem zbere veliko ljubiteljev 
tega športa. Po tem, ko so krški 
vozniki v minuli sezoni slabo 
opravili s konkurenco, seje mar
sikdo spraševal, kako so zastavili 
pot v novo sezono. Toda že na pr
vi dirki v Ljubljani so Krčani po
kazali, kakšne so njihove namere, 
čeprav bi lahko bila to le trenutna 
sreča. Izak Šantej. Primož Kle
novšek, Stanko Glavan in De
nis Štojs so na domačem terenu 
dokazali, da rezultati prve dirke, 
ko so bili kar trije na mestih od 
drugega do četrtega, ni bilo na
ključje in da so v resnici na dobri 
poti proti vrhu.

Sicer je bil zmagovalec dirke 
v Krškem Ljubljančan in aktualni 
državni prvak Matej Žagar, za 
njim seje na 2. mesto uvrstil gost 
iz Italije Allessandrodalla Valle, 
3. mesto je osvojil Izak Šantej, 
odličen četrti pa je bil tudi nje
gov klubski kolega Primož Kle
novšek. V skupnem seštevku je 
še vedno v vodstvu Matej Žagar,

Izak Šantej ostaja na 2. mestu, 
na 3. mestu pa je še drugi voznik 
AMD Krško Denis Štojs, ki je 
tokratno dirko sicer končal na 6. 
mestu, osmo pa je zasedel Stanko 
Glavan, ki je imel v finalu “B” 
veliko smole, saj mu je takoj po 
startu odpovedal motor. Šantej 
in Štojs sta že prekaljena voznika, 
medtem ko sta Klenovšek in Gla
van še vedno v skupini “mladi in 
obetavni”, celotna četverica pa

sestavlja ekipo, ki bo v sezoni 
2003 še kako mešala štrene dos
lej “nepremagljivim” Ljubljanča
nom. Vsekakor bo letošnja sezo
na bolj živahna kot pretekla in to 
kar dobro dene po monotoniji mi
nule sezone in prevladi Ljubljan
čanov. Na stadionu Matije Gub
ca v Krškem bo naslednja dirka 
že 17. maja, ko bo na sporedu dir
ka za državno prvenstvo klubov. 
K.M.

Voznikom je pomemben tudi start.

atletika

Maraton “Terme Čatež”
Čatež oh Savi - V organizaciji AK FIT Brežice je potekal 9. 

mednarodni maraton “ Terme Čatež 2003". V lepem sončnem vre
menu seje zbralo veliko tekačev rekreativcev, ki so se pomerili na 
treh dolžinah in sicer 3 km, 10 in 21 km. Prireditev je odprl župan 
občine Brežice mag. Andrej Vizjak, ki je tekmovalcem tudi dal 
znak za začetek maratona, ki je bil po vseh kategorijah istočasen.

V rekreativnem teku na 3 km je med moškimi v absolutni kate
goriji zmagal Gašper Novak iz Borovnice. Na tej dolžini pa so 
bili uspešni tudi posavski atleti, ki so po posameznih kategorijah 
osvojili prva tri mesta; Vid Zevnik iz AK Sevnica je bil prvi, Dušan 
Majkič je bil drugi, tretji mesti pa sta osvojila Doko Majkič (oba 
AK FIT) in Roman Germovšek s Piršenbrega. Pri ženskah je bila 
absolutna zmagovalka najkrajše razdalje Barbara Resnik iz AK 
Sevnica, sicer pa se je na 3 km med zmagovalke po kategorijah 
zapisala tudi mladinka Katja Hrovat iz Brežic.

košarka
“Pet na pet”

Krmelj - V organizaciji KK 
Tržišče bo v soboto, 3. maja, od 9. 
ure dalje potekal košarkarski turnir 
“5 na 5 Krmelj 2003”. Tekmovan
je se bo odvijalo v športni dvorani 
OŠ Krmelj po pravilih FIBA, tek
me pa bodo sodili registrirani sod
niki. Ekipe morajo nastopiti v enot
nih barvah, tekmovanje pa bo tako 
za člane kot tudi osnovnošolske 
ekipe - moške in ženske. Prijavni
na znaša 6000 SIT, ob predprijavi 
do 28. aprila pa 5000 SIT. Pisne pr
ijave sprejemajo na elektronskem 
naslovu kk.trzisce@email.si ali pa 
po telefonu na številki 041 -353-208 
(Drago) ali 031-824-392 (Rok).

kolesarstvo
“Po Sloveniji”

Slovenija, Posavje - V organi
zaciji kolesarskega kluba Krka 
Telekom iz Novega mesta se bo v 
času od 6. do 11. maja 2003 odvi
jala tradicionalna mednarodna 
kolesarska dirka “Po Sloveniji 
2003”. Start dirke je že po tradiciji 
v Termah Čatež, tako bo tudi letos, 
ko se bodo kolesarji zbrali v torek, 
6. maja, in točno opoldne (12. uri) 
začeli svojo 1038 km dolgo pot. 
Prvi dan se bo etapa zaključila po 
167 km na Ptuju, druga etapa bo 
dolga 168 km od Ormoža do Belt
incev, sledila bo tretja 203 km dol
ga etapa od Lenarta do Ljubljane, 
pa 176 km od Vrhnike do Kranja, 
med najtežje etape šteje peta, ko se 
kolesarji borijo z vzponom na 
Vršič, etapa, dolga 168 km, se 
začne v Grosupljem in konča na 
vrhu Vršiča, sledila pa bo še zad
nja - šesta etapa od Šentjerneja do 
Novega mesta, ki bo dolga 156 km.

Podrobnejšo predstavitev 10. 
dirke “Po Sloveniji” lahko sprem
ljate tudi v skupnem programu Ra
dia Brežice in Radia Sevnica v od
daji Ponedeljkovo športno po
poldne v rubriki “Ponedeljkov 
klepet”, v ponedeljek, 5. maja ob 
18.30 uri.

tenis
Posavsko - dolenjska 
liga

Krško - Teniški klub Krško je 
tudi za leto 2003 razpisal re
kreativno ligaško tekmovanje v 
tenisu - posavsko rekreativno 
ligo v tenisu. Za igranje v ligi se 
je prijavilo 11 ekip, od tega 9 ekip 
s področja Posavja, na novo pa 
so se prijavile ekipe Veterani iz 
Kočevja in ekipa ŠD Krka - tenis 
center Otočec, tako da so ligo pre
imenovali v Posavsko-dolenjsko 
rekreativno ligo. Ekipo sestavlja 
8 do 12 igralcev starejši od 35 let.

V prvem krogu so bili za
beleženi naslednji izidi; Pozejdon 
Krško:Veterani Kočevje 1:5, TK 
Brežice I.:TK Sevnica 3:3, TK 
Brežice II.:Slovenska vojska 2:4, 
TK Krško:TC Bizeljsko 0:6 in ŠD 
Krka TC Otočec:Rostfrei Krško 
6:0. Po prvem krogu si prvo mes
to delita ekipi TC Bizeljsko in ŠD 
Krka TC Otočec, tretja pa je eki
pa Veterani Kočevje.

Množičen start maratona za vse kategorije

V teku na 10 km, kije štel tudi za Dolenjski pokal, je v absolut
ni moški kategoriji zmagaj Marko Sprug iz Papeža, najboljši 
Brežičan je bil na 2. mestu Željko Kolman, kije bil zmagovalec 
mladinske kategorije. Pri ženskah na tej razdalji pa je bila absolut
na zmagovalka Darja Kokalj iz Krašne, peta je bila Cvetka Ogo
revc iz Globokega, ki je osvojila 3. mesto v kategoriji ženske od 
25-39 let. Absolutni zmagovalec med moškimi v teku na 21 km je 
bil Boštjan Horvat iz Begunj.

Tega dne so v soorganizaciji AK FIT Brežice in Športne zveze 
Brežice za vse udeležence pripravili tudi srečanje imetnikov 
olimpijske kartice, organizatorji pa so ponudili možnost veslanja, 
rolanja, plavanja in pohodništva.

nogomet
Remiji postali neugodni

Goriška Brda - V 21. krogu druge SNL se je ekipa NK Krško 
Posavje z gostovanja pri ekipi Goriških Brd vrnila s točko. Za ekipo 
Krškega je to že dvanajsti neodločen rezultat, kar jih nevarno približuje 
k zadnjemu delu lestvice.

kickbox

Svet spoznal “Gladiatorje”
Maribor - Svetovnega prvenstva WAKO Kickboxing sta se udeležila 

tudi dva treneija Kickboxing kluba Gladiator Brežice Aleš Gerjevič in 
Jani B. Božič. Skupno seje v štirih disciplinah - glasbene forme, Šemi, 
Light in Full contact udeležilo preko 200 tekmovalcev iz 13 držav.

Brežičana sta nastopila v najtežji preizkušnji, Full contactu, kjer borbe 
potekajo v ringu z dovoljenimi knock-out udarci. Gerjevič je v kategoriji 
do 81 kg osvojil 2. mesto in je postal vice svetovni prvak v svoji kategoriji, 
Božič pa je bil prav tako odličen, saj je v kategoriji do 71 kg tretji borec 
sveta. To je še posebno velik uspeh športnikov glede na dejstvo, da klub 
še ne obstaja leto dni. Pri pripravah so športnikoma stali ob stFani trener 
boksarske tehnike Almir Kurspahič, Tomaž Kežman-Kemo, ki ima 
na skrbi njuno kondicijsko pripravljenost, ter prvi K-1 prvak najbolj popu
larnega borilnega športa Show-a Branko Cikatič.

Brežiška “Gladiatorja ” z osvojenima medaljama

Sava Glas, 29.4.2003

motokros

Začeli so na Prilipah
Prilipe - V organizaciji AMD Brežice se je na motokros 
stezi Prilipe pri Brežicah odvijala letošnja otvoritvena 
dirka sezone v motokrosu, ki je štela za točkovanje 
državnega prvenstva. Pred začetkom dirke so na krajši 
otvoritveni slovesnosti podelili plakete AMZS dolgolet
nim članom društva.

Devet dolgoletnih članov AMD Brežice je prejelo zlate, sre
brne in bronaste plakete AMZS, in sicer so dobitniki bronastih 
plaket Stanko Švajger, Jakob Kovač in Niko Jurkas, srebrne 
plakete so prejeli Karel Kosec, Ivan Plohl. Ivan Zajc in dr. Jože 
Bertole, zlati plaketi pa sta prejela Darko Avsec in Franc 
Avguštin.

Člani AMD Brežice - dobitniki priznanj AMZS

Sicer pa so bile borbe v vseh treh kategorijah na 1840-metrski 
progi na Prilipah zelo zanimive, predvsem pa seje izkazalo, da bo 
imel v tej sezoni v najmočnejšem razredu Open večkratni državni 
prvak Sašo Kragelj (AMD Orehova vas) za spremembo tudi 
konkurenco, Jako Možeta (TM). Slednji je Kraglja v drugi vožnji 
uspel prehiteti in zmagati, vendar je po obeh vožnjah končno zma
go tega dne kljub temu slavil Kragelj. V razredu 125 ccm je bil na 
obeh progah najuspešnejši in končni zmagovalec Tadej Korošak 
(AMD Sitar), medtem ko je v najšibkejšem razredu 85 ccm obakrat 
in tudi na koncu slavil Matevž Irt (AMD Sitar). Edini predstavnik 
domačega kluba Benjamin Cirnski je dirko v razredu do 125 ccm 
končal na 12. mestu.

gimnastika

Osmi pokal mesta Koper
Koper - Na osmem pokalu mesta Koper v ženski športni gimnastiki 

A1 -programa, prvi prvenstveni tekmi Gimnastične zveze Slovenije, ki šteje 
kot kvalifikacijska preizkušnja za nastop na državnem prvenstvu 2003, so 
nastopile tako selekcijske telovadke kategorije kadetinje Gimnastičnega 
društva RAIN Krško kot tudi telovadke TD Sokol Brežice.

Rainove telovadke so se veselile uspeha kadetinj, ki so bile ekipno sre
brne, Urška Štus je posamezno osvojila bron v mnogoboju, medtem ko so 
brežiške mladinke ekipno osvojile bronasto medaljo, kadetinje TD Sokol 
pa so bile četrte.

Ekipo srebrnih krških kadetinj so sestavljale Urška Mižigoj, Nika 
Močivnik in Urška Štus, bronaste brežiške mladinke pa so Kaja Galič, ki 
je bila najboljša posameznica, uvrščena na 5. mesto, Manca Koren, Bar
bara Ger jevič in An ja Molan. Kadetinje pa so nastopile v postavi Asja 
Omerzu, kot najboljša posameznica je osvojila 6. mesto, Anja I^ajašček. 
Žana Hrastovšek in Špela Molan.

Občinsko prvenstvo
Krško - V organizaciji OŠ J. Dalmatin Krško je potekalo odprto 

občinsko prvenstvo v C-programu ženske športne gimnastike, kjer 
so sodelovale telovadke OS J.Dalmatin Krško in Gimnastičnega 
društva Rain Krško. V kategoriji mlajših deklic od 1. do 4. razreda 
OŠ je 1. mesto osvojila Particija Kranjc iz GD Rain Krško, 2. mesto 
je zasedla Lara Gligič iz OŠ J. Dalmatin Krško, 3. mesto pa Neža 
Krošelj iz GD Rain Krško.

V kategoriji starejših deklic od 5. do 8. razreda OŠ je 1. mesto 
zasedla Kristina Resnik iz GD Rain Krško, 2. mesto je zasedla 
Nika Anžiček iz GD Rain Krško, 3. mesto pa Tjaša Hojnik iz OŠ 
J. Dalmatin Krško.

Pokal za najuspešnejšo telovadko občinskega prvenstva v C- 
programu 2003 je prejela Kristina Resnik iz GD Rain Krško.



KRONIKA
Sava6’te, 29.4.2003

Na veliko noč nad cerkev
bizeljsko - 50-letni Nemec, ki je bil na obisku pri prijateljih na Bizeljskem, se je na veliko 
n°e iz nerazumljivega in še nepojasnjenega vzroka znesel nad cervijo Sv. Lovrenca na Bi- 
Mjskem.

van 15

Najprej je na parkirnem pros- 
'0ru pred župniščem s kamni po
škodoval stekla na tovornem 
^°zilu in tako povzročil za okoli 
200.000 SIT škode. Nato seje na- 
P°lil do farne cerkve in tam prav 
tako s kamni razbil več šip na

župnik Šolinc kaže poškodovan 
s,ekleni mozaik.

oknih ter dva steklena mozaika. 
Po policijskem zapisniku je pov
zročil za okoli 2 milijona SIT ško
de. Osumljenca so policisti izsle
dili in prijeli ter podali kazensko 
ovadbo, kar so potrdili tudi na 
Policijski upravi Krško.

Na državnem tožilstvu so zo
per njega odredili pripor, preisko
valni sodnik pa je pripor že po
daljšal. Bizeljski župnik Vlado 
Leskovar ne ve, kaj je tujca 
vodilo k vandalizmu. Pravi, daje 
poškodovanih približno 10 oken 
ter dva lepa steklena mozaika svet
nikov ob glavnem oltarju. Ta je 
uspel poškodovati, čeprav ju na 
zunanji strani ščiti armirano stek
lo. Župnik se boji, daje škoda še 
veliko večja.

Govori se, da je bil 50-letni 
B.J.A.O. tistega dne dopoldne še 
pri maši. Kaj gaje vodilo k omen
jenemu dejanju, pa domačini ne 
vedo. Krožijo govorice, da tovrst
no vandalsko dejanje zanj ni prvo

Zunanjost poškodovanega okna
in nekdanji župnik na Bizeljskem 
Vilijem Šolinc je še zlasti 
razočaran. Začel je namreč z ob
novo cerkve, ki jo Leskovar zdaj 
še intenzivira.

Suzana Vahtarič

0 dolgu ponovno junija
Krško - Na okrožnem sodišču se nadaljuje januarja 
Pričeta glavna obravnava o izsiljevanju podjetnika Darka 
Krošlja. Po novih pričanjih je glavna obravnava sklica
na za 9. junij.

Doslej so bili zaslišani že vsi obtoženci Franc in Daniel Grilc 
'er Ivan Balon in soobtožena Matejka Peklaj, pričal je tudi 
Krošelj ter zakonska partnerja dveh obtoženih. Krošeljjeleta 1997, 
*° so preko ljubljanskega podjetja terjali dolg, trdil, da si ni nič 
sposodil in ni nikomur nič dolžan, ob pritiskih in grožnjah družini 
Pa je pristal na izplačilo prvega obroka domnevnega dolga. Vendar 
Je brata Grilc ob prevzemu denarja v Termah Čatež pričakala polici- 
Ja- Peklajeva je tokrat pojasnjevala vlogo v podjetju, katerega 
n°silka dejavnosti je bila. Pojasnjevala je, da se do tega primera ni 
zgodilo, da bi dolžnik zanikal obstoj dolga, kvečjemu so oporekali 
V|sino dolga. Ker je Krošelj trdil, da podpis na ugovoru ni njegov, 
aaj bi mu sama predlagala, da gredo do policijskega grafologa, 
‘ožilcaje zanimal tudi domnevni dolg in izvedel je, da jim je Balon 
za Petroviča, ki ga še niso izsledili, predal le izterjavo glavnice, 
ne pa tudi obresti. Na 15 milijonov SIT so sami naračunali še 7- 
mi*ijonske obresti. S.V.

Zagorela stara hiša
Krško - Na področju Rese je v soboto nekaj pred 18. uro zagoi 

.Puščena stanovanjska hiša na številki 16. Regijski center 
Vcščanje je po obvestilu občanke najprej aktiviral gasilce PGE Kr;

mLK,

I? Uuto še PGD Krško, Videm in Leskovec ter inšpektorja za okolje.
'<HJe pojasnil poveljnik PGE Stanislav Dvoršek, objekta niso uspeli

Pogasiti, ker so slišali več pokov in so domnevali, da gre za 
n>ko °Zijerazstrebva. Hiša, po pričanju sosedov nekoč last veleposest-

Vend;
je že desetletja zapuščena. Nasilno sojo naselili prebežniki, 

uv ar so tutb le pregnali z zaprtjem edine vodovodne pipe na 
Po rt • ZudP)11 leta je tam vztrajala le še ena tujka, vendar po prvih 
Še gasilcev ob požaru ni bilo v objektu nikogar. Vzrok požara 
jn 1 ugotovljen; zapuščen objekt pa je zagorel že lani, ko so bili na 

‘ervenciji PGE Krško. S.V.

Policist Iz Dobove na Kosovo
ki l °bova - Na Kosovo bo 3. maja odšlo šest slovenskih policistov, 

°do tako zamenjali del slovenskega kontingenta policije v okviru 
V() <)v,ic misije ZN na Kosovu. Policisti so se pred odhodom na Koso
vi beležili zaključnih priprav, ki so aprila potekale v Gotenici. V 
dolv Vn'h misijah, ki predvsem s sodelovanjem policijskih enot 
brc Vaj° vse večji pomen, veljajo slovenski policisti za izjemno do
bo fStr°k°vnjake in policiste. Med policisti, ki odhajajo na Kosovo, 

uui Anton Štromberger s Postaje mejne policije Dobova.

Previdno ob 
kresovanju

Posavje - Ob prvomajskih 
praznikih je sestavni del 
praznovanja običajno tudi 
kurjenje kresov - kresovan
je. Pri kurjenju in uporabi 
odprtega ognja v naravnem 
okolju Policijska uprava 
(PU) Krško opozarja na ne
katere omejitve in samo
zaščitna ravnanja, s kateri
mi bi preprečili ogrožanje se
be ali drugih.

Pri kurjenju je potrebno urediti 
kurišče, ki mora biti obdano z ne
gorljivimi materiali, prostor okoli 
kurišča mora biti očiščen vseh 
gorljivih snovi v razdalji vsaj 10 
m, kurišče mora biti od dreves 
oddaljeno vsaj 10 m, od gozda 
vsaj 50 m ter od prometnih poti, 
objektov ali velikih naselij.

Ves čas kurjenja ali sežiganja 
mora biti kurišče zavarovano in 
nadzorovano, po končanem kur
jenju ali sežiganju pa je potrebno 
ogenj in žerjavico pogasiti ter ku
rišče pokriti z negorljivimi mate
riali. Ob zmernem vetru, opozar
jajo, je potrebno prenehati kuriti 
ali uporabljati odprti ogenj.

Posebej opozarjajo, da se v na
ravnem okolju ne sme uporabljati 
gorljivih tekočin ali materialov, ki 
pri gorenju razvijajo močan dim 
ali strupene pline, kamor sodijo 
tudi avtomobilske pnevmatike. V 
gozdu ni dovoljeno kuriti, prav 
tako ne na območjih, za katera je 
razglašena požarna ogroženost.

Predpisane kazni za nespošto
vanje omenjenih opozoril, ki jih 
določa Uredba o varstvu pred po
žarom v naravnem okolju, je od 
5(X).(X)() do enega milijona SIT za 
pravne osebe ali samostojne pod
jetnike in 1().(XX) SIT na kraju pre
krška za fizične osebe. Kazni lah
ko izterjajo inšpektor za varstvo 
pred naravnimi in drugimi nesre
čami, kmetijski ali gozdarski 
inšpektor ali policist.

»mil>tA(UN KUC VSAK DAN OD 12" DO M

Kam je izginila 
pošta?

Krško - Pisali smo že, da 
Okrožno sodišče Krško 
obravnava nekdanjega 
sevniškega župana Jožeta 
Peternela, ki je ovaden 
zlorabe uradnega položaja 
za pridobitev protipravne 
premoženjske koristi. Ob
ravnava primera se je pri
čela januarja letos, na ap
rilskem nadaljevanju je 
bila zaslišana priča iz ban
ke, po sodnih počitnicah 
pa se bo vabilu lahko od
zvala še za tožilstvo po
membna priča - Marjeta 
Lamovšek, ki je bila taj
nica v uradu župana.

Naj osvežimo; Jože Peter
nel je v času mandata župana 
pri Dolenjski banki vzel oseb
ni kredit in ko ga ni vračal v 
skladu z dogovorom, je banka 
vložila zahtevek za izvršbo na 
sredstva delodajalca. Banka je 
iz proračuna občine Sevnica s 
prisilno izterjavo odtegnila 
1.7(X).()(X) SIT. To je bilo de
cembra 1998, ko je mesto žu
pana zasedel Kristijan Janc? 
Ta je sprožil tožbo zoper Pe
ternela za povrnitev denarja v 
proračun, kar je bilo realizira
no. Župan Janc zato ne vidi 
razloga še za vložitev odškod
ninskega zahtevka zoper nje
ga. Zaradi tega, ker je banka 
za izterjavo Peternelovega 
dolga uporabila pravico, da 
bremeni račun delodajalca, pa 
je s pregonom po uradni dol
žnosti pričelo okrožno tožil
stvo. Tožilec Bogdan Matja
šič utemeljuje zlorabo položa
ja z dejstvom, da si je Peternel 
sam izpolnil obrazec za ban
ko, v katerem mora kreditoje
malec navesti osebni dohodek 
in vse morebitne obremenitve. 
Obdolženi je navedel le višino 
plače in ne tudi tega, da je ta 
že obremenjena z visoko ad
ministrativno prepovedjo za 
nek drugi kredit. Tako Dolenj
ska banka pri odobritvi kredi
ta ni razpolagala s pravimi 
podatki. Na aprilsko ob
ravnavo je bil vabljen pravni 
svetovalec Ljubljanske banke 
Milan Dovgan, ki je bil prej 
svetovalec v Dolenjski banki. 
Spominja se, daje bil enkrat v 
Sevnici s pomočnico direktor
ja Dolenjske banke Marino 
Jazbec in da sta se s Peterne
lom pogovarjala o vračilu kre
dita. Kaj konkretno so se do
govorili, se ne spominja, prav 
tako ne točnega datuma se
stanka.

Zlorabo položaja namerava 
tožilec dokazati še z zasli
šanjem županove tajnice Mar
jete Lamovšek, kije med dru
gim skrbela za prispelo in iz
dano pošto. Dolenjska banka 
je namreč Občini Sevnica kot 
delodajalcu poslala admini
strativno prepoved za Peter
nela, pa tudi opozorilo o iz
vršbi. Računovodkinja pa trdi, 
da ni prejela nobenega pisanja. 
Z zaslišanjem Lamovškove 
bo tožilec dobil Odgovor, kam 
je izginila sporna pošta. Ker je 
ta na porodniškem dopustu, se 
bo vabilu na razpravo lahko 
odzvala šele po sodnih počit
nicah.

Branka Dernovšek

kompas po pravnih labirintih

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin

Promet s kmetijskimi 
zemljišči po novem

Vprašanje:
Rada bi prodala nekaj kmetijskih zem

ljišč in me zanima, kakšni so sedaj pogoji 
prodaje po spremenjenem zakonu o 
kmetijskih zemljiščih?

K. L iz Novega mesta
Odgovor:

Zakon o spremembah in dopolnitvah zakona o kmetijskih 
zemljiščih (ZKZ-B), kije bil objavljen v uradnem listu RS št.36/2003 
in je pričel veljati 17.4.2003, je poglavje o prometu s kmetijskimi 
zemljišči, gozdovi in kmetijami uredil povsem na novo.

Lastnik, ki namerava prodati kmetijsko zemljišče, gozd ali kmetijo, 
mora ponudbo v treh izvodih izročiti vsaki upravni enoti na območju, 
kjer to kmetijsko zemljišče, gozd ali kmetija leži.

Ponudba mora vsebovati:
- osebne podatke o prodajalcu,
- podatke o kmetijskem zemljišču, gozdu oziroma kmetiji 
(parc.št.katastrska občina, površina, kultura),
- ceno in morebitne druge prodajne pogoje,

Upravna enota, na območju katere kmetijsko zemljišče, gozd ali 
kmetija leži, mora ponudbo prodajalca takoj objaviti na oglasni deski. 
Rok za sprejem ponudbe je 30 dni od dneva, ko je bila objavljena na 
oglasni deski upravne enote. Če v tem roku nihče ne pokaže interesa 
za odkup, mora prodajalec, če še želi prodati kmetijsko zemljišče, 
gozd ali kmetijo, ponudbo ponoviti.

Vsakdo, ki želi kupiti na prodaj dano zemljišče, gozd ali kmetijo, 
mora dati pisno izjavo o prejemu ponudbe, ki jo pošlje priporočeno s 
povratnico prodajalcu in upravni enoti, ali jo neposredno vloži na 
upravni enoti. Upravna enota po preteku roka za sprejem ponudbe o 
tem, kdo je sprejel ponudbo v predpisanem 30 dnevnem roku, obves
ti vse prejemnike ponudbe in prodajalca priporočeno s povratnico.

Za sklenitev pravnega posla mora fizična ali pravna oseba z lastni
kom nepremičnine podati vlogo za odobritev posla.Vlogo za odo
britev posla je potrebno vložiti najpozneje v 60 dneh po poteku roka, 
določenega za sprejem ponudbe (30 dni). Torej če je ponudba visela 
na oglasni deski 30 dni, ima ponudnik 30 dni časa za sprejem po
nudbe in potem po preteku tega časa nadaljnjih 60 dni za odobritev 
posla pri pristojni upravni enoti. Vlogi za odobritev posla je potreb
no obvezno priložiti pogodbo o pravnem poslu. O tem izda upravna 
enota potrdilo, s katerim pravni posel odobri, v primerih, kjer to po
trdilo ni potrebno, pa ga z odločbo zavrne.

Odobritev pravnega posla ni potrebna, če gre za pridobitev 
kmetijskega zemljišča, gozda ali kmetije:
- v okviru kmetijsko prostorsko ureditvenih operacij;
- med zakoncema oziroma zunajzakonskima partnerjema, lastnikom 
in njegovim zakonitim dedičem, razen če gre za promet z zaščiteno 
kmetijo zunaj zakonskih omejitev; (če se s tem ne povečuje obstoječa 
ali druga zaščitena kmetija);
- med solastnikoma, kadar je kmetijsko zemljišče, gozd ali kmetija v 
lasti dveh solastnikov;
- na podlagi pogodbe o dosmrtnem preživljanju;
- na podlagi pogodbe za primer smrti in izročilne pogodbe, razen če 
gre za promet z zaščiteno kmetijo zunaj dopustnih omejitev;
- če gre za kmetijsko zemljišče ali gozd, na katerem stoji objekt 
(stavbišče ali funkcionalno zemljišče), zgrajen v skladu z veljavnim 
prostorskim aktom in s predpisi o graditvi objektov.

Pravni posel za pridobitev kmetijskega zemljišča, gozda ali kmetije 
se ne odobri, če promet ni potekal po postopku in na način, določen z 
zakonom, ali če ni upoštevan vrstni red kupcev, kot ga določa 23. 
člen zakona. Ta določa, da pri nakupu kmetijskega zemljišča, gozda 
ali kmetije lahko uveljavljajo predkupno pravico po naslednjem vrst
nem redu:
a) solastnik;
b) kmet, katerega zemljišče, ki ga ima v lasti, meji na zemljišče, ki je 
naprodaj;
c) zakupnik zemljišča, ki je naprodaj;
d) drugi kmet;
e) kmetijska organizacija, ali samostojni podjetnik posameznik, ka
terim je zemljišče ali kmetija potrebna za opravljanje kmetijske de
javnosti oziroma gozdarske dejavnosti;
i) Sklad kmetijskih zemljišč in gozdov RS za Republiko Slovenijo.

Če so interesenti med kmeti ob enakih pogojih uvrščeni na isto 
mesto, imajo prednostno pravico do nakupa po naslednjem vrstnem 
redu:

a) kmet, ki mu kmetijska dejavnost pomeni edino in glavno dejav
nost;
b) kmet, ki zemljišče sam obdeluje;
c) kmet, ki ga določi prodajalec razen, v primeru, ko gre za prodajo 
kmetijskega zemljišča, gozda ali kmetije, ki je premoženje Repub
like Slovenije; tedaj mora prodajalec določiti kmeta na podlagi me
tode javne dražbe.

Precej naštevanja je; želela sem namreč preko vašega vprašanja 
odgovoriti čim večjemu krogu bralcev, ki jih ta problematika zanima. 
Določila zakona pa, kot vemo, le redkokdaj lahko spremenimo v “lah
kotno prozo”.
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HOROSKOF
OVEfl

Preveč ste se izčrpali in nujno potrebujete počitek. 
Veliko počitka. To nekako poskusite dopovedati svojim 
nadrejenim, ker bodo od vas spet veliko pričakovali. Če 
ne gre; ne gre. Nikar ne ogrožajte svojega zdravja!

BIK
S svojo radodarnostjo ste pretiravali. To bo izkoristil 

znanec, ki se bo nenadoma spomnil nekega vašega 
greha iz preteklosti. Bodite zelo previdni in ne ravnaj
te tako kot ste doslej. Storite dobro predvsem sebi.

DVO JCKA
Z zdravjem se ne gre šaliti. Skrajni čas je, da se bolj 

posvetite telesni kondiciji in s tem seveda tudi zdravju. 
Začnite se ukvarjati s športom, predvsem pa pazite na 
prehrano, saj je tam glavni vir vaših težav.

RAK
Radi bi napredovali? Potem nikar preveč ne čakajte, 

saj niste edini, ki se mu ponuja priložnost za napredo
vanje. Čeprav imate največ možnosti, se vam to mesto 
lahko kaj hitro izmuzne, še posebno, če ne boste odločni.

LEV
Še dobro, da prihajajo prazniki. Proste dni izkoris

tite tako, da boste čim več časa preživeli ob svoji ljubez
ni. Sprostite se, odprite srce, skupaj odkrivajta lepote 
življenja. Skupne urice bodo poglobile vajino vezo.

DEVICA
Znašli ste se v neprijetni zdravstveni situaciji. Svojo 

težavo čimprej zaupajte zdravniku, ker vam v nasprot
nem primem lahko pokvari načrte za naslednje dni. Saj 
veste, zakaj odlašati, če si lahko pomagate že danes.

TEHTMICA
Ko boste v teh dneh sedli za volan, bodite še posebno 

previdni in pozorni, saj se lahko prijetna vožnja prekmalu 
konča in vam povzroči še druge nevšečnosti. Splača se 
biti na cilju minuto kasneje in zadovoljni.

ŠKORPI JON
Zgodi se, da kdaj ne gre vse po načrtih, tudi vam bo 

nekaj stvari ušlo iz rok, toda ne smilile se sami sebi. 
Zberite se in poskušajte cilje dosegati manj agresivno 
in rezultat bo kmalu viden. Naglica je včasih odveč.

STRELEC
Ker bodo prihajajoči dnevi mirni in brez nepredvi

denih dogodkov, boste lahko načrtovali svoje nove 
podvige. Ostanite doma in uživajte v družbi domačih. 
Če boste skupaj odšli še v naravo, bo še bolj veselo.

KOZOROG
Da boste od sodelavca izvedeli kaj o sebi, mu bo 

potrebno stopiti na žulj. Pri tem ne bodite preveč strogi. 
Kajti znano je, da žulji lahko zelo močno bolijo, zato ne 
stopajte po njih več, kot je potrebno, da vam ne bo žal.

vodnar
Na delovnem mestu so se stvari zelo zapletle zaradi 

napake sodelavke. Če boste napako skrivali, se lahko 
za vas zelo slabo konča. Ste v težki situaciji, kaj storiti, 
sodelavki ne bi radi škodovali, sami sebi pa tudi ne.

RIBI
V razmerah, kot so, boste morali dati prednost ra

zumu in ne čustvom, če želite, da se bo situacija obrni
la v pravi smeri. Čeprav zna biti vse skupaj zelo nela
godno, saj čustva rada prevladajo nad razumom.

!
| trženje: 07/39 30 872 

faks. 07/39 30 870 
e-pošta: uredniki@tv-nm.si 
splet: www.tv-nm.si
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Š ... na Dolenjskem, 
v Beli krajini in Posavju

nagradna križanka

Nagrade
Nagrade, ki jih poklanja 
časopis SavaGlas za pravilno 
rešitev, prejmejo:

1. nagrada - 
knjižna nagrada 
Ivan Preskar,
Rozmanova 16, 8270 Krško

2. nagrada - 
zgoščenka 
Vida Kačičnik,
Kvedrova 8, 8290 Sevnica

3. nagrada - 
kaseta
Dragica Zupanc.
Glavni trg 17, 8290 Sevnica

Pravilna rešitev prejšnje nagradne 
križanke v vodoravnih vrsticah se 
glasi:

SPOMIN, TRDINA, RAVNIK, 
AGA, CA, ZMAJ, IZ, ANELI- 
DI, AKAN, SALOMON, 
LOTI, TROTIL, KOLON, RA, 
TETI, ORA, OCA, ACETON, 
NILOT, TIMIAN, OJ, POLI
CAJKA, MA, AROSA, ATO.

Rešitev nagradne križanke 
pošljite do petka, 9.5.2003, 
na naslov:

UFedništvo časopisa SavaGlas, 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
s pripisom “Nagradna križanka”.

Za pravilno rešitev bomo 
upoštevali rešitev cele križanke, 
ne le gesla!

Fotokopij ne upoštevamo! I2 I3 I4 I5 I6 I

Kino servis Brežice
Petek, 2.5., ob 18.30 Jackass, komedija, ob 20.30 Chicago, muz- 

ikel; sobota, 3.5., ob 18.30 Jackass, ob 20.30 Chicago; nedelja, 4.5., 
ob 18.30 Jackass, ob 20.30 Chicago; četrtek, 8.5., ob 18.30 28 dni 
pozneje, srhljivka, ob 20.30 Johnny English, komedija; petek, 9.5., 
ob 18.30 28 dni pozneje, ob 20.30 Johnny English; sobota, 10.5., 
ob 18.30 Johnny English, ob 20.30 28 dni pozneje; nedelja, 11.5., 
ob 18.30 Johnny English, ob 20.30 28 dni pozneje; četrtek, 15.5., 
ob 18.30 Možje X-2, ZF akcija, ob 20.30 Pianist, vojna drama.

novosti knjižnice brežice

Kulturni dom Krško
Petek, 2.5., ob 18. uri Chicago, muzikel, ob 20.15 Prenašalec, 

akcijska kriminalka; sobota, 3.5., ob 18. uri Gospod Schmidt, dra
ma, ob 20.15 Prenašalec; nedelja, 4.5., ob 18. uri Chicago, ob 20.15 
Gospod Schmidt; četrtek, 8.5., ob 18.uri Vroča bejha, komedija, 
ob 20. uri Tolpe New Yorka, zgodovinska kriminalka; sobota, 10.5., 
ob 18.uri Vroča bejba, ob 20. uri Tolpe New Yorka; nedelja, 11.5., 
ob 18.uri Vroča bejba, ob 20. uri Tolpe New Yorka; četrtek, 15.5., 
ob 18. uri Monsunska svadba, romantična komedija, ob 20. uri Pia
nist, vojna drama.

S'
NAROČILNICA

\

SAVA GLAS - časopis za širšo posavsko deželo 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 

Tel.: 07-49-91-254,07-49-91-250 
Fax.: 07-49-91-253

Elektronska pošta: komerciala@radio-brezice.si

Naročam/o časopis SANAGLAS
Ime in priimek _________________________

Podjetje(naziv in naslov) 

Davčna številka podjetja 

Zavezanec za DDV

Kraj _ 

Ulica

Datum

Poštna št._

Telefon__

Podpis__

Število izvodov

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT na izvod. | 
Naročniško razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic i 

^naročnine je možen samo pred novim obračunskim obdobjem.

Najmlajšim ponujamo v branje zbirko kratkih zgodbic Najboljša 
flinta je dobra finta, ki v ospredje postavljajo nabrita in živahna brata 
Tineta in Miho, ki v svoje igrice in norčije potegneta tudi ostale člane 
družine. Mladinski roman Veselo poletje bo razkril, kako globoka je 
lahko ljubezen med dečkom in psom in kako razburljivo je lahko 
taborniško in skavtsko življenje, sploh če se v bližini tabora začno vrstiti 
skrivnostni dogodki. Neustrašni mladi junaki so jim seveda takoj na 
sledi in začne se pravo detektivsko raziskovanje.

Knjiga Potniške ladje na razglednicah prvič pri nas celovito pred
stavlja zgodovino potniških ladij sveta. Poleg razglednic vseh pomemb
nih, predvsem čezoceanskih, pa tudi manjših ladij, tehničnih podatkov 
in ladijskih družb, predstavlja tudi usode in pričevanja ljudi, ki so pluli 
po svetovnih morjih. Priročnik Skrivnost srečnega otroštva pomaga 
razumeti otroke od rojstva do najstniških let in pokaže, kako so lahko 
starši pri vzgoji trdnejši, bolj ljubeči pa tudi bolj sproščeni. Resnica alt 
laž? je sodoben priročnik za razumevanje pravil sporazumevanja in 
okoliščin, zaradi katerih ljudje lažejo, ali nas želijo namenoma ali zgolj 
slučajno prevarati. Knjiga se ne posveča le neverbalnim znakom in govo
rici telesa, ki izdajata lažnivca, marveč pojasnjuje prav vse vidike ko
munikacije ter nas nauči pravilno razumeti kompleksnost človekovega 
sporočanja. Preprosti napotki nas naučijo, kako sprevidimo laž ali preva
ro, kaj v nasprotju s splošno uveljavljenim mnenjem niso znaki laganja, 
in kaj lahko storimo, da se pred tem zavarujemo.

Pridelki čebeljega panja so resnični čudeži narave; izvrstna hranila, 
neprecenljivi pripomočki za ohranitev zdravja neizčrpni viri energije- 
Knjiga Med, cvetni prah, matični mleček, propolis in strup pred
stavlja lastnosti in učinke pridelkov čebeljega panja in apiterapijo. Hoja 
nam daje veliko zadovoljstva, saj je preprosta, pa vendar nadv.se 
učinkovita vadba, primerna za vsakogar, ne glede na starost ali sposob
nosti. Priročnik Hoja za zdravje kaže, kaj vse lahko dosežete s hojo, <?e 
želite zmanjšati telesno težo, možnost stresa, izboljšati zdravje srca. 
okrepiti kosti ali samo uživati v sprehodih v prijetni družbi. Razlaga, kiji 
morate jesti in piti, kadar hodite, osnove prve pomoči in kako hodili ob 
različnih zdravstvenih težavah. Podrobno opisuje sodobno opremo, ki 
omogoča udobnejšo hojo in pomaga h kar najučinkovitejši vadbi ter 
kaže, kako načrtovati sprehode in ponuja posebej zasnovane program®’ 
primerne vašemu življenjskemu slogu in zdravstvenemu stanju.

Junakinja romana Maščevanje je urednica švedskega tabloida ki Je 
za dobre zgodbe pripravljena tvegati - včasih tudi svoje življenje. Prev
zela jo je slutnja, ki jo je potrdil skrivni vir s policijskega oddelka, o® 
bombardiranje olimpijskega stadiona ni delo teroristov. Annika se zavede, 
da bo v nevarnosti, če začne raziskovati resnico. Lahko celo konča ne 
seznamu žrtev bombnega napadalca.

Zbirko videokaset smo dopolnili z novimi filmi Gosford park. John 
Q., Harry Potter in dvorana skrivnosti. Nezvesta, Izvirni greh. 1- 
minut slave. Mušketir in Stigmata.

Obveščamo vas, da bo Knjižnica Brežice v sredo, 30. aprila, odpr' 
ta do 12. ure.

Novosti najdete na domači strani Knjižnice Brežice 
www.hre.sik.si/). v rubriki Novosti Knjižnice Brežice, ki bo v programu 
Radia Brežice in Radia Sevnica v petek, 2. maja, ob 9.30 ter na oglas® 
deski v Knjižnici Brežice.

Sabina Strmecki, univ.dip.biv'■
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IZ MAJHNEGA ZRASTE VELIKO
Sava Glas, 29.4.2003

Program Comenius se izteka
Brežice - Gimnazija Brežice je gostila dijake in učitelje iz Italije, z Norveške in iz Španije, 
Partnerske šole, s katerimi brežiška gimnazija sodeluje v projektu Comenius. Gre za del 
Programa Socrates, katerega cilji so izboljšati kakovost šolstva in krepiti evropsko razsežnost 
v šolskem izobraževanju.

Osnovni namen akcije je, da 
strokovni delavci v vzgoji in 

'zobraže vanju pridobijo spretnos
ti- znanje in vedenje, ki so nujni 
Za kakovostno izobraževanje, na
gnjena pa je tudi povezovanju 
š°l in ustanov, ki se ukvarjajo z

izobraževanjem in stalnim stro
kovnim izpopolnjevanjem učitel
jev v mreže. V programje vklju
čena tudi Gimnazija Brežice, z le
tošnjim letom pa se program izte
ka in sodelujoči partnerji se bodo 
do konca tega šolskega leta pred-

^as top dijakov - glasbenikov v Mladinskem centru Brežice

stavili v skupnem projektu, v ka
terem nastaja tudi skupna več sto- 
listna brošura, v kateri bodo zajeta 
spoznanja, ugotovitve in ostale 
razlage, ki so skozi tri leta nastaja
la pod naslovom “Kultura in naro
dova identiteta, ki se kaže v kul
turni tradiciji, navadah in umet
nosti”.

Vsako leto se dijaki srečajo v 
drugi državi in zadnja je bila Slo
venija. V času druženja so pre
gledali opravljeno delu in si za
črtali smernice za nadaljevanje, 
brežiški gostitelji pa so poskrbe
li, da so gostje spoznali lepote 
Slovenije. Ob izteku obiska so se 
dijaki zbrali v prostorih Mladin
skega centra Brežice, se predsta
vili z dvema skečema na temo ste
reotipov sodelujočih držav, nas
topili so glasbeniki, v nadaljevan
ju pa jih je v prostorih brežiškega 
gradu sprejel tudi župan občine 
Brežice mag. Andrej Vizjak, dan 
kasneje pa še krški župan Franci 
Bogovič. K.M.

Korak k soncu

Obisk pri varovancih VDC-ja

Šola kot vzgojno-izobraževalna 
'nstitucija poskuša vse bolj slediti 
trendom kakovosti v izobraževanju 
ter nuditi svojim otrokom in staršem 
dodatne projektne oblike dela, kjer 
otr°ci, starši ter hkrati vsi udeleženi 
sodelujejo ter se učijo vse tisto, kar 
vodi k bogatenju naših otrok.

V šolskem letu smo se odločili, 
da tudi na OŠ Velika Dolina začne- 
ni° otroke seznanjati z drugačnostjo 
Pri otrocih in odraslih. Starše in nji
hove otroke 3. razreda smo vključili 
v projekt “Korak k sončku” Društva 
Sonček (Zveza za cerebralno parali- 
Zo Ljubljana) ter jih seznanili z 
načrtovanim delom in aktivnostmi.

°dja projekta, svetovalna delavka 
Andreja Ninkovič, in učiteljica 

arbara Čerin sta idejni vodji “mini 
~ projekta”, ki ga nekatere šole v Slo- 
Veniji izvajajo že vrsto let.

V okviru projekta starše in otroke 
Preko delavnic seznanjamo z 
°hlikami invalidnosti (poudarek da- 
Jemo cerebralni paralizi j ter posku
šamo v letu 2003, ki je posvečeno 
'nvalidom, aktivno sodelovati tudi 
z zunanjimi institucijami.

V prejšnjem tednu smo odšli v 
razvojni oddelek Vrtca Mavrica, kjer

so tudi otroci s cerebralno paralizo. 
V vrtcu nam je specialna pedago
ginja Marija Terihaj razložila, kako 
otroci in njihovi vzgojitelji ter asis
tenti, ki spremljajo otroka, “preži
vijo” dan, ki ni tako drugačen od os
talih. Pot nas je vodila tudi do Var
stveno delovnega centra Brežice, ki 
je enota Varstveno delovnega cen
tra Leskovec, kjer so nas pričakali 
vodja VDC Brežice Damjana Pirc,

sodelavci in varovanci. Otroci in od
rasli varovanci so se družili in nave
zovali stike ter jih prepletali. Bilo je 
lepo videti “starejše otroke” ter mlaj
še otroke, ki so brez predsodkov ali 
drugih ovir, kijih imajo nekateri ljud
je, vzpostavljali pristno komunikaci
jo v teh uricah druženja.

Hvala jim, ker smo lahko bili z 
njimi.

Andreja Ninkovič

Ko te sonce zvabi v naravo
Otroci skupine “Ježki” vrtca Mavrica Brežice smo težko pričakali 

zadnje dni v marcu. Takrat smo namreč dva dni preživeli na turistični 
“tetiji Bogolin. Zbrali smo se v vrtcu s polnimi potovalkami in se 

Peljali nad sončno Sromlje. Otroci so uživali v gostoljubju osebja, 
. a svežem zraku in na velikanskem travniku. Tam so bile gugalnice 
n Peskovnik, namenjen samo nam. Lahko smo kričali, se kotalili po 
r’hu in uživali ob spomladanskih cvetlicah. Obiskal nas je tudi pri- 

v Zr" lovec, s katerim smo se dolgo pogovarjali. Po večerji smo imeli 
Ples v pižamah in se krasno zabavali.

lravniku so "Ježki" nabirali prve spomladanske rožice

st ^ajboljše pa je bilo spanje - nekateri so noč prebili prvič brez 
^ aisev. Pa ni nihče jokal, vsi so uživali v vsakem najmanjšem trenut- 

• L>b slovesu smo bili utrujeni in enotni - še bi prišli na ta lepi kraj!
Ježki z Anico in Sonjo

Obisk razvojnega 
vrtca in VDC-ja
V petek, 18. aprila, smo učenci 

3. razreda OŠ Velika Dolina od
pravili v Vrtec Mavrica in potem 
še v Varstveno delovni center. Ko 
smo prišli v vrtec, smo se najprej 
pozdravili in povedali drug druge
mu, kako nam je ime. Ko smo sc 
že razumeli, smo se igrali igro 
KRALJ in KRALJICA. Nato so 
nas povabili na “pojedino” in ko 
smo sc najedli, smo se počasi že 
morali odpraviti. Zaželeli smojim 
le še vesele velikonočne prazni
ke in se že odpeljali do Varstveno 
delovnega centra. Tam smo spo
znali starejše ljudi, ki so bili tudi 
neke vrste “veverički posebne 
sorte”. Izbrali smo si enega varo
vanca in ga obdarili s pirhi v 
košaricah, ki smo jih sami nare
dili. Ko smo se spoprijateljili, 
smojim pomagali pri delu. Zlaga
li smo kartonske škatlice. Tam 
smo se tudi fotografirali, se pogo
varjali in zabavali.

Kmalu je bila ura toliko, da 
smo morali domov. Pozdravili 
smo se in tudi njim voščili vesele 
velikonočne praznike.

Simona Bukov inski, 3. r„ OŠ 
Velika Dolina

Še enkrat na 
vrhu

V Murski Soboti je poteka
lo peto državno tekmovanje v 
znanju računovodstva. Naši 
dijakinji Irena Lusavec in 
Mojca Kerin iz 4. Ae sta do
segli odličen rezultat. Irena je 
rešila vse naloge 100-odstotno 
in postala državna prvakinja v 
znanju računovodstva, Mojca 
pa je z 98 odstotki osvojila če
trto mesto.

Vesna Kernih, 2.b„ 
Dopisni krožek Ekonomske in 

trgovske šole Brežice

Deveti festival 
računalništva
Na Fakulteti za računalniš

tvo in informatiko v Ljubljani 
je v soboto, 5. aprila, v okviru 
Devetega festivala računalniš
tva potekalo državno tekmo
vanje. Dijaka 3. letnika Eko
nomske in trgovske šole Bre
žice Luka Marčetič in Alek
sander Hribšek sta predstavi
la projekt “Planet prijatelj
stva”, s katerim seje naša šola 
uvrstila na tretje mesto v kate
goriji najboljših spletnih pred
stavitev.

Člani dopisnega krožka 
Ekonomske in trgovske 

šole Brežice

Dan košarke
Krško - V organizaciji Košar

karskega kluba Krško je potekal dan 
košarke za mlajše selekcije. V 
srečanju pionirjev letnika 1990 in 
mlajših sta se pomerili ekipi KK 
Krško in KK Cibona VIR visoko je 
zmagala ekipa Krškega in sicer kar 
z 62:23. V drugem srečanju pa sta 
se pomerili ekipi starejših dečkov 
letnika 1988/89 KK Krka iz Nove
ga mesta in KK Krško, tokrat so bili 
uspešnejši Novomeščani, ki so zma
gali z 91:73.

Pomlad se prebuja
(čutim jo)

Razmišljanje četrtošolke 
o pomladi...

Hodim po preprogi marjetic, ki 
me vabijo s seboj. Nežen veter je 
zapihal in mi razkuštral lase. 
Odtrgala sem rožo in si jo vtaknila 
v lase. Zagledam marelico, ki že 
cveti. “Kako je lepa”, si rečem in 
nadaljujem s hojo. Sonce je zelo 
prijetno, kadar ni prevroče.

, Poboža me po ustnicah in jih zva
bi v nasmeh. Ko tako gledam 
naokrog, se spotaknem ob koreni
no in padem. Ampak ko za
gledam srnico, ki jo je nekdo ra
nil, me nič več ne boli.

Katja Medved, 4.r., OŠ Artiče

Srečanje
Sevnica - Na območnih srečan

jih otroških gledaliških skupin je 
dramska igralka Alenka Vidrih 
zbrala sedem osnovnošolskih gle
daliških skupin z Dolenjske, iz 
Posavja in Bele Krajine, ki so se 
za tem predstavile v Sevnici. OŠ 
Dolenjske Toplice je nastopila z 
Zvezdico zaspanko, OŠ Mirna z 
Zajčkom, ki išče mamo, OŠ Blan
ca je uprizorila Goskico, ki seje 
učila peti, OŠ Kostanjevica na Kr
ki je uprizorila Debelo repo, OŠ 
Velika Dolina pa igro Jabolko ne 
pade daleč od Sneguljčice ali A 
na klancu tudi!? OŠ Krmelj je 
predstavila Deželo lepo in prav, 
OŠ Metlika pa Obtoženega volka.

Medobmočno srečanje je stro
kovno spremljal dramaturg Janez 
Vencelj. N.Č.C.

Glasbeni festival
Na OŠ Velika Dolina so 23. 

aprila izvedli že deveti glasbeni 
festival, na katerem se, pred
vsem učenke, predstavijo tudi na 
popevkarskem področju. Da je 
bilo pravo tudi okolje in zagoto
vljena dobra akustika, je festival 
potekal v diskoteki Moulin Rouge 
na Jesenicah na Dolenjskem. 
Petindvajset nastopajočih je 
pod vodstvom izkušenega glas
benega pedagoga Vilka Ureka 
zapelo 21 pesmi. Največ glasov 
publike sta prejeli Melani Juhart 
med mlajšimi in Klavdija Vogrin 
med starejšimi učenkami

Florijan Bergant, 
ravnatelj OŠ Velika Dolina

Šport na OŠ Podbočje
Naša šola je mnogim veijetno neznana, a kljub njeni majhnosti in maj

hnemu številu učencev dosegamo izredno dobre rezultate na mnogih 
področjih, med drugim tudi na športnem. Naši učenci in učenke so z vsemi 
štirimi ekipami, deklice 4., 5. in 6. razreda prav tako dečki 4„ 5.in 6. razreda 
ter deklice in dečki 7.in 8.razreda postali občinski ih področni prvaki ter se 
uvrstili v četrtfinale državnega tekmovanja v košarki. Za to je bilo potrebno 
veliko truda in volje.

Na šoli imamo še vedno aktualno državno prvakinjo v teku na 60 metrov 
Matejo Kuntarič in nanjo smo izredno ponosni. Ko smo ravno pri teku, se 
lahko pohvalimo z dobrimi rezultati naših učencev v krosu, kjer se jim vedno 
uspe prebiti na sam vrh. Upravičeno smo ponosni tudi na naše fante, 
nogometaše, saj so dosegli odlične rezultate v obeh starostnih skupinah na 
občinskem in področnem tekmovanju. Tli so še naši smučaiji, ki vsako leto 
na regijskem tekmovanju v veleslalomu stopajo na najvišje stopničke, tako 
ekipno kot posamezno. V letošnjem letu se lahko pohvalimo, da smo na 
raznih športnih tekmovanjih osvojili že 18 pokalov in veliko medalj.

Letošnja novost na naši šoli je plesni krožek, ki se ga dekleta rada 
udeležujemo in se sproščamo ob ritmih glasbe. Na šoli delujejo različni športni 
krožki v jutranjem in popoldanskem času, ki nam pomagajo do lepih rezulta
tov in do tega, da vsaj malo pozabimo na šolske obveznosti. Da se lažje 
pripravljamo, sta nam v veliko pomoč lepa telovadnica in pred kratkim zgra
jeno igrišče z lepo atletsko stezo. Mislim, daje naša šola dokaz, da ni pomem
bno, kako majhen si, če imaš voljo, zmoreš vse!

Barbara Masnik 7,r„ OŠ Podbočje

"Za naše igrišče”
I .eskovec pri Krškem - V Vrtcu Leskovec pri Krškem so se v tem 

šolskem letu odločili izpeljati projekt “Za naše igrišče”. S številnimi akci
jami in prireditvami zbirajo finančna sredstva za ureditev in opremo igrišča. 
Tako je že potekal jesenski živ-žav, ob pomoči donatoijev je sledila prodaja 
novoletnih voščilnic, tudi sicer so donatorji finančno podprli projekt, zbi
rali so star papir za nova igrala zadnja v sklopu dosedanjih akcij pa je bil 
dobrodelni koncert, na katerem so nastopili številni znani posavski in 
slovenski glasbeniki. Na takšen način so doslej zbrali 1.256.330 SIT.

Zaposlene v Vrtcu Leskovec so namreč že dolgo nemočno opazovale 
otroke, ki so se igrali na propadajočem igrišču, hkrati pa so se zavedale, 
da bi za obnovo po predpisanih standardih potrebovale pošten finančni 
zalogaj, ki pa ga ni bilo. Tako je pomočnica ravnatelja za vrtec Maja 
Korctič ob začetku letošnjega šolskega leta kolektivu predlagala, da se 
sami lotijo zbiranja sredstev, in v kolektivu je bila pobuda soglasno spre
jeta. Tako je s skupnimi močmi nastal osnutek projekta “Za naše igrišče”, 
ki ga uspešno realizirajo. Sicer pa bo projekt potekal še do meseca junija, 
a že sedaj se veselijo, daje akcija obrodila sadove in glavni cilji so doseženi.

Revija otroških pevskih zborov
V petek smo učenci, ki pojemo pri šolskem pevskem zboru, odšli 

na pevsko revijo v Šentrupert. Sodelovalo je šest pevskih zborov, ki 
so prišli iz Šentjanža, Velikih Gaber, Mokronoga, Krmelja ter dva 
zbora iz Trebnjega. Naš zbor je bil na vrsti Četrti. Vsi smo bili nestrp
ni, saj smo zastopali našo šolo. Zapeli smo tri lepe pesmice; Naša 
mala Taja, Fantek in gobica ter Kaj oznanja sončni dan.

Po končanem nastopu smo bili zelo veseli, saj so nam gledalci 
bučno ploskali. Na reviji so se vsi pevci zelo potrudili in gospa Tatja
na bo imela ogromno dela, da bo izbrala najboljši zbor.

Na reviji pa smo doživeli še veliko presenečenje, saj nas je obiskal 
gospod Janez Bitenc, ki je napisal veliko otroških pesmi. Vesela sem, 
da sem ga spoznala. Po prireditvi smo dobili še slastno malico, nato 
pa smo se z avtobusom odpeljali domov.

Polonca Stušek, 4.N OŠ Krmelj
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Zdrnvslvnio /nvarovanjr
fc,-' ir Jz mnlidnsko asisleiH O v tujini - )

ra/lični programi • ugodne • najmočnejta mreža • 24-urna pomoč
zavarovalne izvajalcev po vse
premije svetu

• organizacija 
zdravniške pomoči 
in prevozov

dodatna kritja 
za svojce

pravna pomoč

St. dni

individualno družinsko skupinsko** (premija po osebi)

EVROPA SVET EVROPA SVET EVROPA SVET

3 1.190 2.490 2.380 4 980 833 1.743
5 1.630 2.890 3.260 5.780 1.141 2.023

,80
1.990 3.250 3.980 6.500 1.393 2.275
2.190 3.450 4.380 6.900 1.533 2.415

15 2.690 3.980 5.380 7.960 1.883 2.786

30
45

1 60

3.380 4.820 6.760 9.640 2.366 3.374 ‘
4,580 6.390 9.160 12.780 3.206 4.473
5.970 9.840 11.940 19.680 4.179 6.888
7.480 11,240 14.960 22 480 5.236 7.868

Vzajemna zdravstvena zavarovalnica 
vam v sodelovanju s priznano asistenčno 
hiSo Elvia zagotavlja popolno 
zdravstveno zavarovanje z medicinsko 
asistenco v tujini.

V razpredelnici je prikazan cenik premij 
(v SIT), ki velja za osnovni program 
zavarovanj.

informacije:
01 47 18 742 ali 01 47 18 723 
www vzajemna.si, wap.vzajemna.si

2avawwitw prani)* v sk Mu i ( tlenani ZD(W nno obduvCm*. PtitMtij*mo »I pravco do jprarranb* ttn 
* DmMmko aavarovan)* prani)« v*|« M »o Anjino (itarti in ptmci do } t 1*1« staro**)
■' skupinsko aavarovani* 4*1« i» Pupin* od 10 do 1» «*b, ra Pupin* nad 1» onP wi|« 35 «Wotm popu«, n ikupint n*d 49 ont) pa 40-oditotm 

poprat n* oanovno pramp)

Zavarovanja lahko sklenete tudi za obdobje 75,90,135, 180,270 alt 365 dni

Zavarovanje lahko sklenete 
tudi preko interneta -
www.vzajemna.st t?

Priporočamo, da sklenete VIŠJI PROGRAM, saj so stroSkl zdravstvenih storitev v nekaterih drZavah zelo visoki. 
VISji program vam nudi visoko kritje sirotkov zdravstvenih storitev In prevozov.

O ELVIA Vzajemna
aSBUMANCei VOVMStU zdravstvena zavarovalnica, d.v.z.
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Krško 
Poslovni ■

CENTER
TA-BU Krško, CKŽ 141, 8270 KRŠKO

INTEGRAL
Mervirojte si svoj prostor pod soncem

AVTOBUSNI PROMET 
DELAVNICE • TURIZEM
BREŽICE

INFORMACIJE:
TURISTIČNA AGENCIJA in MENJALNICA
INTEGRAL BREBUS Brežice 
Tel.: 07/ 4994 190 ali 07/ 4994173
e-mail: turizem@integral-b rebus, sl

- bogata ponudba poletnih amnžmqjev
- posebna ponudba zasebnih apartmgjev

v S redili t/M Južni Dalmaciji
- I- dnemi Met: MOČMI GARDA LA MU. 

odhod 2S. 6. Iz Brežic In Krškega.
Cena samo 12.300 Sil

- Met In potovanja za zaključene skupine

'k'k'k'k

HOTEL
Pkctftc

parske'

ll€C>ri|p*€l:SI

Satiri

Večnamenska Kristalna dvorana, 
opremljena z vsemi 

avdio-video napravami, 
sprejme 200 ljudi.

la vse Jedače^ faimmmp j^feKte jy/4i843°il

—i

fena®)!

J**"**? mim

P.aGRF:BfE*S«RllTlP
ČERNELČEVA 9, 8250 BREŽICE 
TEL: 07/49-61-090, 07/49-93-240 
FAX: 07/49-93-241 
GSM: 041/619-455

Delovni čas: 7.00 -18.00 
ob sobotah: 8.00 -13.00

Jože Žičkar s.p„ Črešnice 32,8263 Cerklje ob Krki

Območno združenje RK Brežice vljudno vabi vse občane med 18. 
in 65. letom starosti k darovanju krvi v čim večjem številu.
Kri lahko darujete v Brežicah na Gubčevi 10 a (Mladinski center) 
v četrtek, 8. maja, od 13. do 17. ure in v petek, 9. maja, v času od 
7. do 13. ure. V imenu vseh, ki jim bo tako zbrana kri pomagala, 
se vam prostovoljci Rdečega križa iskreno zahvaljujemo!

-METRSKO BLAGO 
-KOZMETIKA 

-MODNI DODATKI

menjalnica ,

f)ene?t
UGODNE CENE 

IN NIZKI STROŠKI
'» odkup in prodaja deviz 
‘»"ugodni devizni tečaji, 

količinski popusti 
» sprejemamo naročila za 

delnice, vzajemne sklade (domače in tuje) in 
obveznice RS 39 (jrtev vojnega in povojnega nasilja)

HOTEL SREMIČ 
KRŠKO

Tel.: 07/4903-800

HTC, Trg svobode 11 
SEVNICA 

Tel.: 07/8141 680

f Otvoritveni popust 
na posamezne artikle do 30%

MLADI HARMONIKARJI iz Podbočja vljudno vabijo
na 7. samostojni koncert harmonik, 

ki bo v soboto, 10. maja, ob 19. uri v telovadnici OŠ Podbočje.
Gost večera bo slovenski kantavtor ADI SMOLAR. 

Predstavili se bodo tudi igralci z igro "Ljubezen brez mejo" 
in Martin Rostohar na havajski kitari.
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v stavbi nekdanja Kovinarska H3R,OZM@9TI
Tel.: 07/ 49 27 707

RENAULT

AVTOCENTER KRAŠNA
Servis in prodaja vozil

Bogdan Krasna s.p.
8275 Škocjan, Škocjan 22
tel.: 07/ 38 46100, 38 46 102, fax: 07 38 46115
e-pošta: matjaz.krasna.ackrasna@dealer.renault.si
8290 Sevnica, N.H.M. 17, tel./fax: 07/ 8141670

Drago iz Sevnice je izposta
vi asfaltiranje trga in vhoda v 

KHjansko ulico. Zanimalo gaje, 
bo površina asfaltirana.

V°dja oddelka za okolje in 
Prostor na Občini Sevnica Ro- 
'•'an Perčič je povedal, daje bi- 
,a lani jeseni v okviru sanacije 
J? Preplastitve regionalne ceste 
ovnica - Blanca načrtovana 

Preplastitev parkirišča pred Jero 
11? vhoda v Florjansko ulico. 

lede na to, daje lani zima pri- 
,a bolj zgodaj, je nadaljevanje 
ol načrtovano letos in sicer po 
5> maju, ker se morajo tempe

rature dvigniti, saj ne gre za obi- 
CaJno asfaltiranje, temveč za 
Preplastitev. Konec maja bosta 
mod v Florjansko in preplasti- 
ev pred bifejem Jera urejena.

Bojan iz Sevnice je pripom- 
p naslovil na našo medijsko 

..[so. Moti ga, da se v obvesti- 
m in reklamnih sporočilih 

“Porablja izraz komad za kos.
Poslušalcu Bojanu, kije imel 

Pnpombo glede uporabe nekate- 
čTi!Zrazov v reklamnih sporo- 
,1 m, Pojasnjujemo, da veliko- 

at nimamo vpliva na to, ker 
obimo že posnete reklame. Če- 

Prav agencije, ki nam jih posre
di0- na to opozarjamo, se na- 

Pake pogosto ponavljajo. Za 
°nkretni primer - komad ozi

roma kos - ki ga navaja poslu- 
sa ec, pa velja, da je po sloven- 
s em pravopisu v določenih pri
merih dovoljen tudi žargonski 
lzraz komad (recimo pri gradbe
nem materialu), v drugih prime- 
nn pa je res bolj priporočljiva 
raba kos ali primerek.

kri 'z Jevnice je vprašal, 
“aj bo končno asfaltirana ces- 
horenje Brezovo - Sevnica.
rz službe za odnose z jav

nostmi Direkcije RS za ceste je 
“na Bučič pojasnila, daje di- 
r®kcija konec novembra 2002 
1'enila pogodbo s podjetjem 

•jP Novo Mesto za izvedbo 
Preplastitve 2375 metrov dolge
ga odseka regionalne ceste Breg 
j" Jevnica - Brestanica. Izbrani 
zvajalec bo z deli pričel v me- 

secu maju, saj zaradi nizkih 
emperatur tovrstnih del ni bilo 

[“ogoče izvajati prej. V času 
e ’ ^ bodo trajala predvidoma 
n teden, bo vzpostavljena po- 
°vrČna zapora ceste.

Marjja iz Leskovca je opozo- 
j na križišče v Leskovcu, kjer 

J® v samem križišču jašek višji 
°n asfalta in moti pri voži\ji.

Na Občini Krško je vodja od
delka za gospodarsko infrastruk
turo Rafael Jurečič pojasnil, da 
je novembra lani občina izvedla 
rekonstrukcijo ceste na tem po
dročju, v omenjenem križišču pa 
ta še ni dokončana, zato poslušal
ka opozaija najašek, kije nekoli
ko moteč za promet. Samo križiš
če ni dokončano zaradi težav z 
lastništvom parcele, ki ne omo
goča izvedbe križišča po projektu 
tako, da bi bilo pregledno. Zdaj 
so se dogovorili, da se z odkupom 
starejše hiše v križišču in nato nje
nim rušenjem pridobi potreben 
prostor, kamor se bo širilo križiš
če. Na Občini Krško predvideva
jo, da bo to križišče v celoti ureje
no do konca leta.

Marija iz Sevnice je izposta
vila problem s pitno vodo. Ugo
tavlja, da je ta že približno 14 
dni čudnega okusa, meni da za
radi težkih kovin. Zanimalo jo 
je, kdaj je bila opravljena anali
za glede težkih kovin in koliko
krat letno se analize izvajajo.

Na Komunali d.o.o. Sevnica je 
za pitno vodo odgovorna Polona 
Sirk. Mariji in vsem uporabni
kom pitne vode iz mestnega vo
dovoda je zagotovila, da pijejo 
zdravo in kakovostno pitno vodo, 
ki ustreza pravilniku o zdravstve
ni ustreznosti pitne vode. Vodo iz 
mestnega vodovoda Sevnica red
no kontrolira oz. analizira Zavod 
za zdravstveno varstvo Celje. Na 
leto odvzame 20 vzorcev za mi
krobiološke preiskave pitne vode 
in 8 vzorcev za fizikalno kemijske 
preiskave. S slednjimi preiskava
mi med drugim analizirajo tudi 
barvo vode, prisotnost vidnih ne
čistoč, okus, vonj, motnost, pH... 
V letu 2002 in v opravljenih anal
izah letos še ni bilo vzorca pitne 
vode, ki ne bi ustrezal omenjene
mu pravilniku glede omenjenih 
parametrov. Uporabnikom so za
gotovili, da bi v primeru neustrez
nega vzorca pitne vode sami takoj 
ukrepali in naročili razšiijene pre
iskave pitne vode, s katerimi bi 
ugotovili vzrok neustreznosti in 
ga nato odstranili. Navedene po
datke lahko Mar|ja sama preveri 
in zato jo vabijo, da se oglasi na 
upravi podjetja, kjer bo imela 
vpogled v opravljene preiskave. 
Hkrati pa ji sporočajo (ker doslej 
še niso dobili podobne pripombe 
uporabnikov), da doma preveri 
hišno vodovodno napeljavo.

Franc iz Brežic je izpostavil 
dve bodici; v prvi je opozoril na 
zaraščeno grmičevje in neure

jenost nad pokopališčem v Bre
žicah, v drugi bodici pa je izpo
stavil pasje iztrebke, ki se naj
dejo povsod po mestu in zato 
apelira, da lastniki psov za svo
jimi ljubljenčki pospravljajo.

Župan občine Brežice mag. 
Andrej Vizjak je pojasnil, da 
so zaraščena in neurejena zem
ljišča v zasebni lasti in zato ob
čina nima pristojnosti za reše
vanje tega problema. Pristoj
nost ima kmetijska inšpekcija v 
skladu z Zakonom o kmetijskih 
zemljiščih. Pristojnost občine 
je, da kosi brežine in to v obse
gu površine, ki spada pod cest
no telo. Po prej omenjenem za
konu bi moral vsak lastnik kme
tijskih zemljišč ravnati z zem
ljo v duhu dobrega gospodar
ja, v nasprotnem primeru lahko 
ukrepa kmetijska inšpekcija.

Glede bodice o pasjih iztreb
kih pa pravi, daje to problem v 
vsakem večjem mestu. Rešitev 
vidi v občinskem odloku, ki bi 
opredeljeval, kje smejo lastniki 
sprehajati pse, kako in na 
kakšen način in kam z iztrebki, 
sankcioniranje in nadzor. Po
trebno pa bi bilo postaviti tudi 
posebne zabojnike. Glede na 
vse večji problem zapuščenih 
živali, za katere mora po za
konu o zapuščenih živalih po
skrbeti lokalna skupnost, in 
problem pasjih iztrebkov, že kar 
v veliko občinah razmišljajo o 
sprejemu posebnih odlokov o 
posebni taksi na pse, saj lokalne 
skupnosti nimajo zagotovljenih 
sredstev za ta namen in jih 
morajo jemati drugim dejavno
stim. Iz teh sredstev bi se lahko 
pristopilo k izvajanju prej na
vedenih ukrepov. Največ pa 
lahko naredijo lastniki živali sa
mi, tako da poskrbijo za svoje 
živali v vseh pogledih in da s 
svojim psom zapustijo javne 
površine v takem stanju, kot jih 
sami želijo najti.

Jože iz Sevnice je že pred ča
som opozoril na propadajočo 
kapelico ob gradbišču za novo 
hidroelektrarno. Taje zapušče
na in propada, del je že leta pre
krit s polivinilom. Zanima ga, 
kdo je pristojen, da bi se kapeli
ca rešila propada.

Na Občini Sevnica so na Od
delku za družbene dejavnosti 
ugotovili, da gre za kapelico Sv. 
Nikolaja, ki je sicer zaščitena 
kot kulturni spomenik lokalne
ga pomena in je v zasebni lasti, 
tako da je obnova te kapelice 
odvisna od lastnika.

mali oglasi
Prodam VW Polo 1,0, letnik ’99, 
tremi vrati in prevoženimi 33.000 
kilometri. Avto je redno vzdrževan 
in od prvega lastnika.
Pokličite 031-618-775.

Za rezervne dele prodam karamboli- 
ran Fiat 127, letnik 1983.
Pokličite 031-548-273.

Prodam traktor “Pegoraro” - enoos
ni z diesel motoijem, 12 konjskih 
moči, s priključki in sicer mulčaijem, 
frezo, puhalnikom za sneg, malo 
prikolico ter 200-litrsko škropilnico. 
Vse je malo rabljeno, možen pa je 
ogled do 3. maja. Cena po dogovo
re. Pokličite 041-698-923.

Prodam traktorsko vinogradniško 
škropilnico, 330-litrsko, starodve leti, 
malo rabljeno. Cena po dogovore. 
Pokličite 041-243-343 ali 
07/49-56-415.

Prodam vinograd na lepi sončni legi 
pri Gadovi peči, 1400 trsov, v izmeri 
35 arov. Do parcele je asfalt, voda in 
elektrika. Cena je 1.500.000 SIT. 
Pokličite 031-737-913.

Na Velikem Obrežu prodam gozd z 
jaso v izmeri 70 arov, cena po do
govore. Pokličite na telefonsko števil
ko 07/49-67-640.

Prodam metrska ali žagana mešana 
drva Pokličite 041-653-875.

Perutnina Rostohar sporoča cenjenim 
strankam, da sprejemajo naročila za 
kilogramske piščance ter ijave in gra- 
haste jarkice, stare devet tednov, ki 
jih boste dobili v soboto, 17. maja 
Prav tako lahko naročite sedem ted
nov stare purane, ki bodo na voljo 
24. maja Pokličite49/21-563 ali 031- 
621-522 ali se osebno oglasite pri 
Rostohaijevih, Brege 1.
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KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica

Ni»L- lVe<la•Zbira
®oi«»naliup 

/J obrohov
Posavju

BIG BflRG #4 OPTIKA

JEZJCE
49 90 780

vxmi
Koško Br

Ttl: (07) 49 21 976 rti: (07)

NOVE KOLEKCIJE SONČNIH OČAL

ZAHVALA
Ob izgubi dragega očeta, 
brata, strica, starega očeta 

in pradedka

JANEZA HERVOLA
z Bojsnega

se iskreno zahvaljujemo g. župniku za lepo opravljen obred, 
g. Lešu za organizacijo pogreba, g. Harapinu za govor, 
praporščakom, izvajalcu Tišine in Cvetličarni Tina. Posebej bi 
se radi zahvalili vsem sosedom, še posebej družinam Umek, 
Kajs, Šepetave in Hotko, ter vsem, ki so nam kakorkoli poma
gali in se poslovili od pokojnika, pa jih nismo imenovali. Še 
enkrat hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Direktor: Damijan Korošec 
Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 

Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev.
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 

Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07/4991 250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice.si 
Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: Medijski centar GDs Slavonije d.d., Osijek, Hrvatske Republike 20

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.
Število tiskanih izvodov: 5.000

Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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špranje in okenca posavcev

Bojana Knez: “Našla sem to, kar rada počnem!”
Bojana je prvi otrok v družini 

Knez iz Krmelja, rojena je v zna
menju strelca in pove: “Prijatelji 
mi pravijo, da se to močno poz
na, ker je znamenje ognjeno, jaz 
pa sem energična, dinamična, ak
tivna in se že od otroštva ukvar
jam s stotimi stvarmi.”

Že kot otrok se je učila dveh 
jezikov, angleščino in nemščino, 
hodila v glasbeno šolo in se uk
varjala s športom. “Najbrž je bila 
to želja obojih, staršev in mene, 
bila sem odličnjakinja in mi ni 
bilo potrebno delati mature v 
novomeški gimnaziji. Sprva sem 
mislila, da bom učiteljica, pa je 
ta želja kar usahnila. Na Filozof
ski fakulteti (FF) sem diplomira
la angleščino s temo “Primerjava 
knjižne in filmske verzije Barva 
Škrlatna” Aliče Walker, vzpored
no sem študirala novinarstvo na 
FDV. Študij je bil zelo neuskla
jen, veliko je bilo tekanja z ene 
na drugo fakulteto in ko sem v 3. 
letniku na nacionalki opazila ob
javo, da v športnem uredništvu 
iščejo nove sodelavce, sem se pri
javila in uspela, saj meje od novi
narstva zanimal edino šport. Spr
va se nisem videla kot novinarka

ne na televiziji in ne na radiu. Tam 
sem se znašla po naključju, ven
dar pa danes rada delam. Na FDV 
sem naredila vse izpite, diplome 
pa mi ni bilo potrebno delati, ker 
sem imela vse narejeno že v kom
binaciji s FF.”

Vzporedno dvakrat tedensko 
popoldne poučuje angleščino v 
jezikovni šoli ŠOLT v Ljubljani, 
ki nekako spada pod študentsko 
organizacijo in dela še na Radiu 
Gama MM, kjer je programska 
zasnova šport in Bojani ustreza

jo oglašanja s terena, moderiran- 
je v studiu ter pripravljanje pris
pevkov s športnih prireditev v 
Ljubljani in od drugod. Sicer pa 
imajo na radiu še oddaje o filmu, 
kulturi in video igricah.

“Umik je res nepredvidljiv, iz 
dneva v dan ne veš, kje boš pri
stal, k sreči pa je delavnik gibljiv 
in obveznosti lahko prilagajam. 
Ko sem prišla na televizijo, sem 
videla, da so to čisto normalni 
ljudje z vsemi radostmi in teža
vami tega sveta. To je bilo prese
nečenje, postala sem del njih in 
to ni nikakršno zvezdništvo, to je 
garanje. Sploh še, če te pošljejo 
za štirinajst dni na Pokljuko delat 
biatlon v mrazu, ki ga ne maraš. 
Zanimivo pa je, da se me spomni
jo ljudje prav od tam, ki je bila 
dobra in naporna izkušnja, čerav
no pokrivam rokomet in vodim 
oddaje. Zelo hudo je tudi, če ti ne
izkušen režiser zruši ves scenarij, 
podre se ti ves svet in doživiš 
stres. Nekaj takega se mi je pred 
kratkim zgodilo, k sreči sem se 
rešila s svojo dolgo “kilometri
no”. To so trenutki, ko bi lahko 
koga dvakrat okoli ušes. Stresno 
je tudi takrat, ko te stilisti ne “po-

gruntajo”, kaj si želiš in se zaradi 
tega celo oddajo počutiš nelagod
no,” je gostobesedna, kot se za 
“radijko” oziroma “televizijko” 
spodobi.

Časa za vračanje domov ima 
bolj malo, domači je na televiziji 
ne vidijo kot nekaj izjemno zani
mivega in mlajši sestri pokritizi
rata, če se jima ne zdi kaj tako, 
kot bi moralo biti. ”Ja, kakšno fri
zuro so ti pa zadnjič naredili?” mi 
rečeta. Zlasti rada pride domov na 
mamino juho in ob tem še pove: 
“Sama pravtako rada kuham, kar 
je odlično še za fanta Mitjo in 
ljubezen gre menda res tudi skozi 
želodec.”

K sreči ji je delo tudi konjiček, 
za druge nima časa in ne želje, ra
zen kina in dobrih filmskih pred
stav, rada kolesari in rola, z Mit
jem, ki ima tudi rad šport, pa na 
dopust vzameta kup knjig. Nima 
rada ekstremnih temperatur, je 
vremenska in jo razžalosti deže
ven dan, razveselijo pa male stva
ri - rožica, klic prijatelja.

“Nisem človek, ki bi od ljudi 
veliko pričakoval in me lepo 
preseneti, če se zgodi drugače.” 

N at ja Jenko Sunčič

Plamen praznika dela
Posavje - Ob prazniku dela, 1. maju, bodo tudi letos v 
Posavju zagoreli praznični kresovi, na sam praznik pa se 
bodo zvrstile kulturne prireditve. Pa vendarle nič ni več 
tako, kot je bilo, pa tudi kresovi so marsikje že davno 
ugasnili. Ljudje ostajajo brez dela, nemočni čakajo, kaj 
jim je namenila usoda. In vendar bomo praznovali praznik 
dela - tudi s kresovi.

Čeprav so danes takšni časi, da so ljudje vse bolj in bolj nezado
voljni, pa tradicija prvomajskih kresovanj še vedno ostaja. Tako 
se bodo na Trški Gori zbrali na predvečer praznika ob 18. uri, ko 
se bo v soorganizaciji KS mesta Krško in Lovske družine Krško 
začelo praznovanje s kresovanjem. Tradicija je tudi kresovanje na 
Libni, sicer pa se bodo po vsej krški občini videli večji ali manjši 
plameni, ki bodo po vaseh ožarjali nebo.

Tudi v brežiški občini bo podobno, saj se na kresovanje priprav
ljajo po krajevnih skupnostih in vaseh, med večje prireditve pa 
tokrat vsekakor sodi kresovanje na Velikem Obrežu, ki ga pripravlja 
tamkajšnje Športno društvo Zlatorog boys. Prireditev, na kateri bo 
poskrbljeno tudi za glasbo, se bo začela ob 20. uri, dve uri kasneje 
bo zagorel kres. Na Bizeljskem bodo na večer pred praznikom 
pred tamkajšnjim zadružnim domom postavljali mlaj po starih 
običajih. Prireditev se bo začela ob 19. uri. Sicer pa bo prvomajski 
kres zagorel še na Šentvidu, kjer bo potekala slovesnost tudi na 
praznični dan, začela se bo ob 11. uri.

Širši Sloveniji pa je dobro poznano praznovanje prvega maja na 
Javorovici nad Šentjernejem, kjer se vsako leto na praznični dan zberejo 
pohodniki od blizu in daleč, prireditve pa se običajno udeležijo visoki 
politični predstavniki naše države in tudi letos bo tako. Tudi prvomaj
sko slavje na Lisci nad Sevnico je ena večjih vseslovenskih tradicio
nalnih prireditev, obe se bosta začeli ob 11. uri. K.M.

1. maj na Javorovici
Javorovica - Občina Šentjernej ob prazniku dela prireja tradicio

nalno praznovanje na Javorovici. Pohodniki bodo na prireditven pros
tor prišli s smeri Gorjancev, Vrhpolja in Kostanjevice na Krki.

Prvomajsko srečanje, s katerim se spominjajo žrtev poboja 4. bataljo
na Cankarjeve brigade, se bo pričelo ob 11. uri. Ob bogatem kul
turnem programu bo častni gost na proslavi predsednik državnega 
zbora Borut Pahor s sodelavci.

Dan upora proti okupatorju
Posavje - V spomin na ustanovitev osvobodilne fronte (OF) Slo

venci praznujemo 27. aprila državni praznik kot dan upora proti okupa
torju. OFje bila ustanovljena 26. aprila 1941 v hiši književnika Josipa 
Vidmarja v Ljubljani. Nastala je deset dni zatem, ko je jugoslovanska 
vojska v Beogradu podpisala vdajo in dobrih 14 dni po okupaciji Slo
venije. OFje takoj po ustanovitvi začela zbirati in vključevati privržence, 
po nemškem napadu na Sovjetsko zvezo 22. junija 1941 pa je Slovence 
pozvala k takojšnjemu uporu proti okupatorjem. OF seje med Slovenci 
hitro širila in je bila osnova za uspešen narodnoosvobodilni boj.

Ob prazniku so krajevne organizacije veteranov pri domu OF v Mlad
ju pripravile srečanje območnih organizacij borcev NOV, veteranov 
osvobodilne vojne za Slovenijo, članov društva Sever in častnikov slo
venske vojne. Kot je povedal Jože Zupančič, so vse krške območne 
organizacije podpisale sporazum o sodelovanju. V Brežicah pa je 
območna zveza za 12. maj napovedala letno konferenco. S.V.

Lepa Simona na Havajih
Brežice, ZDA - Sredi meseca aprila se je na dolgo pot proti 
Havajem odpravil šopek štirih slovenskih lepotic, ki so us
pele in s svojo lepoto prepričale na izborih za Miss Havvaian 
Tropic. Da v Posavju cveti lepota, je že dolgo znano, ponovno 
pa to potrjuje Simona Ištvanovič, maturantka Gimnazije 
Brežice, ki si prihodnost zamišlja povezano s sociologijo.

Medtem ko je Simona že ne
kaj dni uživala v Los Angelesu, 
to je bila ena od vmesnih postaj 
lepotic do Havajev, kjer bo 3. ma
ja potekal finalni izbor “Miss 
Havvaian Tropic 2003”, nam je 
nekaj podrobnosti zaupala njena 
mama Tamara, ki je ponosna na 
uspehe svoje hčerke.

S Simono sta redno na telefon
ski zvezi, lepotica se je staršem 
oglasila iz Los Angelesa, kjer so 
bile vse veličastno sprejete. Nje-

Izbor naj bi neposredno prenašala 
tudi ena od slovenskih televizij
skih postaj. Okoli 80 deklet iz 
vsega sveta se bo pomerilo, le naj
lepšim dvanajstim pa se bodo od
prla “vrata v nebesa”. Vsaka med 
lepoticami se bo morala pošteno 
potruditi, da bo prepričala 40- 
člansko žirijo, jo šarmirala in 
vzbudila pozornost. Sicer pa se ne 
gre čuditi, saj so nagrade za naj- 
lepše izjemno bogate.

Kot je še povedala Simona ob

no lepoto je že opazil lastnik rekla
me za Channel, ki ji je ponudil 
možnost snemanja reklame, opazil 
pa jo je tudi Hollywoodski režiser, 
ki jo je že povabil v Hollywood. 
Tja bodo odšle vse štiri Slovenke.

Naslednjič se je oglasila iz Las 
Vegasa. Tam so dekleta s svojimi 
spremljevalci preživela pet dni, 
njihova končna postaja pa so bili 
Havaji, kjer bo potekal finalni iz
bor “Miss Havvaian Tropic 2003”.

svojem oglašanju staršem, imajo 
svetlolaske prednost, takšna je 
tudi ona, pa tudi dekleta z oblina
mi so na tem tekmovanju bolj 
zaželjena. Človek težko verjame, 
toda naša lepotica se je morala 
zrediti kar za štiri kilograme, kar 
je očitna razlika od klasičnih le
potnih tekmovanj v stilu “miss re
bra”. Miss Havvaian Tropic naj bi 
bila polnejša, izzivalna, ekso
tična. K.M.

SavaGlas, 29.4.21

Razdeljeni brežiški občinski svetniki so pri sprejemanju 
proračuna kot najpomembnejšega dokumanta občine tiho metali 
polena pod noge eni drugim. Ostanki stare županove koalicije so 
novi očitali, da z amandmajem krajevnim skupnostim skrbijo le 
za polovico krajevnih skupnosti v občini. Opozicijski LDS-ov 
Bojan Petan je ob tem povzdignil glas, češ, naj se ne delajo norcev, 
saj so podpisniki petih strank jasno povedali, da bodo poskrbeli 
tudi za druge krajevne skupnosti. Na končuje bil najglasnejši župan 
Andrej Vizjak, kije dejal: “Dovolj je z očitki, saj kam pa gre zadnji 
tolar iz proračuna, če ne v krajevne skupnosti”.

V krškem Hervisu te na blagajni brez pojasnila povprašajo po 
poštni številki. Če te slučajno zanima, zakaj jo potrebujejo, še pose
bej v tem obdobju, ko se vrstijo polemike o varovanju takšnih in 
drugačnih podatkov, ti pač zabrusijo, da vse piše na listu ob blagajni. 
Niso pa znali razložiti, kaj bi storili, če nimaš s sabo očal ali si 
celo nepismen. O kupcu “prijazni prodajalni” v Hervisu gotovo ni 
moč govoriti.

Na Bizeljskem je na hribčku po ureditvi faroža in cerkve v | 
zaključni fazi zunanja ureditev s tlakovanjem stez. Da prizadevne-1 
mu župniku in krajanom ne bi zmanjkalo dela, je “poskrbel” tujec, | 
kije na enega naj večjih krščanskih praznikov razbil okna in vitraže 
na cerkvi.

poročili so se...

26-letna Jasna Prijatelj in 32-letni Boris Skrbinek, oba iz Krškega, 
sta se poročila 12. aprila na sedežu Upravne enote Krško in v 
cerkvi na Vidmu. Skupaj sta že sedem let in imata 9-mesečnega 
sinčka Tadeja. V tem času sta si ustvarjala dom in odločitev o 
poroki ves čas prelagala. Zdaj, ko sta končno rekla, da bi lahko 
vsi trije imeli enak priimek, sta se odločila za veliko poroko s 100 
svati, na kmečkem turizmu v Kostanjku pa so se zabavali do jutran
jih ur. _____ __  ^

Sevnica
26. aprila sta se na gradu poročila Matjaž Koritnik iz Sevnice 

in Dijana Stjepič s Hrvaške.

Krško
Na sedežu upravne enote sta se 12. aprila poročila Boris 

Skrbinek in Jasna Prijatelj iz Krškega, 26. aprila pa še Peter 
Jeler iz Reštanja in Irena Žibert s Senovega.

V Kostanjevici na Krki so se 26. aprila poročili Robert Struna 
iz Klečeta in Anica Sintič iz Prušnje vasi ter Boštjan Petan iz 
Krškega in Polonca Starec iz Dolenje vasi pri Krškem.

Brežice
V gradu Brežice sta 12. aprila sklenila zakonsko zvezo Miha 

Pogačar iz Bohinjske Bele in Nadja Škofca z Malega Vrha, 26. 
aprila pa sta se tam poročila še Ivan Pirnar iz Jelš in Marjetka 
Kovačič iz Brežic.

V skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov navajamo le 
podatke za mladoporočence, ki so z objavo soglašali.


